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Kar ni pritrjeno, 
dobi noge
Odnašajo brisače, rjuhe, straniščne pokrove, metlice … in še kaj. Pred tovrstnimi 
»spominkarji« nismo varni niti na Celjskem. Spominki ali nedopustne kraje?
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Sledi Rista Savina in
spodbuden Uniforest

Foto: arhiv NT (SHERPA)

Mavricij in mizarstvo petih generacij

Po Pristavi in pri Topliškovih

Naše odprto pismo

Predelava onesnažene 
zemljine

Lastniki »vaških 
klavnic« dvignili glas

Grožnje policistom 
nedopustne!

Posodobili so dom 
upokojencev

Indijec v Aeroklubu 
Celje

Veselo ob šmiklavških 
jubilejih

Kunigunda se je 
poslovila
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UVODNIK

TATJANA CVIRN

Ob začetku šolskega leta je predvsem za starše dijakov 
velik finančni zalogaj nakup obveznih šolskih potrebščin. 
A ko ima dijak poklicne šole v šolski torbi vse potrebne 
učbenike, delovne zvezke in zvezke, se odliv še ne konča. 
Srednje šole sicer pomagajo pri iskanju najugodnejših po-
nudnikov, a stroške morajo poravnati dijaki in starši sami.

Obvezna oprema je 
kot obvezno čtivo
Stroški dijakov poklicnih šol se ne končajo ob nakupu učbenikov in delovnih 
zvezkov – Ustrezna oblačila za varnost

Gostinci, avtoserviserji, 
medicinsko osebje, modni 
ustvarjalci, frizerji, logistični 
tehniki – vsem je skupno, da 
njihovo izobraževanje teme-
lji na praktičnemu znanju, ki 
ga lahko pridobijo samo ob 
popolni in ustrezni opremi. 
A ta stane. Koliko?

Vsi, ki sedemo v restavraci-
jo ali želimo samo poklepetati 
ob skodelici kave, si želimo, 
da bi nam postregel urejen 
natakar. Kot bodoči gostinci 
zatorej tudi dijaki potrebujejo 
primerno obleko in metuljčka, 
da se že med šolanjem navadi-
jo na urejen videz. Metuljčka 
brezplačno za vse dijake pri-
skrbi šola, ki jim pomaga naj-
ti najugodnejšega ponudnika 
za nakup kuharske obleke. 
Ta stane 55,76 evra. Iztok 
Leskovar, ravnatelj Srednje 
šole za gostinstvo in turizem 
Celje, pravi, da so ustrezna 
oblačila tista, ki jih kupijo od 
dogovorjenega dobavitelja, 
za strežbo pa potrebujejo še 
črne hlače in belo srajco. To 
si dijaki priskrbijo sami, cene 
pa so popolnoma odvisne od 
znamke in kakovosti blaga. Za 
izposojo rabljenih oblačil po-
sebnega sklada nimajo, saj se 
oblačila izrabijo in ne bi bila 
primerna za večletno rabo več 
različnih dijakov, pojasni Le-
skovar. V primeru socialne sti-
ske dijaka pri nakupu opreme 

izobraževalnih programov 
za opravljanje praktičnega 
pouka delovno obleko in 
obutev. Ti sta potrebni tudi 
z vidika zdravja in varnosti 
pri delu. Nakup delovnih 
oblek šola organizira preko 
enotnega dobavitelja, mo-
žen pa je tudi nakup rablje-
nih delovnih oblek. Cene 
delovne obleke se gibljejo 
med 38 in 41 evri. Delovno 
obutev kupijo dijaki sami na 
priporočilo učiteljev prak-
tičnega pouka. »V preteklih 
letih smo pomagali z naku-

pom delovne obleke tudi v 
okviru dobrodelnega sklada, 
ki deluje v šoli z namenom 
zagotavljanja enakosti izo-
braževanja za vse dijake,« 
pojasni ravnateljica Katja 
Pogelšek Žilavec. Doda še, 
da izobraževanje poteka v 
skladu z učnimi načrti.

Katja Špacapan, dijakinja 
četrtega letnika zdravstve-
ne nege, je od nekdaj želela 
postati zdravnica. Še vedno 
rada pomaga ljudem in na 
praksi je spoznala, da ima 
skrb do potrebnih pomoči 

V frizerskem salonu so pripravili najosnovnejše pripomočke, ki jih frizer vsakodnevno potrebuje pri svojem delu, kovček, ki ga dijaki kupijo ob 
začetku šolanja, pa vsebuje 345 raznovrstnih pripomočkov. (Foto: SHERPA)

Katja Špacapan, odlična 
učenka četrtega letnika 
zdravstvene nege, se ve-
seli svojega poklica, pri 
čemer ji dodatni stroški 
ob šolanju ne predstavljajo 
bremena. »Že ko sem v bol-
nici opazovala zdravstveno 
osebje v delovnih oblekah, 
mi je bilo jasno, da bom 
nekoč tudi sama nosila ta 
oblačila, zato smo s starši 
vnaprej vedeli, da bo ta 
strošek prisoten.« (Foto: 
Matej Koren)

Delovna uniforma za dijake zdravstvene nege je bela, krojena po meri in stane 
40 evrov. Katja (na sredini) se je med šolanjem udeležila tudi 14-dnevne izme-
njave dijakov na Češkem. Levo od nje je češka dijakinja Anežka Kimmelova, 
desno pa sosošolka Katarina Avguštin.

V takšnih septembrskih dneh, kot 
so tile, sem bila včasih še posebej 
nervozna, saj sem vedela, da bo tre-
ba spet ujeti ritem, vezan na šolski 
urnik, obšolske dejavnosti ter vse do-
mače naloge in učenje. Da ob tem ne 
omenjam napornih nakupov novih 
oblačil in obutve, ko smo ponavadi 
domov prinesli vse tisto, kar sama niti 
v sanjah ne bi izbrala. Ampak okus 
naših otrok se pač ne more meriti z 
našim. Ob tem se večkrat spomnim 
zgodbe znanke, ki je hčerko vpisala v srednjo zdravstveno 
šolo. Ker je hčerka sama tako želela! Ob tem pa je najstnica 
seveda spregledala dejstvo, da je to šola, v kateri zahtevajo 
uniformo in primerno obutev. Halja bi še nekako »šla sko-
zi«, pri čevljih pa se je zataknilo. V tistih časih so namreč 
morali imeti posebne smešne ortopedske čevlje iz platna, 
spredaj odprte in zavezane do gležnja. Takšne so nosile tudi 
kuharice v javnih kuhinjah … Kako naj bi jih potem obula 
srednješolka! Nič ni pomagalo, da so bili v razredu vsi ena-
ko oblečeni in obuti, taka oprava se je zdela kot z drugega 
planeta in kmalu so bili pokopani vsi upi o njeni karieri v 
zdravstvu. Po nekaj mesecih trpljenja je zamenjala šolo in 
pristala v takšni, kjer je bilo najbolj zaželeno, da si bil čim 
dlje od kakšne uniformiranosti. Kaj se je zgodilo s haljo in 
čeveljci, pa se ne spomnim.

Uniforma torej ni za vsakogar, bi lahko bil nauk zgod-
be. Verjetno pa se danes že pred vpisom v šolo mladi dobro 
pozanimajo, kaj sodi k obvezni šolski opremi. Pri frizerjih 
je na primer tako draga, da verjetno opisano prestavljanje 
ne pride v poštev. Lahko pa se človek loti zadeve s povsem 
drugega konca, brez prestavljanja. Najprej konča ekonomsko 
fakulteto in nato ugotovi, da ga zanima še frizerstvo in se 
vpiše še na tovrstno šolo. Ali pa bi rad k znanju računalništva 
dodal še gostinsko- turistične spretnosti. Nekoliko nenavadna 
naslovna zgodba drugega snopiča dokazuje, da je v življenju 
vse mogoče, če si le dovolj vedoželjen in pripravljen na učenje 
ter nove izzive.

Za nekatere pa je izziv tudi to, da na nenavadnih krajih 
zbirajo nenavadne spominke. Temu se sicer lepo po starem 
reče kraja, čeprav večinoma to opravičujejo z zbiranjem 
drobnarij v hotelih, gostilnah in drugod. Sama sem imela 
za spomin vedno le fotografije z dopustov, kakšne predmete, 
kupljene v trgovini ali školjke, nabrane na obali. Pa sem ob 
prebiranju tokratne teme ugotovila, da sem res za časom, saj 
se nikoli nisem spomnila, da bi v gostilni v torbico tlačila 
pepelnike ali kozarce, v hotelu pa »pobasala« še brisače, če 
že kopalnih plaščev ni bilo na voljo … Eni pa so očitno brez 
predsodkov in se jim niti ne zdi, da bi počeli kaj narobe. Ali 
pa znajo kazati le na druge in sebe nikoli ne vidijo. Sicer pa 
se to zdi splošen pojav povsod okrog nas.

Tudi v naši novinarski dejavnosti ugotavljamo, da se je laže 
lotiti manjših redakcij, kot je naša, ki je domnevno lastniško 
in vodstveno problematična, kot pa pomesti pred lastnim 
pragom večjih medijskih hiš. Da nam ni vseeno, da smo se za-
dnje dni znašli v medijskem »blišču«, ki ga ne potrebujemo, 
smo novinarji jasno zapisali v odprtem pismu, ki ga lahko 
berete v tej številki. Morda je prav pometanje pred lastnim 
pragom eno od opravil, ki čakajo vse nas v tej državi, če že-
limo narediti premik z brezpotja, na katerem smo se znašli.

Da nas vsaj tisti od drugod ne vidijo kot povsem brezupne 
primerke, je lepo prebrati. To pravi v intervjuju Dea Josifovski, 
prevajalka in pisateljica, ki se je iz Srbije priselila v Celje in ima 
o njem same pohvalne besede. Sami morda res premalo cenimo 
to, kar imamo. Včasih pomaga vsaj kratek odmik iz okolja, v 
katerem živimo, saj je potem, ko se vrnemo vse lepše. Vsaj naj 
bi bilo tako. Mogoče bodo pomagale bližnje volitve, ko bomo 
v predvolilnih predstavitvah poslušali same presežnike o tem, 
kako so v minulih letih politiki poskrbeli za nas in kako bo v 
prihodnje vse še bolje. Le da bo tisti čas hitro minil in potem 
bo vsakodnevna jesenska sivina še bolj očitna. Ni druge, vsak 
si jo bo moral sam pobarvati, kakor ve in zna.

Jesen našega 
nezadovoljstva

šola pomaga s črpanjem sred-
stev iz šolskega sklada. Brez 
primerne kuharske obleke in 
obutve dijaki enostavno ne bi 
mogli slediti pouku.

Urejeni že med 
šolanjem
V Srednji zdravstveni šoli 

Celje potrebujejo dijaki vseh 
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Bojana Avguštinčič, Tatjana Cvirn, Robert 
Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, Anja 
Kovačič, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Jerica 
Potočnik, Biserka Povše Tašić, Ivana Stamejčič, 
Simona Šolinič, Dean Šuster, Tina Vengust

Odprto pismo

Zadnje dni smo v različnih medijih zasledili prispevke, ki se ukvarjajo z novo zaposlitvijo Bo-
ška Šrota, ki je pred kratkim postal prokurist in namestnik direktorja NT&RC. Ob tem se omenja 
tudi delo uredništva Novega tednika in Radia Celje, ki delujeta v okviru omenjene medijske 
hiše. Nekatere navedbe v teh prispevkih novinarji ostro zavračamo, zato v tem odprtem pismu 
opozarjamo na nekatera dejstva, ki jih »poznavalci« razmer ne poznajo ali jih zamolčijo. Za 
začetek bi ti morda lahko preverili podatek o lastniški strukturi naše medijske hiše, kjer razni 
skladi Atene že desetletje niso več aktualni …

Predvsem pa želimo opozoriti na naslednja dejstva.

Sredi poletja je medijska hiša ostala brez vodstva, saj je direktorja Srečka Šrota težka bolezen 
prisilila k intenzivnemu zdravljenju. V časih, ko je zaradi zaostrenih razmer na trgu treba ves 
čas bdeti nad poslovanjem hiše, je uredništvo zato pozvalo lastnika, da čim prej najde rešitev, 
da bolezen ne bi ustavila uspešnega delovanja. Tako je Boško Šrot prevzel vodenje medijske 
hiše, ki zagotavlja delo in redne plače 30 ljudem. Za razliko od mnogih medijskih hiš v Sloveniji 
NT&RC v zadnjih letih ni odpuščala svojih novinarjev, pač pa jih še vedno zaposluje. Nazadnje 
se je znašla na »prangerju« novinarskih kolegov, ki se v svojih uredništvih s čim podobnim žal 
ne morejo pohvaliti.

Vsak od nas se zaveda, da je za obstoj obeh medijev pomembna njuna kakovost. Zato se svojega 
dela lotevamo profesionalno in odgovorno do več tisoč bralcev in poslušalcev, ki nas spremljajo 
že desetletja in ki nam zaupajo kot osrednjima medijema v Savinjski regiji. Novi tednik in Radio 
Celje smo novinarji in sodelavci, ki ustvarjamo oba medija, so tudi vsi naši bralci in poslušalci 
in ne le Srečko ter Boško Šrot. Tega se je vodstvo hiše dobro zavedalo že v preteklosti, zato sta 
bili izbira tem in njihova obdelava že od nekdaj domena uredništva, torej novinarjev časopisa in 
radia na čelu z odgovornima urednikoma. Bi se sicer lahko oba medija obdržala v tem prostoru 
toliko časa (radio 60 in časopis 69 let), če bi se ravnala po trenutnih navdihih lastnikov in vodstva?

Zato verjamemo v prihodnost obeh medijev. Želimo, da se vodenje hiše čim prej dokončno 
uredi v korist vseh, ki ustvarjamo časopis in radio in tudi vseh tistih, za katere vse to počnemo.

Celje, 2. 9. 2014

REGIONALNA MEDIJSKA HIŠA 
NOVI TEDNIK IN RADIO CELJE

ZGODBE S CELJSKEGA – NOVICE IZ 33 OBČIN 95.1    95.9    100.3    90.6      MHz

Novinarji Novega tednika in Radia Celje
(podpise hranimo v uredništvu):

Bojana Avguštinčič, Tatjana Cvirn, Robert 
Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, Anja 
Kovačič, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Jerica 
Potočnik, Biserka Povše Tašić, Ivana Stamejčič, 
Simona Šolinič, Dean Šuster, Tina Vengust
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Novinarji Novega tednika in Radia Celje
(njihove podpise hranimo v uredništvu):

in bi svojo željo rada razvi-
jala naprej. Zaveda se, da je 
iz poklicne srednje šole pot 
do študija medicine dolga, a 
z željo, ki jo ima, bo odloč-
no stopila na to pot. Delov-
no obleko, ki jo je morala 
kupiti v prvem letniku, bo 
uporabljala vsa štiri leta šo-
lanja. Tako pri praktičnem 
pouku kot na praktičnem 
izobraževanju pri deloda-
jalcu. Za obleko je odštela 
40 evrov, a se je tega stroška 
zavedala že pred vpisom. 
Ob začetku šolskega leta 
so v šolo prišli ponudniki 
za izdelavo delovne obleke. 
Ko so se dijaki odločili za 
najugodnejšega, je ta vsa-
kega dijaka izmeril in mu 
sešil obleko. Po dveh tednih 
so vsi nosili svoje uniforme, 
pripoveduje Katja.

Ob vpisu je za darilo do-
bila zelo kakovostne čevlje 
v vrednosti 80 evrov, a kot 
pripoveduje, so to čevlji, ki 
si jih je res želela in da bi 
jih lahko sicer kupila tudi 
za nižjo ceno. Obutev, ki 
ustreza standardom, ki jih 
predpisuje šola, to je, da 
mora biti čevelj spredaj za-
prt in svetle barve, stane 
od 25 evrov. »Mislim, da 
oprema ni predraga, saj s 
tem poskrbimo tudi za svo-
jo varnost. Poleg tega smo 
dijaki v delovnih oblekah 
enakopravni.« Vse delovne 
pripomočke, inštrumen-
te, ki jih uporabljajo med 
praktičnimi vajami, priskr-
bi šola, zato stroškov s tem 
dijaki nimajo.

Šolanje največ 
stane frizerje
Največ za izposojo uč-

benikov odštejejo dijaki 
štiriletne smeri ustvarjalec 
modnih oblačil, a so zato 
njihovi stroški za obvezna 
oblačila najnižji. Predpasnik 
si namreč izdelajo sami iz 
blaga, ki ga priskrbi šola, 
kupiti morajo le dve majici, 

ki barvno poenotita dijake 
posamezne smeri.

Frizerji si predpasnika ne 
izdelajo sami, zato za dve 
majici in predpasnik od-
štejejo 15 evrov. Vse šam-
pone, barve, preparate, ki 
jih frizerji uporabljajo pri 
praktičnem usposablja-
nju, priskrbijo spoznorji, 
ostalo kupi šola. A že na 
informativnm dnevu, torej 
pred vpisom v program, so 
dijaki seznanjeni z najzaje-
tnejšim stroškom – naku-
pom kovčka, ki vsebuje vse 
potrebne pripomočke. Šola 
pred začetkom šolskega 
leta pridobi vse ponudbe, 
a kje dijaki kupijo kovček, 
je njihova povsem osebna 
odločitev, pojasni ravnatelj 
Srednje šole za storitvene 
dejavnosti in logistiko Celje 
Igor Lupše. »Cena kovčka s 
345 pripomočki, ki jih dijaki 
potrebujejo vsa tri leta šola-
nja, je približno 200 evrov, 
cene pa se od ponudnika do 
ponudnika razlikujejo gle-
de na popust, ki ga ponudi. 
Nekaterim dijakom ustreza 
nakup na obroke.«

Delovna obleka za avto-
serviserje stane od 20 do 
25 evrov, a kot pove Lupše, 
gre za dolgoročne nalož-
be dijakov, saj jim oblačila 
koristijo ne samo v času 
šolanja, temveč tudi med 
praktičnim usposabljanjem 
in nato še med počitnicami 
in po končanem šolanju, 
ko najdejo delo. »Nekate-
ri oblačila že imajo, saj že 
pred vpisom v šolo kdaj po-
primejo za delo in vedo, kaj 
vse potrebujejo.« Orodje in 
rezervne dele jim priskrbi 
šola, ki prav tako poskrbi za 
socialno ogrožene dijake, ki 
si oblačil ne morejo kupiti. 
»Lani se je prvič zgodilo, da 
je dijak zaprosil za pomoč, 
zato smo kupili obleko in jo 
dijaku brezplačno posodili v 
uporabo.«

ANJA KOVAČIČ

»Varstvo pri delu nam določa ustrezno in pravilno delovno opremo. 
Neustrezno oblečeni dijaki prakse ne morejo opravljati, ker je lahko 
to zanje nevarno. To nam narekuje tudi HACCAP,« nakup obleke in 
uniforme pojasni Iztok Leskovar, ravnatelj Srednje šole za gostinstvo 
in turizem Celje. Foto: Arhiv NT (GrupA)

NA KRATKO

Za nagrado izlet
SLOVENSKE KONJICE – V mestu je bilo letno srečanje 

prostovoljcev, ki pomagajo pri delu Karitas v mariborski 
nadškofiji. Izleta, ki je nagrada za njihovo delo med letom, 
se je udeležilo tristo prostovoljcev.

Na območju nadškofije deluje več kot tisoč prostovoljcev, 
med njimi več kot osemsto redno. Za nagrado so si v Slo-
venskih Konjicah ogledali nekatere znamenitosti mesta in 
Žičko kartuzijo. Mašo za prostovoljce je opravil upokojeni 
mariborski nadškof dr. Franc Kramberger. Lanski nagradni 
izlet prostovoljcev mariborske nadškofijske Karitas je bil 
v Prevaljah. Denar zanj so posebej prispevali donatorji iz 
gospodarstva.

BJ

Upokojenci so se zbrali
SOLČAVA – V četrtek so se upokojenci, ki so člani dru-

štev upokojencev občin Zgornje Savinjske doline, zbrali 
na tradicionalnem srečanju, ki ga vsako leto gosti ena od 
občin v dolini.

Tokrat so se srečali v Solčavi na prireditvenem prosto-
ru pred Centrom Rinka. Gostitelj, solčavsko upokojensko 
društvo, je za nekaj sto udeležencev pripravil pogostitev, 
srečelov in kulturni program, v katerem so nastopili člani 
društev vseh občin s pesmijo, plesom in z recitacijami, ter 
veselo druženje ob živi glasbi. Organiziran je bil voden ogled 
Centra Rinka in Solčave. Prisotne je pozdravil solčavski žu-
pan Alojz Podlipnik, o problemih, ki pestijo upokojence, je 
spregovoril Peter Habjan, predsednik sveta stranke DeSUS 
in mozirski občinski svetnik.

HŽ

Šempetrske vaške igre
BISTRICA OB SOTLI – Konec avgusta je Športno društvo 

Bistrica ob Sotli pripravilo že 10. Šempetrske vaške igre. 
Letos se je v podajanju gobe, slalomu z »lojtro«, vleki 
vrvi na travi, »mix« igri in igri presenečenja pomerilo 
enajst ekip.

Na vaških igrah so sodelovale ekipe: Trebče – Prebrisan-
ci, Bistrica ob Sotli, Čehovec – Orli, Dekmanca, Srebernik, 
Križan vrh, Hribre, Kunšperk, Polje pri Bistrici, Črešnjevec 
in Hrastje. Največ točk je prejela ekipa iz Trebč, drugo me-
sto je zasedla ekipa Kristan Vrh, tretje pa Dekmanca. Kljub 
dežju je bila prireditev dobro obiskana. Zvečer je sledila 
zabava s Čuki.

JP

Za socialno mrežo 
starejših

VELENJE – Center dnevnih aktivnosti za starejše občane 
že slabi dve leti skrbi za družbeno vključenost starejših 
občanov, krepitev medsebojne pomoči in solidarnosti, 
oblikovanje socialne mreže in spodbujanje medgenera-
cijskega sodelovanja.

V Mestni občini Velenje ugotavljajo, da je še vedno veliko 
starejših, ki se zaradi različnih razlogov ne vključujejo v 
formalne oblike druženja, in sicer z delovanjem v društvih in 
organizacijah. V centru se lahko starejši občani udeležujejo 
mnogih dejavnosti, kot so ustvarjalne delavnice, pogovo-
ri, okrogle mize, predavanja, rekreacija, igranje družabnih 
iger … Starejši občani lahko tja pridejo tudi samo po nasvet, 
pomoč ali se družit z vrstniki, v center pa vabijo tudi mlajše 
občane, ki lahko s svojimi idejami sodelujejo pri oblikovanju 
programov.

RG
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V rokah bank kmalu tudi 
Thermana? Skupščina odprla vrata novim lastnikom – Manjši delničarji razočarani

Prva letošnja seja skup-
ščine laške Thermane je 
razkrila (in potrdila straho-
ve manjših delničarjev in 
zaposlenih), kakšno usodo 
so enemu največjih zdravi-
lišč v Sloveniji namenili ve-
liki lastniki in uprava pod-
jetja. Skoraj nič razprave, 
čeprav je bila na dnevnem 
redu tudi tako pomembna 
odločitev, kot je sprejetje 
letnega poročila s skoraj 
25 milijoni evrov veliko iz-
gubo, je namreč nakazalo, 
kako bo na naslednji seji 
skupščine čez teden, ki bo 
obravnavala dokapitaliza-
cijo in vstop bank v lastni-
štvo podjetja. Bo tudi takrat 
odločil »glasovalni stroj« z 
Družbo za upravljanje ter-
jatev bank na čelu?

Večina točk dnevnega reda 
je bila povezana z velikimi 
finančnimi težavami laškega 
zdravilišča. Delničarji so, kar 
se sicer v delniških družbah 
ne zgodi pogosto, odločali o 
potrditvi letnega poslovnega 
poročila. Razlog, da je nadzor-
ni svet odločanje prepustil la-
stnikom, je za kar 25 milijonov 
evrov slabitev oziroma za pri-
bližno toliko izgube. »Vse del-
ničarje smo odkrito seznanili 
z razmerami v družbi in z nje-
nim položajem. Zagotovo se je 
manjšinskim lastnikom težko 

Nekdanji direktor Thermane Roman Matek je v imenu 
manjših delničarjev, ki jih je zastopal na seji skupščine, 
napovedal izpodbojno tožbo tudi na sklep o imenovanju 
revizorja ter na sklep o potrditvi lanskega dela nadzornega 
sveta in uprave, to je o njegovem delu in o delu Andreja Bo-
šnjaka. Delničarji so o razrešnici upravi glasovali ločeno in 
jo brez dodatnih pojasnil podelili le Bošnjaku, njemu pa ne.

Delničarji Thermane so imenovali tudi dva nova člana 
nadzornega sveta. Gregorja Bajraktareviča iz NLB in Aleša 
Novosela iz Gorenjske banke sta zamenjala predstavnika 
Družbe za upravljanje terjatev bank Uroš Janževič, ki je v 
banki zaposlen kot upravljavec premoženja, in Damjan Belič, 
ki ima v Ljubljani podjetje za poslovno in finančno svetovanje. 
Nasprotnega predloga Romana Matka, ki je za nova člana 
nadzornega sveta predlagal upokojenega bivšega predsedni-
ka uprave Gorenja Jožeta Staniča in direktorja inštituta za 
rehabilitacijo Roberta Cuglja, delničarji niso podprli.

Prav velike naložbe v preteklih letih, za 
katere so se, kot trdi Andrej Bošnjak, 
uporabljali najdražji materiali, so po 
njegovem mnenju edini vzrok za dana-
šnje težave zdravilišča.

Roman Matek: »Tisti, ki govori, da je 
bila gradnja termalnega kompleksa 
zgrešena in predraga, zavaja. Celotna 
naložba je znašala 75 milijonov evrov 
ali 1.850 evrov na kvadratni meter. 
To je manj, kot so bile takrat cene za 
stanovanja, in manj, kot so znašale 
takrat primerljive naložbe, na primer v 
Rimske terme.«

sprijazniti s tem, da v podjetju, 
ki od zunaj izgleda lepo, ob-
stajajo tudi težave, vendar si je 
treba naliti čistega vina, malo 
premisliti in poiskati novo pot, 
ki bi družbi zagotavljala vzdr-
žno poslovanje na dolgi rok,« 
je po seji povedal predsednik 
uprave Andrej Bošnjak. Zado-
voljstva, ker je skupščina potr-
dila vse predlagane sklepe, 

ni skrival, čeprav so manjšin-
ski delničarji napovedali vsaj 
tri izpodbojne tožbe. »Gre za 
skupino tistih delničarjev, ki 
so povezani z gradnjo nove-
ga dela zdravilišča,« je pre-
pričan Bošnjak.

Sporna slabitev in 
z njo tudi izguba?
Izpodbojne tožbe so napo-

vedali predstavniki manjših 
delničarjev, ki so na seji za-
stopali približno 30 odstot-
kov kapitala. Med njimi je 
tudi bivši direktor Therma-

ne Roman Matek, ki je nad 
razpletom seje ogorčen, saj 
»veliki niso hoteli prisluhniti 
opozorilom in argumentom 
malih«, zato je, kot je dejal, 
svoje poslanstvo lastnika 
manjšega deleža Thermane 
končal.

Prva izpodbojna tožba bo 
doletela letno poročilo, v ka-
terem, pravi Matek, sploh ni 

prave ocene, kako je Ther-
mana poslovala v letu 2013. 
»Predsednik uprave je ocenil, 
da je bilo poslovanje zado-
voljivo, jaz pa menim, da je 
bilo katastrofalno. Prihodki 
družbe so se zmanjšali za 10 
odstotkov, zaradi slabitve pa 
je izkazana kar 25-milijon-
ska izguba,« opozarja Matek 
in poudarja, da je način, na 
kakršnega je bila opravljena 
slabitev, sporen. »Uprava je 
sklenila, da se razvrednotijo 
stavbe po tako imenovanih 
denar ustvarjajočih enotah, 
vendar je takšna metoda 
primerna le, če med temi 
enotami ni povezave. Ven-
dar v primeru Thermane 
povezave so, saj gost zdravi-
lišča uporablja tudi storitve 
v termalnem parku, zato ta 
metoda odpove. To pomeni, 
da je bila slabitev sporna in 

je sporno tudi vse, kar iz nje 
izhaja. Torej izguba in tudi 
razglasitev insolventnosti, ki 
seveda nista rezultat plačilne 
nesposobnosti, ampak nava-
dnega knjiženja in pomenita 
katastrofo za podjetje,« poja-
snjuje Matek.

Kmalu o 
dokapitalizaciji
Lastniki Thermane se 

bodo 11. septembra sestali 
še enkrat, takrat bodo odlo-
čali o dokapitalizaciji druž-
be. To naj bi izvedli tako, da 
bi najprej zaradi pokrivanja 
lanske izgube osnovni kapi-
tal z malo več kot 15 milijo-
nov evrov znižali na dobre tri 
milijone evrov. To pomeni, 
da bi se deleži zdajšnjih la-
stnikov, med katerimi so naj-
večji slaba banka, Pivovarna 
Laško, KM Inštalacije in Ob-
čina Laško, krepko znižali. 
Sledila bi dokapitalizacija, 
za katero bi izdali za 16 mi-
lijonov evrov novih delnic. 
Tu predlagajo dve možno-
sti – povečanje osnovnega 
kapitala z denarnimi vložki 
zdajšnjih lastnikov, druga 
bolj verjetna možnost je, da 
bodo v lastništvo vstopile 
banke upnice, ki bodo del 
svojih terjatev pretvorile v 
lastniške deleže. Večinske 
lastnice Thermane naj bi to-
rej postale banke. Temu bi, 
kot je po skupščini nakazal 
tudi izvršni direktor slabe 
banke Janez Škrubej, sledi-
lo iskanje novega lastnika 
zdravilišča. Andrej Bošnjak 
o takšnem scenariju ne želi 
govoriti in pravi, da je vse v 
rokah lastnikov in bank ter 

njihovega dogovora, kakšna 
bo nadaljnja usoda podjetja. 
»Moja vloga v tej zgodbi je 
samo ta, da jih spravim za 
skupno mizo, kar mi je že 
nekajkrat uspelo.«

V nasprotju z Bošnjakom 
Roman Matek meni, da do-
kapitalizacijska skupščina 
sploh ni potrebna. »Že lan-
ska skupščina je upravi odo-
brila povečanje kapitala in v 
okviru tega bi se lahko že 
zdavnaj opravila dokapitali-
zacija ter s tem rešila kapital-
ska ustreznost podjetja. Ven-
dar uprava v zadnjem letu na 
tem področju ni naredila nič. 
Prav tako ni naredila nič, da 
bi se z bankami dogovorila o 

podaljšanju posojil ter s tem 
zmanjšala finančno obreme-
nitev Thermane, kar bi bilo 
edino potrebno,« je kritičen 
Matek, ki je prepričan, da bo 
tudi dokapitalizacija sprejeta 
z večino glasov. »Slaba ban-
ka, ki je trenutno 20-odsto-
tna lastnica Thermane, bo 
sicer v prvem koraku večino 
tega lastništva izgubila, a ker 
bodo kmalu nanjo prenesena 
tudi posojila Abanke in Ban-
ke Celje, ki sta tudi največji 
upnici Thermane, bo zaradi 
konverzije bančnih posojil 
v lastniške deleže na koncu 
dobila trikrat več, kot ima 
zdaj,« napoveduje Matek.

JANJA INTIHAR

S koši nad pasje iztrebke
ŠOŠTANJ – V občini opažajo, da se zaradi nevestnih la-

stnikov psov, ki ne pobirajo iztrebkov za svojimi ljubljenč-
ki, na sicer številnih urejenih pešpoteh v občini pojavljajo 
neprijetnosti.

V občini so se zato odločili za postavitev petih košev z 
vrečkami, namenjenih izključno pasjim iztrebkom. Postavili 
so jih v Kajuhovem parku, na Cesti talcev v Pohrastniku in 
na pešpoti proti Velenju. RG

Cvet starodobnikov
VRANSKO – Slovenska veteranska avto moto zveza je v 

nedeljo v centru varne vožnje z vseslovenskim srečanjem 
starodobnih vozil obeležila 15-letnico delovanja.

Na srečanju je bilo skupaj nekaj manj kot 800 različnih starodob-
nikov, ki so jih lastniki razporedili po tematskih sklopih – motorna 
kolesa, osebni avtomobili, kombiji, tovorna vozila in vozila za 
posebne namene. Obiskovalci so si lahko ogledali avtomobile, ki 
so jih izdelovali v nekdanji Jugoslaviji oziroma so se pred desetle-
tji vozili po slovenskih cestah. Manjkalo ni ne zastav, citroenov, 
renaultov, Volkswagnovih »hroščev« in golfov kakor tudi ne pre-
stižnih vozil, kot so mercedesi, jaguarji in porscheji ŠO

Zeleno na kolesih
ŽALEC – Mlekarna Celeia je v soboto pripravila eno 

najbolj množičnih rekreacijskih prireditev v Sloveniji, 12. 
rekreativni kolesarski maraton Zelene doline.

Kolesarske preizkušnje po Savinjski dolini se je udeležilo 
710 kolesarjev iz vseh koncev Slovenije. Od tega je 490 rekre-
ativnih športnikov prekolesarilo 70-kilometrsko pot med Arjo 
vasjo in Logarsko dolino, od Ljubnega do Logarske doline 
pa je podalo 210 rekreativnih kolesarjev. ŠO

NA KRATKO
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Država bo tudi letos Elektru Celje po-
brala skoraj ves dobiček. Podjetje je de-
nar nameravalo porabiti za odpravljanje 
škode, ki jo je februarja letos povzročil 
žledolom.

V Elektru Celje so lani imeli nekaj več 
kot 2,6 milijona evrov bilančnega dobič-
ka. Uprava in nadzorni svet družbe sta na 
nedavni seji skupščine predlagala, da bi 
celotni znesek namenili v rezerve in ga 
porabili za odpravljanje posledic hudega 
žledoloma, ki je v začetku leta napravam 
Elektra Celja na širšem območju regije pov-
zročil za okrog 8 milijonov evrov škode. 
Vendar sta Slovenski državni holding in 
Kapitalska družba vložila nasprotni pre-
dlog, ki je bil tudi sprejet, saj imata državni 
podjetji v Elektru Celje skoraj 80-odstotni 
lastniški delež. Tako bodo morali Celjani 

svojim lastnikom razdeliti večino oziroma 
nekaj več kot 2,4 milijona evrov dobička. 
»Dividenda, ki jo bodo dobili naši delničar-
ji, bo najvišja med elektrodistribucijskimi 
podjetji v Sloveniji,« je povedal predsednik 
uprave Elektra Celje Rade Knežević.

Elektro Celje je do zdaj za odpravljanje 
škode zaradi žledoloma namenil 4,6 mili-
jona evrov lastnih sredstev, ki jih je sicer 
nameraval porabiti za naložbe, 1,6 milijona 
evrov je dobil na račun zavarovanj. Denar, 
ki mu še manjka za dokončanje sanacije, 
si bo zdaj moral sposoditi. Najel bo dol-
goročno posojilo pri državni SID banki 
ali Evropski investicijski banki. »Glede na 
stopnjo zadolženosti in poslovanje druž-
be menim, da to ne bo prevelik problem,« 
pravi Knežević.

JI

Skoraj ves dobiček spet v Ljubljano

Na Novi tednik se je v preteklih tednih obrnilo kar nekaj 
bralcev, ki so bili ogorčeni nad izjavo direktorja Celjskih 
mesnin Izidorja Krivca v zvezi z »vaškimi klavnicami«. V 
Novem tedniku št. 27 je v članku z naslovom Prihodnost 
regije je tudi predelava mesa izjavil: »Vse ostalo, vsi ti manjši 
obrati, zlasti ›vaške klavnice‹, je povsem odveč. Njihovega 
delovanja niti slučajno ne podpiram. Merila za njihovo po-
slovanje so drugačna, pa naj gre za nadzor, ravnanje z od-
padki ali zaposlovanje delovne sile. Zaradi njih se bohotita 
delo na črno in siva ekonomija. Kar nekaj klavnic je, ki imajo 
velik zakol, zaposlenega pa nikogar. A nihče od pristojnih ne 
ukrepa. Prepričan sem, da si oči zatiskajo zaradi socialnega 
miru na podeželju, vendar bo kratkoročna sociala na dolgi 
rok pokopala vse ostale.« Zaradi klicev bralcev smo se o 
tem, kaj so »vaške klavnice« in kakšen je nadzor nad njimi, 
pozanimali pri različnih strokovnih službah. Ogledali smo 
si tudi primer v Golobinjeku pri Sotli.

»Vaške klavnice« niso 
konkurenca večjim
Izjava direktorja Celjskih mesnin buri duhove

metodologiji kot v večjih klav-
nicah. »Vaške klavnice« mo-
rajo izpolnjevati iste zahteve 
zakonodaje. Dovoljena odsto-
panja, prav tako opredeljena 
v zakonodaji, omogočajo, da 
lahko te klavnice uporabijo 
določene prilagoditve, na 
primer da niso potrebni hle-
vi za živali, možna pa je tudi 
večnamenska uporaba istih 
prostorov. Ob tem so pouda-
rili, da higienskih odstopanj v 
primeru »vaških klavnic« ni.

Ves čas prisoten 
inšpektor
Zakol v »vaških klavnicah« 

ves čas nadzoruje veterinarski 
inšpektor. Zakol je treba prija-
viti 72 ur prej. Inšpektor pre-
gleda žival že pred zakolom, 
prav tako preveri ustreznost 
dokumentacije. Nato spremlja 
postopek omamljanja, zakola 
in postopkov obdelave trupa 

po zakolu, pregleda še meso 
in drobovino, po potrebi opra-
vi tudi odvzem vzorcev mesa 
za morebitne preiskave in od-
loči o zdravstveni ustreznosti 
mesa oziroma meso označi 
z oznako zdravstvene ustre-
znosti.

Na Celjskem je pet 
manjših klavnic
Na Celjskem imamo pet 

»vaških klavnic«, ki opravljajo 
klanje za druge. Te so v Gore-
nju nad Zrečami (zakol gove-
da), Šentjurju (zakol goveda), 
Golobinjeku ob Sotli (zakol 
goveda), Otiškem Vrhu (zakol 
goveda, kopitarjev, drobnice, 
prašičev in obdelava trupov 
gojene divjadi) in v Lučah (za-
kol prašičev). Glede na to, da 
se Slovenci radi zgledujemo 
po sosednji Avstriji, je zani-
miv podatek, da ima avstrijska 
Koroška kar 555 »vaških klav-
nic«, v katerih letno zakoljejo 
približno 48 tisoč živali. Vseh 
zaklanih živali na avstrijskem 
Koroškem je približno 200 
tisoč letno. Se pravi, da kar 
četrtino živali zakoljejo v teh 
manjših klavnicah. Avstrijska 
Koroška zajema približno de-
set odstotkov kmetijske pro-
izvodnje v Avstriji. Vendar 
so približno enake razmere 
v vsej Avstriji. Če se vrnemo 
nazaj v Slovenijo oziroma na 
celjsko območje, lahko vidi-
mo, da je to razmerje drugač-
no. Na Celjskem zakol goveda 
opravljajo štiri »vaške klavni-
ce«. Ker so omejene – vsaka na 
tisoč živali (vendar tudi vse ne 
dosegajo omejitve) – skupaj 
ne presegajo zakola štiri tisoč 
glav govedi. Za primerjavo: 
samo Celjske mesnine zako-
ljejo letno približno dvajset 
tisoč glav govedi.

Kmetje za več 
»vaških klavnic«
Predsednik Govedorejskega 

društva Celje Marjan Turnšek 
pravi, da so kmetje zaintere-
sirani za obstoj čim več »va-
ških klavnic«. Meni, da kmeta 
zakol v »vaški klavnici« stane 

manj kot v večjih klavnicah. 
Povprečna cena zakola odra-
sle živali se, kot pravi, giblje 
od 120 do 150 evrov. Kmetje 
menijo, da »vaške klavnice« 
niso konkurenca večjim, ker 
so omejene po obsegu zakola. 
Večina kmetov naj bi imela ži-
vali, zaklane v »vaških klavni-
cah«, zgolj za lastno uporabo. 
Se pravi, da s tem dobijo nazaj 
meso živali, ki so jo redili na 
kmetiji.

Imajo pa »vaške klavnice«, 
kot pravijo na upravi za var-
no hrano, veterinarstvo in 
varstvo rastlin, tudi določene 
prednosti pred večjimi. Ena 
od prednosti »vaških klavnic« 
naj bi bila, da so prijaznejše 
do uporabnikov. Ker večino-
ma izvajajo zakol mesa za 
okoliške kmetije, je olajšan 
prevoz živali do klavnice. Po-
leg tega so prevozi živali do 
teh klavnic načeloma krajši.

Na vsak organ 
serijska številka
Leopold Alegro iz Golobi-

njeka pri Sotli ima registrirano 
ekološko klavnico. Prvo leto 
obratovanja so v klavnici opra-
vili zakol približno 450, drugo 
leto že 500 govedi. Njegove 
stranke so kmetje iz okolice 
dvajsetih kilometrov. Kmetje 
lahko žival pripeljejo s trak-
torjem in tehnično izpravno 
prikolico, ki mora biti čista. 
Na podlagi računa, ki je izdan, 
lahko vsak kmet sam odpelje 
meso domov, da ga ima za 
svoje potrebe, pojasni Alegro. 

Naložba v klavnico je bila kar 
visoka. Celoten objekt ga je na 
koncu stal pol milijona evrov. 
Klavniški del, ki je bil upravi-
čen sofinanciranja v višini 45 
odstotkov, je stal približno 300 
tisoč evrov. Zanimalo nas je, 
kako poteka »klavniški dan«. 
Inšpektor najprej pregleda vso 
dokumentacijo. »Žival pride 
v klavniški boks. Inšpektor je 
ves čas prisoten. Vzame potni 
list od goveda, pogleda števil-
ko v klavniškem boksu, tista 
številka gre nazaj na trup, ena 
številka pa na kožo. Ko obe-
limo žival in ji poberemo ter 
oštevilčimo organe, tako da za 
eno govedo porabimo enajst 
listkov. Na vsak organ damo 
serijsko številko zakola,« je po-
droben Alegro. Podjetje Koto 
odpelje kri, čreva, glave in loj. 
Kot pravi, ne gre nič v potok. 
Inšpektorji tudi odvoz strogo 
nadzorujejo. Alegro sicer od-
padke ločuje po kategorijah. 
»Prva kategorija so odpadki od 
glav, črev in hrbtenjača, druga 
so gnojne zadeve, tretja pa kr-
vave obrezline, požiralniki in 
loj. Vse to ločujemo v škatle in 
damo v hladilnico ter počaka-
mo, da Koto vse to odpelje,« 
pravi. Vsak, ki kolje in oma-
mlja živali, mora opraviti tudi 
izobraževanje in izpit. Kako 
je z delom na črno? Družinski 
člani, ki pomagajo pri delu v 
klavnici, morajo biti vpisani v 
register kmetijskih gospodar-
stev. Za otroke, starejše od 15 
let, mora upravna enota izdati 
odločbo, ki jim dovoljuje po-
moč pri delu v klavnici.

JERICA POTOČNIK
Foto: JP

Leopold Alegro zagotavlja, da je 
sledljivost mesa iz »vaških klav-
nic« stoodstotno zagotovljena. 
Njegove stranke živijo v bližini 
klavnice, saj niso oddaljene več 
kot 20 kilometrov.

»Vaške klavnice« so klav-
nice manjše kapacitete, kjer 
na leto zakoljejo do tisoč glav 
velike živine. S pravilnikom o 
obratih na področju živil žival-
skega izvora je Slovenija pov-
zela evropsko zakonodajo, ki 
omogoča enostavnejši način 
registracije oziroma odobritve 
obratov in izvajanje notranje-
ga nadzora skladno z obse-
gom klanja in predelave mesa 
na kmetiji. Vsi obrati na po-
dročju živil živalskega izvora, 
se pravi tudi »vaške klavnice«, 
morajo izpolnjevati zahteve iz 
uredbe evropskega parlamen-
ta in sveta o higieni živil ter 
uredbe o posebnih higienskih 
pravilih za živila živalskega 
izvora, je pojasnila specia-
listka za predelavo mesa v 
Kmetijsko-gozdarskem za-
vodu Celje Irena Kos. Obrat, 

v katerem kmetje opravljajo 
zakol goveda, prašičev, drob-
nice, kopitarjev ali obdelavo 
trupov gojene divjadi, odobri 
uprava za varno hrano, vete-
rinarstvo in varstvo rastlin. Če 
kmet opravlja usluge klanja za 
druge, mora dejavnost zakola 
v davčne namene tudi ustre-
zno registrirati. Najpogosteje 
je opravljanje klanja na kmeti-
ji, in sicer v okviru dopolnilne 
dejavnosti.

Nadzor enak kot v 
večjih klavnicah
Na upravo za varno hrano, 

veterinarstvo in varstvo ra-
stlin, ki je pristojna za nadzor 
nad »vaškimi klavnicami«, 
smo naslovili vprašanje, na 
kakšen način poteka nadzor. 
Odgovorili so nam, da ga iz-
vajajo po enakih principih in 

V kolikor obrat izpolnjuje pogoje, se mu določi nadzorna številka odobri-
tve. Takšna klavnica pridobi tudi ovalni žig oziroma oznako zdravstvene 
ustreznosti, s katero označi tudi meso, ki je namenjeno javni potrošnji.
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Vprašljiva pomoč?
RADEČE – Na ministrstvu za gospodarski razvoj in teh-

nologijo so se minuli ponedeljek sestali z vodstvom družbe 
Radeče papir nova in razpravljali o dodelitvi nepovratnih 
sredstev za omenjeno papirnico. Z ministrstva so sporočili, 
da o vlogi podjetja Radeče papir nova še niso odločili, zato 
nam podrobnejših informacij niso posredovali. Direktor pod-
jetja Radeče papir nova Igor Rakuša pa nam je zagotovil, da 
državna pomoč ni več pod vprašajem.

»Vloga za pridobitev pomoči je popolna in zato ni več zadrž-
kov glede izdaje sklepa. Ta naj bi bil izdan do konca tedna,« je 
povedal Rakuša. Pojasnil je, da bo nepovratna denarna pomoč 
namenjena kritju stroškov, ki so nastali ob zagonu papirnice 
po dveh letih mirovanja. Poleg tega pa bo namenjena izobra-
ževanju in zaposlovanju delavcev. S tem pa bo papirnica lahko 
sledila dvema temeljnima zastavljenima ciljema – nemoteni 
prodajo in proizvodnji. TV

Priznanja v znane roke
ROGATEC – Občinski svet je na ponedeljkovi izredni seji 

potrdil predlog sklepa o podelitvi priznanj.
Kljub temu, da je komisija za mandatna vprašanja, volitve in 

imenovanja prejela predlog za podelitev naziva častni občan, 
je občinski svet glede na predpisane kriterije za podelitev tega 
naziva odločil, da se slednji naziv letos ne podeli. Za prejemnika 
plakete občine so svetniki potrdili Vincenca Beleta, ki je v občini 
vsesplošno družbeno in politično aktiven vse od leta 1987. Na 
predlog komisije bo denarno nagrado v višini 600 evrov dobilo 
Športno društvo Gamsi Žahenberc, priznanje občine pa Mar-
jeta Babič, ki že vrsto let sodeluje pri organizaciji, promociji in 
izvedbi različnih kulturnih in ostalih prireditve v občini.

TV

Center za starejše
VOJNIK – V občinskem središču se pripravljajo na ustano-

vitev medgeneracijskega centra, ki bo namenjen izmenjavi 
znanja s področja vseživljenjskega učenja, medgeneracij-
skemu sodelovanju in prostovoljstvu. Občina se je zato že 
povezala z obstoječim centrom ponovne uporabe.

Center ponovne uporabe namreč želi svojo dejavnost širiti. V 
medgeneracijskem centru bodo med drugim pripravljali zače-
tne računalniške tečaje, prikaz delovanja pametnih telefonov in 
podobnih sodobnih naprav, angleščino za začetnike, finančno 
opismenjevali. Medgeneracijski center bodo uredili v prostorih 
stare pošte v Vojniku, ki so zaenkrat prazni. Njihova površina 
je 78 kvadratnih metrov. Občina je že sprejela odločitev o višini 
najemnine, ki bo znašala sto evrov na mesec. Najemno pogodbo 
s centrom bo občina sklenila za tri leta z možnostjo podaljšanja. 
Center naj bi začel delovati jeseni.

BJ

Za zdaj brez večjih 
težav

CELJE – Ker v mestni občini še niso dobili sklepa o so-
financiranju, so odložili odprtje novega vrtca na Hudinji. 
Z razpisa ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologijo 
namreč pričakujejo 1,2 milijona evrov, kar je več kot polovica 
sicer 2,2 milijona evrov vrednega vrtca, pogoj za dodelitev 
nepovratnega denarja pa je, da naložba še ni končana.

V Vrtcu Tončke Čečeve so tako za vseh 166 otrok, vpisanih 
v enoto na Hudinji, za začetek septembra zagotovili varstvo v 
nadomestnih prostorih. Kot je po prvem šolskem dnevu ocenila 
ravnateljica Irena Hren, je začasna selitev otrok minila brez 
večjih težav. Le 11 staršev od skupno 46 novincev v vrtcu se 
je odločilo, da malčke obdržijo doma in jim za čas do odprtja 
vrtca zagotovijo varstvo na drug način. Ob tem v vrtcu seveda 
upajo, da čakanje na sklep ministrstva ne bo trajalo predolgo. V 
enotah Center in Gaberje je namreč zaradi gostujočih otrok kar 
precejšnja prostorska stiska, v OŠ Hudinja pa so morali zaradi 
malčkov na obisku prilagoditi tudi izvedbo ur športne vzgoje. 
Zato bi se tako v vrtcu kot v šoli radi čim prej vrnili v ustaljen 
urnik. IS

Šola in vrtec odprla 
vrata

DOBJE – Prvi september je bil izjemen dan za 15 prvošol-
cev. Letos bosta šolo obiskovala skupno 102 učenca. V vrtcu 
Dobje pa je trenutno na čakalni listi ostal samo en otrok.

Prvošolce sta poleg učiteljic in ravnateljice nagovorila še po-
licist Peter Užmah in župan Franc Leskovšek. Prvi je otrokom 
slavnostno podelil rumene rutice, drugi pa praktična darila 
v obliki šolskih potrebščin. Drobne pozornosti so za otroke 
prispevali še občinski Svet za preventivo in varnost v prome-
tu ter šolska knjižnica. Dobjanski vrtec letos sestavljajo dva 
kombinirana oddelka in en polovični jaslični. Na prosto mesto 
trenutno čaka en otrok, takoj ko bodo na čakalni listi štirje, pa 
bodo imeli možnost odpreti cel jaslični oddelek.

StO

Dobimo se v 
(obnovljenem) mestu!
Zaključena 7,6 milijona evrov vredna obnova starega mestnega jedra

CELJE – Po zaključku dru-
ge faze celovite prenove me-
stnega središča, med katero 
so zamenjali vse komunalne 
vode, položili nove tlake ter 
namestili novo urbano opre-
mo, kot so ulične svetilke, 
klopce za posedanje, sme-
tnjaki ter stojala za kolesa, 
vseh del v mestnem središču 
še ni konec. Za 7,6 milijona 
evrov vredno naložbo so v 
Celju iz Evropskega regio-
nalnega sklada in države 
uspeli pridobiti 4,4 milijona 
evrov nepovratnega denar-
ja, sami pa so prispevali 3,2 
milijona evrov. Ob tem so v 
mestni občini ponosni, da 
so pri obeh fazah obnove 
uspeli dela opraviti za manj 
denarja, kot sta bili pogodbe-
ni vrednosti. Tako so pri prvi 
prihranili 400 tisočakov, pri 
drugi pa bo prihranek ne-
koliko nižji zaradi dodatnih 
del po odkritju arheoloških 
najdb, vendar bo še vedno 
znašal med 40 in 50 tisočaki.

Zdaj bo v Celju sledilo zlasti 
vnašanje novih vsebin v me-
stno središče, odvisno od de-
narnih možnosti pa naj bi sča-

soma zaživelo še pet gradbišč. 
Tako bi novo podobo starega 
mestnega jedra radi zaokro-
žili še z ureditvama preostan-
ka Gubčeve ulice ter manjše 
zelene urbane površine ob 
mestni tržnici, nujno potreb-
no obnovo Muzejskega trga, 
obnovo Trga celjskih knezov, 
za katero izhodišča pripravlja 
arhitekt Nande Korpnik, ter 
ureditvijo preostanka Prešer-
nove ulice v Prešernov trg.

Ostaja še 
arheologija
Med aprilom 2012 in lan-

skim avgustom so najprej 
obnovili Krekov trg, dele 
Gubčeve, Lilekove in Razla-
gove ulice ter del Stanetove 
ulice do križišča s Cankarjevo 
ulico, Linhartovo ulico in del 
Prešernove ulice do slaščičar-
ne Zvezda s Savinovo ulico 
in delom Prešernovega trga. 
Mesec kasneje se je začela 
druga faza obnove, ko so se 
delavci podjetja Mineral lotili 
še obnove Glavnega trga ter 

preostanka Stanetove ulice s 
trgom pred mestnim kinom 
Metropol. Ta se je zaradi bo-
gatih arheoloških najdb na 
Glavnem trgu nekoliko zavle-
kla, kot zadnje so pozidali pri-
bližno pol metra visoke zido-
ve med vogali poznoantične 
vile, ki lahko služijo tudi kot 
klopce za posedanje med stav-
bami Glavni trg 13 do 16. Za 
prihodnjo pomlad pa ostaja 
še ureditev predstavitve arhe-
oloških najdb pred stavbama 
Glavni trg 17 in 17a. Dokončna 
odločitev, na kakšen način jo 
bodo izpeljali, še ni dorečena. 
Za predstavitev enega od mo-
zaikov sta v igri dve možnosti; 
ali predstaviti v posebno za-
ščitno steklo vpet restavriran 
original ali pa repliko, izvirnik 
pa varno shraniti v muzejski 
depo. Tudi za območje z naj-
denimi mozaiki, freskami in 
hipokavstom na zelenici med 
stavbama, ki je zdaj ograjeno 
z zaščitno ograjo, je pripra-
vljenih več idejnih rešitev. V 
teh dneh pa bo že znano, ali 

bo mestna občina uspela od-
kupiti prostore nekdanje trgo-
vine Maya Maya, v katerih naj 
bi bila na ogled tudi celotna 
dokumentacija in fotografije 
bogatih antičnih najdb.

V Celju pripravljajo slove-
snost ob zaključku obnove 
starega mestnega jedra jutri, 
v petek. Ob 19. uri bo najprej 
nastop Celjskega godalnega 
orkestra, sledilo pa bo dru-
ženje na trgu pred Mestnim 
kinom Metropol s koncer-
tom skupine Uglašena riba.

V podporo 
meščanom
V mestni občini so se soča-

sno z odločitvijo za obnovo 
starega mestnega jedra vklju-
čili še v dva mednarodna 
projekta. Tako so v okviru 
evropskega projekta Sugar 
iskali najboljše logistične re-
šitve za ureditev prometa in 
oskrbe mestnega središča, še 
pomembnejša za meščane 
pa je bila vključitev v projekt 
EPOurban. V okviru tega so 
želeli vzpodbuditi zasebne 
lastnike stavb v starem me-
stnem jedru, da poskrbijo za 
njihovo obnovo. Za 27 stavb 
pripravljajo akcijske načrte 
prenove, letos pa so v občin-
skem proračunu zagotovili 
tudi sto tisoč evrov za sofi-
nanciranje obnove pročelij. 
Na razpisu, ki se je zaključil 
pred dnevi, so bile izbrane tri 
stavbe, in sicer iz Cankarjeve 
ulice, s Savinjskega nabrežja 
in vogalna stavba med Lju-
bljansko ulico in Gledališkim 
trgom. Na podoben način, s 
sofinanciranjem, bodo lastni-
kom pomagali tudi prihodnje 
leto.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Pogled na prenovljeni Glavni trg

Obnova v številkah
V sklopu obnove starega mestnega jedra v Celju je bilo 

med aprilom 2012 in letošnjim septembrom urejenih pri-
bližno 13.200 kvadratnih metrov površin, zvečine so trge 
in ulice tlakovali, le v manjšem delu so položili asfaltno 
prevleko.

Zamenjanih je bilo približno po kilometer cevi vodovodne-
ga in plinovodnega omrežja ter nameščenih 1.750 metrov ka-
nalet za odvodnjavanje meteornih voda. V mestnem središču 
je postavljenih 59 novih uličnih svetilk, ob tem pa še 33 drugih 
talnih in stenskih vgradnih svetilk javne razsvetljave. Novo 
urbano opremo zaokrožuje še 19 klopi, 31 košev za smeti in 
24 stojal za kolesa, ob tem pa so okrog 15 dreves nameščene 
tudi zaščitne rešetke. Vzdolž nekaterih ulic je postavljenih 
176 stebričkov za omejevanje prometa, na območju Ulice 
XIV. divizije, Razlagove, Prešernove, Lilekove, Gubčeve in 
Savinove ulice pa je nameščenih tudi 9 kompletov potopnih 
stebričkov za omejitev prometa. Obnova ožjega mestnega 
središča je prinesla tudi nekaj sprememb prometnega režima 
na tem območju, v prenovljeno staro mestno jedro pa so zdaj 
tri vstopne točke, na šestih pa je mogoč izvoz z avtomobili.

V Celju naj bi utrip mestne-
ga središča oživili s skupnimi 
akcijami mestnega marke-
tinga. 42 podpisnikov, med 
katerimi so v večini mestni 
trgovci in gostinci, bo z me-
stno občino jutri, v petek, 
podpisalo poseben sporazum 
o sodelovanju pri razvoju 
mestnega jedra. Sporazum 
bo ostal odprt za vse, ki bi se 
radi kasneje pridružili, kot 
eno prvih akcij, ki bodo sledi-
le, napovedujejo uvedbo Mo-
dre kartice s popusti in ugo-
dnostmi, v mestni občini pa 
razmišljajo tudi o ugodnostih 
pri parkiranju za obiskovalce 
mestnega središča.
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Na podlagi 50., 60., 96. in 53.  člena Zakona o prostorskem 
načrtovanju - ZPNačrt (Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 – ZVO-
-1B, 108/09, 80/10, 43/11-ZKZ-C, 57/12, 57/12-ZUPUDPP –A, 
109/12, 35/13 – SKL. US) in 27. člena Statuta Mestne občine Ce-
lje (Uradni list RS, št. 41/95, 77/96, 37/97, 50/98, 28/99, 117/00, 
108/01, 70/06 in 43/08) župan Mestne občine Celje s tem

JAVNIM NAZNANILOM
 obvešča javnost o javni razgrnitvi

dopolnjenega osnutka Občinski podrobni 
prostorski načrt Lava – DPZ4

I.
Mestna občina Celje naznanja javno razgrnitev dopolnjenega 
osnutka Občinski podrobni prostorski načrt Lava – DPZ4, ki ga 
je pripravil Oddelek za okolje in prostor, Sektor za prostorsko 
načrtovanje in evropske zadeve, v skladu z Odlokom o spre-
membah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega 
plana Občine Celje za obdobje od leta 1986 do leta 2000 in 
prostorskih sestavin srednjeročnega družbenega plana Občine 
Celje za obdobje od leta 1986 do leta 1990 za območje Mestne 
občine Celje - Celjski prostorski plan (Uradni list SRS, št. 40/86, 
4/88, Uradni list RS, št. 18/91, 54/94, 25/98, 86/01).
Predmet  podrobnega načrta je umestitev nove stavbe ter 
rekonstrukcija obstoječe za upravno, poslovno, servisno, 
skladiščno in trgovsko namembnost in za to potrebno infra-
strukturo na parcelah s številkami 1115/48, 1115/51, 1115/20, 
1115/46, 1115/49, 1115/52, 1115/47, 1115/45, 1115/53, 1115/7, 
1125/18 vse k.o. Medlog.

II.
Gradivo bo od 16. 9. 2014 do vključno 15. 10. 2014 javno 
razgrnjeno:
- v prostorih Mestne občine Celje, soba za stranke Oddelka 

za okolje in prostor ter komunalo, Sektorju za prostorsko 
načrtovanje in evropske zadeve, III. nadstropje, Trg celjskih 
knezov 9, Celje ter

- na sedežu Krajevne skupnosti Medlog, Babno 3/a, 3000 Ce-
lje.

Javna obravnava bo v sredo, 8. oktobra 2014, ob 15. uri v sejni 
sobi pod dvoranami Narodnega doma Mestne občine Celje, 
Trg celjskih knezov 9, Celje.

III.
V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico dajati pripom-
be in predloge na dopolnjen osnutek prostorskega akta. Pri-
pombe in predlogi se lahko do vključno 15. 10. 2014 podajo 
pisno na mestih javne razgrnitve kot zapis v knjigo pripomb in 
predlogov, lahko se pošljejo na naslov Mestna občina Celje, 
Oddelek za okolje in prostor ter komunalo, Trg celjskih 
knezov 9, Celje, ali na elektronski naslov prostor@celje.si, pri 
čemer se v rubriki »zadeva« navedejo ključne besede »OPPN 
DPZ4«.
Mestna občina Celje bo preučila pripombe in predloge jav-
nosti in do njih zavzela stališče, ki ga bo objavila na spletnih 
straneh Mestne občine Celje: http://moc.celje.si/moc_plani-
ranje_stalisca.

Šteje se, da je pri dajanju pripomb in predlogov z navedbo 
imena in priimka ali drugih osebnih podatkov dan pristanek za 
objavo teh podatkov v stališču, ki bo objavljeno na spletni stra-
ni. Osebe, ki ne želijo, da se v stališčih objavijo njihova imena 
in priimki ali drugi osebni podatki, morajo to posebej navesti.

 Župan
Celje, 1. 9. 2014 Mestne občine Celje
Številka: 3505-10/2013 Bojan Šrot

»Vključki večjih betonskih ruševin v zemljini so 
velika težava. Lotiti se jih moramo na drugačen 
način, saj za drobljenje zaradi hrupa ne smemo 
uporabljati hidravličnih kladiv. Ko so zdrobljeni, jih 
z zemljino predelamo v kompozit, medtem ko gume 
in plastiko iz zemljine ločimo in jih bomo predali 
pooblaščenemu prevzemniku nevarnih odpadkov,« 
pravi Marjan Urleb.

Po pogodbi, ki sta jo lani 
sklenila Mestna občina 
Celje in šentjursko podje-
tje Stonex geotehnologija, 
bi morala biti do konca 
julija končana sanacija 
13.600 kubičnih metrov 
onesnažene zemljine na 
območju Stare cinkarne. 
Ker so v podjetju predlaga-
li povsem novo metodo za 
predelavo zemljine v nov 
gradbeni kompozit, so zanj 
morali pridobiti slovensko 
tehnično soglasje (STS), za 
obratovanje naprave za pre-
delavo izkopa onesnažene 
zemljine v ta nov izdelek 
pa seveda tudi okoljevar-
stveno dovoljenje (OVD). 
Postopki za pridobitev do-
kumentov so trajali vse od 
oktobra lani do začetka le-
tošnjega avgusta, zato so v 
mestni občini Stonexu tudi 
podaljšali čas za predelavo 
zemljine do konca novem-
bra.

A kot ocenjuje direktor 
podjetja Stonex geotehno-
logija Marjan Urleb, bodo 
delo do konca novembra 
lahko opravili le v primeru 
idealnih vremenskih razmer, 
sicer bodo morali mestno 
občino zaprositi za podalj-
šanje. Pripravljalna dela na 
delovišču so se sicer začela 
4. avgusta, tri dni kasneje je 
v zemljo zarezal prvi stroj. 
»Zdaj dobro napredujemo, a 
ker pri delu upoštevamo vse 
zahteve iz OVD, gre bolj po-
časi,« pravi Urleb in dodaja, 
da so omejitve najbolj stroge 
glede vetra, hrupa in tempe-
ratur. Na delovišču delajo od 
ponedeljka do petka, sobote 
izkoristijo za popravila stro-
jev, a kot ocenjuje Urleb, so 
ob spoštovanju vseh omeji-
tev iz OVD doslej »izgubili« 
približno polovico delovnih 
ur.

Vpliv na smrad in 
hrup
Tisto, kar tako delavcem 

in okoliškim stanovalcem 
povzroča največ sivih las in 
skrbi, so smrad in nekateri 
vključki, kot so ostanki grad-
benega materiala v zemljini. 
Občasno na gradbišču ne-
znosno zasmrdi, ker so v 
zemljini katranske jame, ki 
v preteklosti niso bile sčišče-
ne. Ko zdaj v zemljo zarežejo 
stroji, ko je zemlja ranjena, 
ta katran zasmrdi. »Več kot 

delamo, več zemljine kot 
presejemo, bolj smrdi,« po-
jasnjuje Urleb in dodaja, da 
smrdi tako dolgo, dokler ze-
mljina ni predelana v kom-
pozit. Prav zaradi smradu 
je bilo doslej že nekaj prijav 
okoljevarstvenemu inšpekto-
ratu, a pravzaprav ni načina, 
da bi ga preprečili.

Zato pa na delovišču lah-
ko vplivajo na hrup. Da ta 
ostaja v dopustnih mejah, 
v povprečju dnevno dela po 
pet delavcev z vodjem. Vsa 
oprema je Stonexova, najeta 
imajo le stroja za sejanje in 
drobljenje.

Predelava 
zemljine
Postopek predelave one-

snažene zemljine se začenja 
tako, da iz izkopa najprej 
odstranijo večje vključke ar-
miranobetonskih ruševin in 
večje druge ostanke, kot so 
železo, plastika in tudi ka-
kšna guma se vmes najde. 
Potem sledita drobljenje in 
sejanje zemljine, za konec 
pa predelava v kompozit. Če-
prav si nepoznavalci stroj za 
predelavo predstavljamo kot 
nekakšen velik betonski me-
šalec, Urleb pravi, da to seve-
da ni, čeprav glede na fizikal-
ne lastnosti vendarle deluje 
kot velik mešalec. V njem v 

posebej določenem razmer-
ju z vodo mešajo presejano 
zemljino in papirniški pepel, 
ki ga dnevno dovažajo iz Kr-
škega. Tako nastal kompozit 
po tekočem traku spuščajo 
v jarek, kjer ga poravnajo in 
stisnejo. In tam ne smrdi več, 
pri čemer je še bolj pomemb-
no, da zemljina okolju tudi 
ni več nevarna, saj so težke 
kovine v njej, ki so bile prej 
nevaren odpadek, zdaj stabi-
lizirane in se ne morejo več 
izluževati v okolje.

Težke kovine tudi 
v emajlu
Pri razlagi, zakaj težke 

kovine v kompozitu niso 
več nevarne okolju, si Urleb 
pomaga s primerjavo z emaj-
lom. Tudi v njem so namreč 
težke kovine, a obdelane 
pri visokih temperaturah 
iz emajlirane posode niso 
več izlužljive. Nov gradbeni 
proizvod Stonetech seveda 
ne nastaja pri visokih tem-
peraturah, temveč se pri tem-
peraturi med 40 in 50 stopinj 
Celzija sprožijo hitre kemič-
ne reakcije, po katerih je ze-
mljina v približno v uri stabi-
lizirana in težke kovine v njej 
niso več nevarne. Postopek 
so ob pridobivanju OVD in 
zlasti STS skrbno spremljali 
številni domači in tudi tuji 

strokovnjaki, zdaj vsa dela 
na terenu tudi skrbno nad-
zorujejo. Prav zato ker gre 
za povsem nov postopek, so 
namreč na delovišču skoraj 
vsak dan prisotni okoljevar-
stveni in delovni inšpektorji, 
monitoringe opravlja inštitut 
za okolje, glavni v nadzoru 
kakovosti proizvoda pa je 
ZAG – Zavod za gradbeništvo 
Slovenije.

Konec pred zimo?
Minuli ponedeljek in to-

rek so na delovišču opravili 
geodetske posnetke in oce-
njujejo, da bodo predvidene 
količine izkopa presežene 
za tisoč do dva tisoč kubič-
nih metrov. Zaenkrat delajo 
v prvem jarku, kjer naj bi 
zemljino predelali do konca 
tega meseca, a čakata jih še 
dva. »Dinamiko dela je težko 
napovedovati. Dela moramo 
ustaviti, če zapiha veter, ki je 
hitrejši od 5 m/s, paziti mo-
ramo, da ne presežemo do-
voljenih stopenj hrupa, delo 
velikokrat zmoti tudi dež,« 
našteva Urleb in dodaja, da 
postajajo počasi problematič-
ne tudi zunanje temperature, 
saj je predelava zemljine mo-
goča le dokler se te ne spusti-
jo pod 8 stopinj Celzija.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

 
  

Iz zemljine izločene večje vključke betonskih ruševin je treba razdrobiti po posebnem postopku, saj bi 
drobljenje s hidravličnimi kladivi povzročalo preveč hrupa.

Težke kovine ostajajo, 
a niso več nevarne
Stroge okoljevarstvene omejitve pri predelavi onesnažene zemljine
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ŠOŠTANJ - Čeprav so žele-
li pričakati novo šolsko leto 
z novim vrtcem, jim v Šo-
štanju to ni uspelo. Zaradi 
zamud pri gradbenih delih 
in slabega vremena bo na 
odprtje vrtca namreč treba 
počakati še nekaj dni.

Nov sodoben vrtec, ki je bil 
zgrajen v obliki javno-zaseb-
nega partnerstva, bodo na-
menu predali v drugi polovici 
septembra, nekaj dni kasneje 
pa bo sledilo še uradno od-
prtje. V šestnajstih oddelkih 
novega vrtca v Šoštanju bo 
mesto našlo 250 otrok, preo-
stalih sto bo vrtec obiskovalo 
v Topolšici in Gaberkah. Tudi 
v občini Šoštanj so vsem star-
šem, ki so izrazili zanimanje, 
za njihove otroke zagotovili 
mesto v vrtcu.

NA KRATKO

Na drugem mestu v 
državi

ZREČE – V Območnem združenju Rdečega križa Sloven-
ske Konjice so prejšnji teden prvič pripravili krvodajalsko 
akcijo v počitniškem času. V mariborskem kliničnem cen-
tru se je namreč pojavila povečana potreba po krvi. Za kraj 
krvodajalske akcije so izbrali Zreče.

Prve dosedanje počitniške krvodajalske akcije se je udeležilo 
168 krvodajalcev, med njimi jih je osem darovalo kri prvič. 
Največ krvodajalcev je prišlo iz tovarn Unior in GKN Drive-
line. Sekretarka območnega združenja Renata Gabrovec je 
povedala, da so s takšnim odzivom zadovoljni. Za primerjavo 
je povedala, da se je predzadnje krvodajalske akcije v Zrečah, 
ki je bila marca, udeležilo 221 krvodajalcev.

Na Konjiškem v septembru pripravljajo še zadnje letošnje 
krvodajalske akcije. V Ločah bo danes, v Vitanju bo 11. sep-
tembra in v Slovenskih Konjicah 16. in 17. septembra. Konjiško 
območno združenje Rdečega križa je po številu krvodajalcev 
na prebivalca na drugem mestu v državi, takoj za Cerknico.

BJ

Gobarski praznik
MOZIRJE – Gobarsko društvo Marauh iz Velenja je minuli 

konec tedna na Golteh pripravilo že tradicionalni gobarski 
praznik.

Ta bi sprva moral biti že konec tedna pred tem, a ker jo je or-
ganizatorjem zagodlo vreme, so se odločili, da dogajanje presta-
vijo na zadnji avgustovski konec tedna. Prireditev se je začela v 
soboto z odprtjem razstave gob. Obiskovalcem so bile na ogled 
postavljene bolj in manj znane užitne in neužitne vrste gob, da 
so se lahko na lastne oči prepričali o svojem znanju in njihovem 
poznavanju. Sledil je voden »sprehod v gobe« Alpskega vrta, 
kasneje še predavanje Janeza Gorenška z naslovom Zdravilne 
gobe. Razstava je bila na ogled še naslednji dan, v nedeljo, ko 
je bilo obiskovalcem na voljo tudi svetovanje determinatorjev.

HŽ

Po Avsenikovo
ŠTORE – V kulturnem domu so v začetku tedna odprli od-

delek Glasbene šole Avsenik iz Begunj na Gorenjskem. Gre 
za edini oddelek Avsenikove šole v drugih krajih Slovenije.

Do ustanovitve oddelka v Štorah je prišlo zato, ker v Avseni-
kovi glasbeni šoli poučuje več znanih glasbenikov s celjskega 
območja. Med njimi so Robert Zupan, Matej Mastnak, ki je na 
čelu štorske pihalne godbe, in Mitja Mastnak. Matej Mastnak 
je tudi ravnatelj Avsenikove šole v Begunjah. V tej glasbeni 
šoli poučujejo igranje istih glasbil, kot so jih igrali v znameniti 
zasedbi Slavka Avsenika starejšega. Tako poučujejo harmoniko, 
trobento, klarinet, kitaro in bariton. V Avsenikovih Begunjah 
izvajajo tudi osnovni program, v Štorah le dodatnega. V Štorah 
je šoli omogočila prostor v kulturnem domu občina. Za novo 
šolsko leto je v Štorah prijavljenih šest učencev. Lastnica zavo-
da Glasbena šola Avsenik je Brigita Avsenik, soproga Slavka 
Avsenika starejšega. BJ

Dve stoletji kašče
VITANJE – V vasi Hudinja so v soboto slovesno praznovali 

200-letnico Beškovnikove kašče, ki je med najbolj znanimi 
kulturnimi spomeniki južnega Pohorja. Med prireditvijo so 
predstavili zgodovino kašče, prav tako so pripravili kulturni 
program.

Na Beškovnikovi domačiji se je do danes ohranilo več za-
nimivih starih stavb, med njimi so doslej obnovili kaščo in 
preužitkarsko hišo, ki je iz leta 1830. V kašči je urejen etnološki 
muzej, kjer so med drugim na ogled predmeti za pridelavo, 
spravilo in hrambo hrane na star način. Upravljavec in najemnik 
kulturnega spomenika, ki je v zasebni lasti, je Kulturno-turi-
stično društvo sveti Vid, ki je obe stavbi obnovilo po smernicah 
zavoda za varstvo kulturne dediščine. Nazadnje so predlani 
obnovili preužitkarsko hišo. Obe stavbi so obnovili z veliko 
lastnega dela, z društvenim denarjem od izkupička prireditev 
ter denarjem iz občinskega proračuna. Društvo se trenutno 
pripravlja še na obnovo starinske stanovanjske hiše domačije. 
Po odprtju vitanjskega vesoljskega centra se je obisk turistično 
zanimive Beškovnikove domačije podvojil. BJ

Svet reševanja s psi
REČICA OB SAVINJI – Člani Kinološkega društva Zgornje 

Savinjske doline so na poligonu v Varpoljah od srede do 
nedelje gostili 21. letni tabor reševalnih psov.

Tabora se je udeležilo 168 reševalcev, uradno pa so ga 
odprli v četrtek, ko je zbrane reševalce iz osmih držav poz-
dravil tudi župan Občine Rečica ob Savinji Vinko Jeraj. 
Letni tabor obsega aktivnosti uvajanja začetnikov v svet reše-
vanja s psi, usposabljanje že izkušenih aktivnih vodnikov in 
sodelovanje z raznimi službami na področju zaščite in reše-
vanja. Namen tabora je izmenjava izkušenj tako slovenskih 
kot mednarodnih udeležencev. Cilj je napredovanje znanja 
udeležencev, s čimer se izboljša kakovostna podpora službi 
civilne zaščite. Tabor promovira številčnost udeležencev, ki 
prostovoljno namenjajo svoj čas humanitarni aktivnosti reše-
vanja pogrešanih. HŽ

Varneje do doma
ROGAŠKA SLATINA - Občini Rogaška Slatina in Podče-

trtek sta se v letošnjem letu skupaj lotili obnove lokalnih 
cest in javnih poti na odseku Kamence – Jerčin – Nezbiše 
– Pristava. Dela na odseku, dolgem več kot tri kilometre, ki 
sodi v občino Rogaška Slatina, so končana. Do konca meseca 
bo izvajalec obnovil še dobra dva kilometra lokalnih cest v 
Občini Podčetrtek.

Ocenjena vrednost celotnega projekta znaša 1,2 milijona 
evrov. Skoraj milijon evrov sta zagotovila Evropski sklad za 
regionalni razvoj in državni proračuna, občini pa prispevata 
denar za plačilo davka na dodano vrednost. Odseki lokalnih 
cest v Občini Rogaška Slatina imajo odslej širši asfaltni del voz-
išča, saniran spodnji ustroj, urejeno odvodnjavanje in novo 
preplastitev. Na plazovitem delu odseka je zrasel podporni 
zid, dolg dobrih 30 metrov. Občani bodo sedaj na javni prevoz 
lahko počakali na novem pokritem avtobusnem postajališču, 
njihova vožnja pa bo varnejša v križišču v smeri Brestovca, kjer 
je sedaj urejena javna razsvetljava. Posodobljena in varna cesta 
bo izboljšala dostop do 200 gospodinjstev v podeželskem in 
hkrati obmejnem območju z Republiko Hrvaško. TV

Goltnik novi 
predsednik

NAZARJE – V preteklih dneh so imeli člani nazarskega 
košarkarskega kluba v sejni sobi Kulturnega doma Na-
zarje sejo občnega zbora. Na njej so navzoči člani izvolili 
novega predsednika KK Nazarje.

Po novem ga bo namreč vodil Peter Goltnik iz Mozirja, 
nekdaj uspešen košarkar, zdaj gospodarstvenik, član uprave 
podjetja Iskra Sistemi. Na seji so pohvalili dosežen rezultat 
članske ekipe, ki jo je po sezoni zapustil trener Rajko Ri-
tuper, ki odhaja v šoštanjsko Elektro. Novi trener članske 
ekipe je postal Miha Čmer, dosedanji košarkar članov. Na 
seji so izvolili nove člane upravnega odbora kluba, veliko 
časa v razpravi so namenili uvedbi šole košarke v Zgornji 
Savinjski dolini in spremembam v tekmovalnih sistemih za 
prihajajočo sezono, v kateri bodo člani, kljub temu da so si 
po osvojitvi 4. SKLzagotovili nastop v ligi višje. V naslednji 
sezoni ponovno igrali v 4. SKL, saj niso prejeli licence za 
igranje v 3. SKL.

HŽ

Še nekaj zaključnih del in ureditev okolice novega, sodobnega vrtca v Šoštanju.

Do novega vrtca 
z javno-zasebnim 
partnerstvom
Večina šoštanjskih otrok odslej v enem vrtcu

Naložba v nov vrtec v Šo-
štanju je vredna več kot 5 
milijonov evrov, gradili pa so 
ga v javno-zasebnem partner-
stvu s podjetjem Esotech iz 
Velenja, in sicer so podelili 
koncesijo za petnajst let. Kar 
pomeni, da bo občina letno 
plačevala najem in druge 
stroške koncesionarju v viši-
ni približno 690 tisoč evrov, 
po preteku koncesije pa bo 
vrtec postal občinska last. 
Za notranjo opremo igralnic, 
garderobe, dodatne prostore 
za otroke in prostore uprave 
vrtca ter zunanja igrišča je 
občina odštela nekaj več kot 
330 tisoč evrov.

Zahtevna gradnja
Esotech je vrtec s podizva-

jalci gradil približno leto in 

pol, gradnja pa je bila dokaj 
zahtevna, saj so med drugim 
morali zrušiti staro šolo, pre-
staviti toplotno podpostajo in 
podbetonirati športno dvo-
rano. Izvajalcem gradbenih 
del je zelo nagajalo deževno 
vreme, zato se je gradnja za-
vlekla, vrtec so namreč na-
meravali odpreti že v prvih 

dneh septembra, ob začetku 
novega šolskega leta. Vrtec 
naj bi tako začel delovati že 
v prihodnjih dneh, uradno pa 
naj bi ga odprli 26. septembra 
letos. Ta hip urejajo okolico 
vrtca in opravljajo zaključna 
dela.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA

Na mestih prejšnjih vrtcev arhitekti že 
pripravljajo nove rešitve. Tako naj bi 
v dosedanjem največjem vrtcu Lučka, 
uredili prostore za društva, planince, 
tabornike, alpiniste in mladinski cen-
ter, del prostorov pa bo namenjen tudi 
hostlu.
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Postal je sodobnejši
V polzelskem domu upokojencev po novem tudi gospodinjske skupnosti

NA KRATKO

Nove tematske poti
GORNJI GRAD – Občina in turistično društvo sta v ne-

deljo pripravila odprtje tretjega sklopa tematskih poti 
po občini.

Udeleženci so se zbrali na prireditvenem prostoru za 
občino, od koder so se podali na voden družinski pohod 
iz Gornjega Grada čez Tajno, Šokat na Počrevinov grič in 
čez Prekštan nazaj na prireditveni prostor. Kolesarji so se 
odpravili na voden kolesarski vzpon iz Gornjega Grada čez 
Šokat in Florjan pri Gornjem Gradu do razgledne točke na 
nadmorski višini 780 metrov in čez Križ nazaj v Gornji Grad. 
Organizatorji so na prireditvenem prostoru postavili stoj-
nice, na katerih so se z izdelki predstavili številni domači 
ponudniki s turističnih in z ekoloških kmetij v okolici in 
čebelarji. V nadaljevanju so si obiskovalci lahko ogledali še 
film z naslovom Sodelujmo z naravo, za zaključek dneva je 
sledila zabava z didžejem.

HŽ

Z novim 
zadrževalnikom bolj 
varni

LJUBNO – V letošnjem nadpovprečno deževnem poletju 
je poplavno varnost prebivalcev Okonine znova ogrožal 
tamkajšnji hudourniški potok.

V občini so se zato odločili, da na njem zgradijo zadrže-
valnik vode, katerega gradnja je bila končana pred dnevi. V 
prvem delu je bila na hudourniku nad naseljem zgrajena 
kamnita betonska pregrada, ki poteka čez potok in je dolga 
malo več kot osem metrov. Vrednost investicije je znašala 
17 tisoč evrov, dela je izvedlo podjetje Gaber. V občini so z 
dosedanjim delom zadovoljni in ugotavljajo, da zadrževalnik 
dobro služi namenu, za katerega je bil zgrajen, v čim krajšem 
času pa bo vendarle treba izvesti tudi drugo fazo – urediti 
potok v delu, kjer teče skozi središče Okonine; tam bo treba 
zagotoviti večjo prepustnost hudournika.

HŽ

Znana občinska 
nagrajenca

PODČETRTEK – Občinski svet je na zadnji redni seji od-
ločil, da bo občinsko priznanje podelil Maksu Bunšku z 
Buč, denarno nagrado pa Športnemu društvu Pristava pri 
Mestinju.

Marko Bunšek bo prejel priznanje za dolgoletno uspešno 
delo v društvih na različnih področjih. Kot predsednik Društva 
za ohranitev starih običajev je zaslužen za njegov razcvet. 
Bil je idejni vodja kmečkih iger, kot velik ljubitelj narave je 
bil pobudnik številnih pohodov. Je tudi gasilec, ki vsako leto 
pomembno prispeva k dobrim rezultatom na tekmovanjih. 
Sodeluje pri različnih humanitarnih dejavnostih, kot vesten 
čebelar pa se udejstvuje tudi v Čebelarski družini Podčetrtek. 
Športno društvo Pristava pri Mestinju pa bo prejelo denarno 
nagrado. Letos je praznovalo 15 let delovanja. Znano je kot 
organizator različnih prireditev. V športnem društvu deluje 
več skupin, in sicer za nogomet, odbojko na mivki in balina-
nje. Člani društva med drugim skrbijo za red in čistočo na 
igriščih, uredili pa so tudi tribune z novimi sedeži.

JP

Upokojencem bodo 
predstavili njihov kraj

ŠMARTNO OB PAKI – Turistično društvo Šmartno je bilo 
s partnerjema, Turističnim društvom Polzela in Društvom 
upokojencev Šmartno ob Paki, uspešno na razpisu Ipak 
(Inštitut za simbolno analizo in razvoj informacijskih 
tehnologij) za sofinanciranje malih projektov nevladnih 
organizacij.

Na razpis so prijavili projekt, s katerim bodo sokrajanom, 
ki bivajo v domovih za ostarele v Velenju in na Polzeli, pred-
stavili, kako njihov kraj izgleda danes. Predstavitev bo v 
drugi polovici oktobra.

Zavod Ipak, ki ima sedež v Velenju, sofinancira male pro-
jekte nevladnih organizacij v višini od 200 do 600 evrov, 
skupna višina sredstev sofinanciranja pa znaša 3 tisoč evrov.

RG

Vitanje zmagalo tretjič
VOJNIK – V Socki je bilo v soboto meddruštveno gasilsko 

tekmovanje, ki ga je pripravilo domače društvo. Tekmovali 
so v hitrostni mokri vaji.

Sodelovalo je dvajset ekip, med njimi so bile ekipe vseh gasil-
skih društev vojniške občine, širše s Celjskega in tudi iz Podrav-
ja. Med ženskami je zmagala ekipa Oplotnice, med moškimi že 
tretjič ekipa Vitanja, ki je dobila prehodni pokal v trajno last.

BJ

Manj medu
TABOR – Čebelarsko društvo vsako zadnjo nedeljo v me-

secu v središču Tabora organizira kmečko tržnico, na kateri 
lahko občani izbirajo med izdelki iz medu, bučnim oljem, 
povrtninami in suhomesnatimi izdelki.

Nič drugače ni bilo tudi to nedeljo, ko so na parkirišču žu-
pnijske stavbe izdelke prodajali štirje občani. Med njimi je bil 
predsednik taborskega čebelarskega društva Darko Nemivšek, 
ki z letošnjo bero medu ne more biti zadovoljen. Hladno in de-
ževno vreme namreč ni prizanašalo niti taborskih čebelarjem. 
Nemivšek ob koncu čebelarske sezone ocenjuje, da je pridelal 
za 70 odstotkov manj medu kot pretekla leta. ŠO

»Žurali« so pod Žvajgo
PREBOLD – Turistično društvo Prebold se je lani 

odločilo obuditi nekoč med Preboldčani priljubljeno 
družabno prireditev Žur pod Žvajgo. V soboto ga je v 
preboldskem Gaju pripravilo že drugo leto zapored.

Glasbeno dogajanje, ki so ga soustvarjali različni glas-
beni ustvarjalci, kot so Drugo Dugme, Rock out, U živo, 
Joc-Hammond bend, je privabilo precejšne število obi-
skovalcev, med katerimi je bilo največ mladih Prebold-
čanov, katerim je tovrstna prireditev nenazadnje tudi 
namenjena.

ŠO

Slavnostni trak so v četrtek prerezali direktorica doma Eva Lenko, 98-letna stanovalka Danica Savinek in 
Bogomir Amon iz podjetja Remont. Na odprtju nadzidka so v programu sodelovali tudi stanovalci doma, 
ki so nam zaupali svoje občutke ob gradnji in bivanju v domu. Kulturni program je oblikoval pevski zbor 
Šeneški glas pod vodstvom Brede Kralj.

POLZELA – Dom upoko-
jencev Polzela od prejšnje-
ga četrtka še uradno dosega 
vse predpisane standarde 
na področju domske oskrbe. 
Po šestih mesecih gradnje 
so Polzelani končali nadzi-
davo doma in v nadzidku 
zagotovili dodatna mesta. 
Pri tem je treba poudariti, 
da s tem število postelj, to 
je 224, v domu ostaja enako, 
spremenila se je zgolj njiho-
va razporeditev.

Ker nekateri prostori, kjer 
domuje Dom upokojencev 
Polzela, ki bo prihodnje leto 
praznoval šestdeset let delo-
vanja, niso dosegali predpi-
sanih bivanjskih standardov, 
Polzelanom ni preostalo dru-
gega, kot da so se lotili nadzi-
dave obstoječe zgradbe. Pod 
okriljem polzelskega doma, 
sestavljenega iz dveh ločenih 
zgradb – graščine in depan-
danse – so bile do zdaj na-
mreč tudi za prebivalce manj 
prijazne tri- in večposteljne 
sobe.

Novi prostori 
za obstoječe 
oskrbovance
V nadzidku, s katerim so 

Polzelani pridobili 1.200 
kvadratnih metrov oziroma 
28 eno- in dvoposteljnih 
sob, je prostor za petdeset 
oskrbovancev. Dom, ki lah-
ko po novem starostnikom 
ponudi nadstandardne stori-
tve, česar do zdaj ni mogel, 
po novem svojo dejavnost 
izvaja tudi v štirih gospo-
dinjskih skupnostih. Dve 
sta namenjeni dementnim 
oskrbovancem in dve tistim, 
ki potrebujejo zgolj inštitu-
cionalno varstvo ter tako 
delujeta po principih doma 
četrte generacije. Direktorica 
Doma upokojencev Polzela 
Eva Lenko pravi, da so s tem 
delno zadostili pogojem o 
namestitvah v eno- in dvo-
posteljnih sobah, a vseeno 
svojo dejavnost še naprej 
opravljajo v obeh svojih stav-

bah. Dom je trenutno polno 
zaseden, čakalna doba pa 
je predvsem za negovalni 
oddelek in oddelek za de-
menco.

Polzelani so nadzidek za-
čeli graditi lani novembra, 
gradnja pa je trajala pribli-

žno šest mesecev. V prvi vr-
sti je šlo za gradbeno-obrtni-
ška in inštalacijska dela ter v 
zadnjem delu za nadzidave 
za opremljanje prostorov. 
Vrednost naložbe je znašala 
1,84 milijona evrov, od tega 
je približno milijon evrov 

dom zagotovil z lastnimi fi-
nančnimi sredstvi, preosta-
nek, torej 880 tisoč evrov, 
pa z dolgoročnim posojilom. 
Izvajalec del je bilo podjetje 
Remont iz Celja.

ŠPELA OŽIR
Foto: TT
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Mizarstvo Bregar iz Pra-
pretna pri Radečah je že 
več kot 160 let zvesto iz-
delovanju pohištva. Posel 
je vsa leta v družinskih 
rokah, vsak naslednji rod 
se trudi za izboljšave in 
napredek. Sedanji lastnik 
Igor in njegov sin Simon 
iščeta pot med uporabno-
stjo in obliko, pri čemer ne 
odstopata od želene kako-
vosti.

Mizarsko delavnico je 
leta 1847 ustanovil Matija 
Bregar. V njegove čevlje je 
stopil sin Janez, ki se je iz-
učil za mizarskega mojstra. 
Ta je znanje posredoval svo-
jemu potomcu Jožetu, ki je 
bil naklonjen tehnološkemu 
razvoju in širjenju obrti. Za 
svoj poklic je navdušil seda-
njega lastnika podjetja Igorja 
Bregarja, njegova desna roka 
je v zadnjem času 20-letni 
sin Simon.

Če zavrtimo kolo časa 
nazaj, je jasno, da je delo v 
delavnici Matije Bregarja po-
tekalo ročno, obrat sprva niti 
ni imel elektrike. Različne vi-
trine, omare in mize so bile 
izključno iz masivnega lesa, 
njihova izdelava je bila v pri-
merjavi z današnjim ritmom 
proizvodnje dolgotrajna.

Od mize do vrat
Naročniki so danes, ko 

je vodenje podjetja v rokah 
četrte generacije, večinoma 
fi zične osebe. Povprašuje-
jo po kuhinjah, jedilnicah, 
spalnicah. Kadar v trgovskih 
centrih ne najdejo izdelka, 
ki bi se prilegal meram ali 
kako drugače zadostil njiho-
vim željam, se na družinsko 
mizarstvo obrnejo v želji, da 
jim izdela stopnišče, notra-

nja vrata ali drugo opremo 
za dom. »Pohištvo iz lesnega 
dekorja, na primer iz ivera-
la, pri nas ni na prvem me-
stu. Posvečamo se izdelavi 
sijajnih, poliranih in furni-
ranih izdelkov, kar zahteva 
več znanja kot sestavljanje 
klasičnih kosov in njihovo 
trženje,« pravi Igor Bregar. 
Materiali namreč ne pridejo 
iz druge roke, ampak strani-
ce izdelajo v delavnici.

Mizarstvo posle sklepa s 
strankami iz vse Slovenije, 
nekaj poslovnih niti je sple-
tlo na Hrvaškem in opremilo 
hiše v Zagrebu in na otoku 
Pagu. Prvi mož podjetja 
razmišlja, da bi v delavnici 
pohištvo izdelovali tudi za 
avstrijski trg, ker je povpra-
ševanja pri nas v trenutnih 
razmerah nekoliko upadlo.

Previdni pri 
naložbah
Ko je leta 2003 prevzel 

očetovo obrt, je prenovil 
tudi mizarsko delavnico. 
Med drugim je poskrbel za 
rušenje pregradnih sten in 
menjavo tlakov. Sicer delav-
nica zaradi tehničnih potreb 
že kliče po širitvi. Za nemo-
teno delo bi mizarstvo po-
trebovalo okoli 300 kvadra-
tnih metrov novih površin, 
vendar po besedah lastnika 
podjetja za to še ni pravi čas. 
Kot pravi, se ustavi že pri 
zahtevni »papirologiji«. Nje-
gove izkušnje s pridobiva-
njem gradbenega dovoljenja 
in legalizacije stavb so slabe 
predvsem zaradi dolgotraj-
nih postopkov. A tudi sicer 
se investiranja vse od nasto-
pa gospodarske krize loteva 
previdno in premišljeno, saj 
poslovanja podjetja ne želi 

»Ko sem bil zapo-
slen pri delodajal-
cih, sem imel manj 
skrbi. Zadostovalo 
mi je, da sem opra-
vil le en del fazo 
delovnega proce-
sa. Odkar sem na 
svojem, sem vse 
hkrati – od direk-
torja do čistilke, od 
nabavnega refe-
renta do mizarja,« 
pravi Igor Bregar.

Mizarski mojstri, predani 
notranji opremi Družinsko mizarstvo petih generacij

Igor Bregar (desno) je prvič na delo odšel v sevniški Stilles. Nekaj časa je denar služil v tujini, pet let je bil 
na primer zaposlen v nemškem podjetju, ki se ukvarja z montažo. Tako je ustvaril kapital, s katerim je leta 
2003 prevzel očetovo obrt. V njegovi mizarski delavnici danes nastaja pohištvo višjega cenovnega razreda.

Simon Bregar med drugim skrbi, da se družinsko mizarstvo predstavlja na družabnem omrežju Facebook, na 
njegovo pobudo bo podjetje kmalu dobilo novo spletno stran, nove zloženke in premični oglas – potiskano vozilo.

SPODBUDNA ZGODBA
postaviti na kocko. Področje, 
kjer se varčevanje ne izide, 
je vlaganje v tehnologijo. Če 
želiš na tem področju iti v 
korak s časom, ti menjava 
strojev vsakih nekaj let ne 
uide, poudarja.

Stavijo na malo 
ekipo
Dodaja, da iskanje ustre-

zne delovne sile v takšni 
dejavnosti ni najbolj eno-
stavno. Izdelovanje pohi-
štva po meri je namreč vse 
kaj drugega kot kopiranje 
standardnih kosov brez 
vsakega premisleka. V eki-
pi sodelavcev je poleg očeta 
in sina še monter, ki je bil v 

Mizarstvu Bregar zaposlen 
osem let, zdaj pa se je od-
ločil, da bo ustanovil svoje 
podjetje. Mlada moč, ki si 
s pomočjo zaposlitve preko 
študentskega servisa v delav-
nici nabira delovne izkušnje, 
pa omogoča, da se zasedba 
sodelavcev lahko prilagodi 
večjim naročilom.

Vrste se ne da 
preskočiti
Povpraševanje se po bese-

dah Igorja Bregarja najbolj 
zmanjša po novem letu. Na 

pomlad, ko se začne prebu-
jati narava, se tudi v ljudeh 
zbudi želja, da bi v svoj dom 
vnesli spremembe. Ključno 
pa je, da proizvodnja doslej 
ni še nikoli obstala.

So pa kupci vedno bolj 
zahtevni kar se tiče dobav-
nih rokov, ugotavlja. »Naro-
čene izdelke bi vsi radi imeli 
takoj. Vendar izdelava pohi-
štva po naročilu ne omogoča, 
da bi ustvarjali več projektov 
naenkrat, saj se vsakemu po-
svečamo posebej.« Pojasnje-
vanje, koliko znaša čakalna 

doba, po njegovih besedah 
včasih naleti na gluha ušesa, 
vendar drugega kot počakati 
na vrsto ali se obrniti na dru-
gega ponudnika kupcem ne 
preostane.

Oblika na prvem 
mestu
Simon Bregar očetu za-

enkrat pomaga ob koncih 
tedna in med počitnicami. 
Končal je srednjo lesarsko 
šolo v prestolnici, jeseni bo 
postal študent industrijskega 
oblikovanja na Akademiji za 
likovno umetnost in obliko-
vanje Univerze v Ljubljani. 
Možnost za nadgradnjo de-
javnosti, ki ji je zvest moški 
del družine, vidi prav v obli-
kovanju. Meni namreč, da bi 
tako podjetje lahko zadostilo 
povpraševanju po bolj prefi -
njeni notranji opremi.

Letos mu je uspel preboj 
na razstavo Mesec oblikova-
nja z lastnim izdelkom. Gre 
za mizo, ki jo je izdelal kot 
zaključni izdelek ob koncu 
srednje šole, maja pa je bila 
predstavljena tudi na razsta-
vi Čar lesa v organizaciji bi-
otehniške fakultete. Izdeluje 
tudi unikatne deske za reza-
nje. Izdelane so iz plemeni-
tih vrst lesa in so med kupci 
naletele na veliko zanimanje.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA



11Št. 36, 4. september 2014 RADEČE PRAZNUJEJO

Če bi Radečanom ome-
nili ime Mavricija Scheyer-
ja, to večini ne bi povedalo 
veliko. Najverjetneje pa bo 
povsem drugače že v nasle-
dnjih dneh. O tem izjemnem 
gozdarskem strokovnjaku in 
družbenem delavcu bodo 
lahko prebrali v zborniku, 
njegovo življenje in delo 
bodo spoznali s pomo-
čjo razstave in spominske 
skulpture, ki bo postavljena 
na Svibnem. Zasluga za to, 
da je glas o tem naprednem 
človeku vzniknil iz pozabe, 
gre študijskemu krožku Ma-
uritius.

Radečani najverjetneje ne 
bi imeli znamenitega žele-
znega mostu, posodobljene 
ceste na Brunk ali zasajene 
Jatne, če Mavricij Scheyer 
leta 1877 ne bi prestopil v 
zasebno službo kot nadgoz-
dar pri Moricu Löwenfeldu 
iz Linza, ki je bil lastnik goz-
dnih veleposestev Radeče 
in Svibno. Da bi spodbudil 
uporabo lesnega bogastva, 
je bila po njegovih navodilih 
postavljena parna žaga. Po 
njegovih načrtih je bila za 
lažje pridobivanje lesa iz od-
ročne Jatne zgrajena gozdna 
železnica. Dolga je bila štiri 

kilometre in je bila v tistem 
času druga takšna železnica 
na Slovenskem. Po poseku 
bukovine, iz katere so izde-
lovali železniške pragove za 
Južno železnico, je nastale 
goličave kultiviral in pogozdil 
z iglavci, pretežno s smreko. 
Pogozdeno območje, veliko 
412 hektarjev, velja za prvo 
takšno zasajeno območje na 
Kranjskem.

Zanimanja ne 
zmanjka
Zasluga za to, da je glas 

o tem naprednem človeku 
vzniknil iz pozabe, gre štu-

Gozdar, ki je krojil 
napredek Radeč
Domačini še danes uživajo sadove njegovega znanja in prelomnih odločitev

Naslovnica zbornika o Mavriciju Scheyerju.

V študijskem krožku Mauricius so glave staknili (od leve) samostojni raziskovalec Oskar Zoran Zelič, predsednica Folklornega društva Brusači Cveta 
Hudoklin, vodja študijskega krožka Jože Prah, direktorica KTRC Marija Imperl, Dušanka Skoporc Zavrl iz kmetije Skoporc na Brunku, višji bibliotekar 
v Narodni in univerzitetni knjižnici Drago Samec, vodja Podružnične osnovne šole Svibno Jolanda Mohar, svetovalka za turizem v KTRC Radeče 
Dubravka Kalin, učitelj v Osnovni šoli Marjana Nemca Radeče Jožef Hiršelj in svetovalka za družbene dejavnosti na Občini Radeče Melita Simončič.

»Delo Mavricija Scheyerja je aktualno še danes, prav iz njega se je 
razvila slovenska doktrina gozdarstva, ki temelji na sonaravnosti, mno-
gonamenskosti in trajnosti. Glede na njegove zapise danes Slovencem 
manjka zavedanje, da je za uresničitev vsakega projekta poleg znanja 
potrebno tudi sodelovanje med ljudmi,« poudarja Jože Prah. Prah je 
doma v Sevnici, vendar je revirni gozdar v Radečah, kjer je doslej vodil 
več kot deset študijskih krožkov.

Železni most čez Savo so začeli graditi septembra 1893 na pobudo krajanov, ki so želeli povezavo med 
tedanjima sosednjima pokrajinama Štajersko in Kranjsko, Mavricij Scheyer pa je bil načelnik mostnega 
odbora, danes bi lahko rekli, da je opravljal naloge menedžerja. Celotna konstrukcija mostu je izvedena 
kot paličje oziroma predalčje iz valjanih železnih profilov. Vsi spoji so med seboj kovičeni. Vozišče je bilo 
narejeno iz hrastovih plohov. Most je dolg 84 metrov, širok je šest metrov in ima nosilnost 12 ton.

Zanimanje o Mavriciju Scheyerju so med domačini člani študijskega krožka Mauri-
tius želeli zbuditi tudi z zloženko z osnovnimi podatki, ki so jo izdali junija. Naslednji 
dogodki se bodo zvrstili ob občinskem prazniku, je povedala vodja KTRC Radeče Marija 
Imperl. 5. septembra bodo predstavili njegovo življenje in delo v sodelovanju z doma-
čini društvi, obeta se tudi fotografska razstava. Voden ogled razstave bo med drugim 
8. septembra. 26. septembra, na predvečer svetovnega dneva turizma, bodo na Pristavi 
pri Svibnem odkrili leseno skulpturo, ki jo je izdelal umetnik Brane Žunič. Od tam se 
bo pogled obiskovalcev odprl na Jatno, na območje, ki ga je Scheyer pogozdil in ki je 
močno vplivalo na njegovo življenje.

dijskemu krožku Mauritius. 
Krožek vodi inženir gozdar-
stva Jože Prah, ki je kot izo-
braževalni cilj skupine zasta-
vil, da se vsak član na svojem 
področju loti raziskovanja o 
Scheyerju in o svojih izsled-
kih poroča drugim. Delo je 
obrodilo sadove, saj so čla-
ni krožka zbrali prelomne 
informacije, ki jih prej niso 
poznali, po besedah Praha se 
o njih zelo malo govori tudi 
v akademskih krogih.

Pravila študijskega krožka 
velevajo, da se morajo udele-
ženci zbrati na najmanj dese-
tih srečanjih oziroma opravi-
ti več kot dvajset ur dela. Da 
je tematika člane študijskega 
krožka Mauritius močno pri-
tegnila, dokazuje, da je vsak 
član raziskovanju življenja in 
dela Mavricija Scheyerja na-
menili vsaj petdeset ur. »Prej 
se nismo poznali, na druže-
njih pa smo se spoprijateljili. 
To je pravzaprav glavni na-
men, saj lahko z druženjem 
in s povezovanjem naredimo 
veliko. Prav povezovanja da-
nes manjka med ljudmi,« je 
prepričan Prah.

Človek 
naprednega duha
Tudi sicer je bilo 26 let, ki 

jih je nemški Čeh preživel v 
mestu ob Savi, zelo plodnih, 
je povedal samostojni razi-
skovalec Oskar Zoran Zelič. 
Poleg tega, da se je Scheyer 
vidno udejstvoval v gozdar-
ski stroki, je bil močno vpet 
v družbeno življenje občine. 
Med drugim je bil občinski 
odbornik, član Kranjske 
kmetijske družbe, načel-
nik in podnačelnik radeške 
kmetijske podružnice. So-
deloval je tudi na področju 
šolstva, gradnje cest in bil 
soustanovitelj in odbornik 
okrajne posojilnice v Rade-
čah, ki je bila ustanovljena 
leta 1893. Ljubiteljsko se je 
ukvarjal z arheologijo in leta 

1879 prekopal prazgodovin-
ski gomilni grobišči pri Bo-
štanju in Radečah. Človek 
s takšno intelektualno širi-
no je bil seveda bogat tudi 
duhovno. Kot dobrotnik 
namreč ni odrekal pomoči 
revežem.

Boril se je za most
Ker je študijski krožek po-

vezal ljudi različnih profilov, 
so ti življenje in delo Sche-
yerja spoznavali s pomočjo 
svojih strokovnih ali intere-
snih področij. Zgodovinarka 
Duška Kalin, zaposlena kot 
svetovalka za turizem v Kul-
turno turistično rekreacij-
skem centru (KTRC) Radeče, 
se je posvetila raziskovanju 
dokumentov, ki pričajo o 
borbi za gradnjo radeškega 
mostu. Jože Prah, ki ima bo-
gato tehnično znanje, je na 
eni od prireditev med dru-
gim prikazal, kako je potekal 
proces kovičenja, ki je bil no-
vost v času gradnje mostu, ki 
je danes tehnični spomenik.

Ohranjeni zapisi

Scheyer je sicer imel brate 
in sestre, ni pa imel nepo-

srednih potomcev. Sledi za 
njim se tako skrivajo le v 
knjižnicah, bibliografijah, 
časopisnih prispevkih in ar-
hivih. V slovenskem merilu 
izstopa, ker je svoje znanje 
iz gozdarske stroke prelil na 
papir. V nemškem jeziku je 
napisal brošuro »Navod, 
kako naj ravnajo posame-
zni kmetje in cele soseske 
z gozdom«. To delo, ki ga 
je poslovenil Ivan Tomšič 
in leta 1869 izdal Kranjski 
deželni odbor, velja za prvo 
slovensko strokovno knjigo 
o gozdarstvu. Njegova dru-
ga knjiga »Tablice, iz katerih 
se zve, kako se obsežek lesa 
v kubične mere prerajta« je 
leta 1871 nastala v Radečah. 
»Za to knjigo smo vedeli 
samo po bibliografiji, ki jo 
je napisal predsednik slo-
venske matice dr. Etbin Co-
sta. Knjiga je izšla pri enem 
od ljubljanskih založnikov 
in naj bi bila dostopna v 
dunajski dvorni knjižnici, 
vendar je tam ni. Našli smo 
jo le v zasebni zbirki,« je po-
vedal višji bibliotekar Drago 
Samec.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA
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Kar ni pritrjeno, dobi noge
Odnašajo(mo) brisače, rjuhe, straniščne pokrove, metlice …

Morda pretiravamo ali 
tudi ne, če zapišemo, da 
ima vsak vsaj enega prijate-
lja, sorodnika ali znanca, ki 
ima doma kakšno hotelsko 
brisačo, bolnišnično rjuho, 
službeno pisalo ali gostilni-
ški pepelnik. Nekdo izkoristi 
trenutek in neko stvar glede 
na priložnost pač odnese do-
mov, čeprav ni njegova. Ne 
gre sicer za velike tatvine. Za 
spominek? Toaletni papir, ki 
si ga nekdo na javnem stra-
nišču potlači v torbo, zagoto-
vo ne more biti samo to.

Čeprav ne gre za huda ka-
zniva dejanja, se ne moremo 
slepiti pred tem, da takšne 
kraje vendarle smrdijo po 
kaznivem početju. Težko pa 
je pričakovati, da bo policija 
med svoje prednostne naloge 
uvrstila preiskovanje tatvin to-
aletnega papirja ali straniščnih 
metlic. Lastniki takšnih ukra-
denih stvari so tako v precepu. 
Če ne prijavijo, tvegajo, da bo 
takšnih tatvin še več, a če pri-
javijo, že vnaprej vedo, da je 
težko verjetno, da bodo ukra-
dene reči kdaj dobili nazaj. In 
takšnih primerov je ogromno.

Da ja ne bi česa 
pustili
Priznajmo si, da imamo 

ob nekaterih stvareh kar 
skomine, da bi postale naš 
»spominek«. Na primer v 
hotelih. Hotelske sobe so ob 
začetku dopustov tako lepo 
urejene, šamponi v tako mi-
kavnih stekleničkah, brisače 
in kopalni plašči tako zelo 
lepo zloženi … V marsikate-
ri omari se danes tako najde 
kakšna brisača z napisom 
dopustniškega letovišča. V 
hotelih na Celjskem vedo po-
vedati, da je bilo teh tatvin v 
preteklosti še več, zdaj jih je 
manj tudi zato ker so pogoje 
dopustniškega ›domovanja‹ 
svojih strank v zadnjih letih 
nekoliko poostrili. Kako?

Šamponi so zdaj pogosteje 
v posodicah, ki so kar privija-
čene na kopalniške stene, bri-
sače so preštete, in če katera 
zmanjka, na to turista tudi 
opozorijo. In tudi … s toale-
tnim papirjem nekoliko bolj 
varčujejo. In kaj vse izginja iz 
hotelskih sob? Brisače in še 
enkrat brisače. Če ne izginjajo 
iz sob, jih gostje rokohitrsko 

vzamejo kar z vozičkov, ki jih 
sobarice pustijo na hodnikih.

»Izginjajo tudi kopalni pla-
šči. Zelo pogosto ugotovimo, 
da ni več baterij v televizijskih 
daljincih ali da gostje vzamejo 
kar daljince. Včasih odnesejo 
tudi žlico za čevlje,« so nam 
povedali v enem večjih hotel-
skih ponudnikov na Celjskem. 
Prej je bilo več takšnih tatvin 
v sobah, danes jih je veliko v 
skupnih prostorih. Gostje tako 
domov odnesejo še vrečke za 
smeti, plastične vrečke za hi-
gienske vložke (brez vložkov), 
pri čemer iz toaletnih prosto-
rov ne izginjajo samo role pa-
pirja, ampak tudi metlice za 
školjke. Da ne bi česa pustili, 
nekateri gostje iz umivalnikov 
velikokrat poberejo še plastič-
ne ali kovinske filtre oziroma 
zadrževalnike, ki preprečijo, 
da bi voda v odtok odnesla 
tudi odpadke.

»Prosimo, ne 
odnašajte rjuh!«
Svojevrstna zgodba so bol-

nišnice. Ker gre za večji objekt 
z veliko pretočnostjo ljudi, so 

tudi tam takšne »nedolžne« 
tatvine že stalnica. Podobno 
kot v hotelih ljudje najraje 
odnašajo brisače, pri čemer v 
torbe za nameček stlačijo tudi 
rjuhe. Zato ni čudno, da imajo 
v Splošni bolnišnici Celje celo 
pri vhodu jasno zapisano, da 
vljudno naprošajo, naj bolni-
ki ali obiskovalci iz prostorov 
rjuh ne odnašajo. Toda obve-
stilo ne zaleže.

V bolnišnici izginjajo še 
plenice in oblekice za no-
vorojenčke. Velikanski na-
pisi na takšnih predmetih 
ne pomagajo veliko. Očitno 
tistim, ki te stvari odnesejo, 
ni nerodno ob sušenju peri-
la, ko na njem piše Splošna 
bolnišnica Celje … Toda to še 
ni vse. Verjeli ali ne, iz bol-
nišnic nekateri uspejo odne-
sti tudi pokrove straniščnih 
školjk. Pripetilo se je, da je 
nekdo odpeljal invalidski vo-
ziček, namenjen za prevoz 
bolnikov znotraj bolnišnice. 
Nekateri se ne morejo upre-
ti niti higienskim izdelkom. 
Tako čistilke ugotovijo, da na 
njihovih vozičkih ni čistil ali 

mil. Ta dobijo noge tudi iz ko-
palnic in toaletnih prostorov, 
od koder čudežno izginejo 
tudi razkužila. Znano je, da 
ima bolnišnica jedilnico, ki 
je odprta tudi za zunanje 
obiskovalce. Včasih sta goste 
tam pričakala tudi solnica in 
poprnica. Danes ne več. Ra-
zlog? Prevečkrat so izginile.

Hop po klobasi
Da priložnost dela tatu, se 

pokaže vsako leto in ob vsa-
kem sejmu tudi na celjskem 
sejmišču. V standardnih ta-
tvinah kradejo največkrat 
tako ali tako mobilne telefo-
ne, prenosnike in denarnice. 
Razstavljavci ali obiskovalci 
jih naivno odložijo na svoje 
stojnice, kjer jih opazijo ne-
pridipravi. Pogosto se dogaja, 
da obiskovalci z razstavnih 
prostorov odnesejo različne 
razstavne eksponate. Med-
tem ko so ti na določenih 
mestih postavljeni kot del 
razstavnega prostora, nekdo 
misli, da so namenjeni obi-
skovalcem in jih – vzame. Tu 
gre za različno zeleno in po-

Če jih imajo pa toliko …

Skomine po bolnišnici Zaloga, če doma zmanjka

hištveno okrasje ter prehram-
bene izdelke, tudi klobase.

Zelo »iskano blago« so v 
času postavljanja sejma različ-
ni transportni vozički, so nam 
dejali organizatorji sejmov. Do 
konca sejma jih potem najdejo 
na najrazličnejših lokacijah na 
sejmišču. Dodajajo še, da se 
velikokrat izkaže, da je večina 
pogrešanih stvari samo izgu-
bljenih in ne ukradenih. Ko 
sejmišče očistijo, najdejo vse 
mogoče – od avtomobilskih 
in drugih ključev, vozniških 
dovoljenj, očal, bančnih kar-
tic, denarnic do fotoaparatov 
in mobilnih telefonov. Izpred 
let se spomnijo primera, ko je 
v času pospravljanja sejmov 
izginila tuš kabina, nekdo pa 
je odnesel tudi promocijsko 
zastavo.

Uglajena gospa 
neuglajeno kradla
»Nedolžni« dolgoprstneži 

se vsakodnevno smukajo 
tudi po tržnicah. Celjska tr-
žnica ni izjema. Pogovori 
s tamkajšnjimi prodajalci 
pokažejo, da marsikdo iz-
koristi njihov trenutek nepa-
zljivosti. Za gospe so menda 
najbolj privlačne denarnice. 
Če kdo misli, da takšne stva-
ri kradejo le tisti, ki nimajo 
denarja, se moti. Pred dnevi 
je na primer na eni od stoj-
nic denarnico ukradla prav 
uglajena ženska. Medtem ko 
je prijazno spraševala proda-
jalko o cenah in o tem, kaj vse 
še prodaja, je v torbico s pul-
ta hitro potisnila denarnico 
in odšla. Ker so to ugotovili 
šele kasneje, je niso mogli več 
ustaviti. Prodajalka se je tako 
znašla v neprijetni situaciji. 
Čeprav ve, kdo je denarnico 
ukradel, tatice naslednjega 
dne ni mogla na to opozoriti. 
Lahko bi se izgovarjala, da to 
ni res, prodajalka pa točnega 
dokaza tudi nima, saj nima 
posnetkov. Tako vse ostane 
pri sumih, če nekoga pri kraji 
neposredno ne dobijo. Ker pa 
se prodajalci na tržnici med 
seboj zelo dobro poznajo, saj 
dnevno preživijo kar nekaj 
časa skupaj, si takšne stvari 
zaupajo in tudi vedo, kdo 
ima dolge prste. Tako so po 
takšnih dogodkih nanje še 
bolj pozorni, ko pridejo tatiči 
spet prijazno mimo.

Vrečka brez dna
Tarče na tržnici niso samo 

denarnice in torbice, am-
pak tudi sadje in zelenjava. 
Slednje predvsem kradejo 
na prefinjen način, kot smo 
izvedeli. Prefinjenost je po-
vezana predvsem s tem, da 
mnogi želijo samo sadje »po-
skusiti«, vendar za pokušino 
ne plačajo. Tako s stojnic iz-
gine kar nekaj breskev, mare-
lic, grozdja ali sliv. Prodajalec 
ostane brez evrov, stranka 
pa si na ta način »prikrade« 
kakšen dodaten vitamin. Ve-
čino poskusov kraj sadja in 
zelenjave prodajalci opazijo, 
jih tudi preprečijo, vseh pa ne 
morejo. Še posebej takrat, ko 
je ob stojnici več ljudi.

Ravno pred tedni naj bi k 
neki stojnici prišla starejša 
gospa in prosila za vrečko, 
kamor si je nadevala izbrano 
sadje. In si je dajala in dajala 
v vrečko, vrečka pa – kot da 
ni imela dna. Ko je nabrano 
sadje dala prodajalcu, da bi 
ga stehtal in zaračunal, se 
je temu zdelo čudno, saj je 
bila teža vrečke nekoliko 
premajhna v primerjavi s 
količino sadja, ki naj bi ga 
pred tem dala vanjo. Šele za-
tem je ugotovil, da je ženska 
breskve metala mimo vrčke 
kar v cekar.

Pritrjena tudi 
pisala
Kradejo tudi v trafikah in 

gostinskih lokalih. V trafikah 
brez plačila vzamejo tisto, kar 
je na dosegu rok, so nam po-
vedale prodajalke v celjskih 
trafikah. Največkrat izginejo 
tobak in sladkarije. Tudi vž-
igalniki so želeno tatinsko 
blago. V gostinskih lokalih 
kdaj kdo izmakne kakšen 
pepelnik, v promet pa gredo 
zelo pogosto tudi sladkorčki. 
Ponekod so mamljivi stoli in 
mize. Kar iz nekaj celjskih go-
stiln so izginili, kljub temu da 
so čez noč mize in stoli za-
varovani z verigami. »Pridejo 
s kleščami, verige uničijo in 
stole odnesejo,« nam je pove-
dal natakar v enem od loka-
lov v središču mesta.

(Ne)opazne drobne tatvi-
ne se dogajajo tudi na poštah, 
zavarovalnicah, upravnih 
enotah in bankah, kjer stran-
ke poskušajo odnašati pred-
vsem pisala. Četudi takšne 
ustanove pogosto poudarja-
jo zaupanje do svojih strank, 
obiskovalcu izvabijo nasmeh, 
ko opazi, da imajo pisala na 
pult pritrjena kar z vrvicami. 
Zaupanje pa takšno!

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA
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Volilna kampanja za lokalne volitve 2014 se bo začela jutri, 
5. septembra. Zato vas podrobneje obveščamo, kako bomo 
dogodke, povezane s predstavitvijo kandidatov za župane 
občin, spremljali v regionalnem časopisu Novi tednik.

V dveh delih, in sicer v številkah Novega tednika, ki bosta izšli 
25. septembra in 2. oktobra, bomo pod naslovom Kako bi nam 
vladali novinarsko predstavili vse kandidate, ki se bodo na vabilo 
našega uredništva pravočasno odzvali z odgovori na tri vsem 
kandidatom enaka zastavljena vprašanja s predpisano enako dol-
žino za odgovore. V uvodu k prilogi bomo povzeli ključne naloge, 
pristojnosti in omejitve županov pri vodenju občin. V okviru te 
predstavitve bomo objavili portretne fotografije, ki nam jih bodo 
kandidati posredovali, in osnovne podatke. Podrobna navodila za 
posredovanje pisnih odgovorov na zastavljena vprašanja bomo 
objavili v četrtek, 11. septembra, v Novem tedniku in na spletni 
strani naše medijske hiše.

Za dodatno plačljivo promocijo znotraj priloge Kako bi nam 
vladali in tudi sicer na straneh časopisa Novi tednik vas vabi-
mo, da se obrnete na e-naslov marketinga agencija@nt-rc.si. 
K plačljivi objavi kandidatnih list na straneh Novega tednika 
vabimo tudi občinske volilne komisije, ki lahko tako v edinem 
regionalnem časopisu v Savinjski statistični regiji (pokrivamo 
33 občin) na enem mestu predstavijo vse kandidate za sve-
tnike in župane posameznih občin.

Ostalih aktivnosti aktualnih županov in novih županskih 
kandidatov na dogodkih v občinah med volilno kampanjo, za 
katere bomo presodili, da gre za prikrito politično oglaševanje, 
ne bomo pokrivali. Tovrstnih vsebin prav tako ne bomo obja-
vljali v rubrikah Pisma bralcev in Bralci poročevalci.

Podrobnosti spremljanja lokalnih volitev na Radiu Celje bodo 
objavljene na spletni strani www.radiocelje.com.

 UREDNIŠTVO

Za svoj peti županski man-
dat v Celju se bo potegoval 
dosedanji župan Bojan Šrot. 
To so sporočili v občinskem 
odboru SLS, saj Šrot ostaja 
zvest stranki, ki bo v vseh 
treh volilnih enotah v celjski 
občini nastopila tudi s kan-
didati za mestne svetnike, 
nosilci list pa so Marko Zi-
danšek, Darja Turk in Bojan 
Šrot. Kot je poudaril Šrot, mu 
je po zaslugi celotne ekipe v 
dosedanjih mandatih uspelo 
izpolniti večino predvolilnih 
obljub, v zadnjem celo vse. 
V mestnem svetu nobena 
odločitev ni bila sprejeta s 
preglasovanjem, kar pa je 
plod predhodnih usklajevanj. 
Takšno delo obljublja tudi za 
naprej, svoj predvolilni pro-
gram pa je strnil v 17 točk. 
Med njimi so nekatere, kot 
na primer nadaljnja sanacija 
in reurbanizacija območja 
Stare cinkarne, odvisne od 
možnosti črpanja evropskega 
denarja. Sicer pa v ospredje 
med drugim postavlja nada-
ljevanje obnove in oživljanja 
starega mestnega jedra, usta-
navljanje regijske univerze, 
zagotavljanje dovolj denarja 
za socialne transferje, dogra-
ditev Severne vezne ceste, ki 
bo končno omogočala tudi 
vzpostavitev javnega mestne-
ga avtobusnega prometa, ter 
obnovo Rakuševega mlina ob 
Mariborski cesti, v katerem bi 
uredili stanovanja.

Čeprav svoje županske 
kandidature ni uradno na-
znanil, se je v začetku tedna 

Če so prvi tedni, od 
kar so v drugi polovici 
julija začeli teči roki za 
izvedbo volilnih opravil 
pred letošnjimi lokalni-
mi volitvami, minili mir-
ni, je po začetku uradne 
volilne kampanje od 5. 
septembra naprej priča-
kovati živahnejše doga-
janje. V prepričevanju 
volivcev pa ne bodo ak-
tivni le kandidati, pač pa 
roki začenjajo priganjati 
tudi volivce.

Tako imajo ti le še do 
srede čas, če želijo s podpi-
som podpreti v svoji občini 
katerega od županskih ali 
svetniških kandidatov, ki 
se na volitve podaja brez 
podpore politične stranke. 
10. september je namreč 
zadnji dan, ko morajo vsi 
kandidati občinskim volil-
nim komisijam predložiti 
svoje kandidature. Še de-
vet dni dlje bodo na ogled 

volilni imeniki, v katerih 
lahko volivci preverijo, ali 
so njihovi podatki pravilno 
vpisani in bodo 5. oktobra 
na splošnem glasovanju 
lahko brez težav oddali svoj 
glas. Do 24. septembra pa 
imajo čas volivci, ki bi radi 
glasovali po pošti, da o tem 
obvestijo občinsko volilno 
komisijo v svoji občini.

Zanimanje za 
volitve med 
zdomci
Letos se je prvič zgodilo, 

da se je na Državno volilno 
komisijo obrnilo kar nekaj 
zdomcev in izseljencev, ki 
bi želeli oddati svoj glas 
tudi na lokalnih volitvah. 
To seveda ni mogoče, saj 
veljavna zakonodaja na 
lokalnih volitvah ne dopu-
šča glasovanja po pošti iz 
tujine ali na slovenskih di-
plomatskih predstavništvih 
v tujini.

So pa na voliščih na 
dan splošnega glasovanja 
lokalnih volitev tako kot 
tudi za volitve slovenskih 
predstavnikov v Evropski 
parlament dobrodošli tujci, 
ki imajo prijavljeno stalno 
prebivališče v kateri od slo-
venskih občin. Na lokalnih 
volitvah ima namreč vsak 
volivec pravico glasovati 
samo v svoji občini, saj je 
v tem primeru volilna pra-
vica vezana na prebivalce 
lokalne skupnosti in ne 
na njihovo državljanstvo. 
Tako bodo župane in ob-
činske svetnike v občinah, 
kjer živijo, lahko volili vsi 
tujci s prijavljenim stalnim 
prebivališčem v občini, 
državljani članic Evropske 
unije pa tudi v primeru, 
če imajo potrdilo o prijavi 
prebivanja in prijavljeno 
začasno prebivališče v Re-
publiki Sloveniji.

IVANA STAMEJČIČ

Na volišča tujci, 
zdomci pa ne
Za letošnje lokalne volitve prvič več zanimanja tudi med 
zdomci – September bo hitro minil

In župan(ja) v 
naši občini bo …
Celjski Bojan Šrot za peti mandat – V Dobju že štirje kan-
didati za župana

kot četrti, med katerimi bodo 
Celjani lahko izbirali, pojavil 
tudi Aleš Metličar. Na pla-
katih v mestu ter letakih, ki 
so jih meščani našli v svojih 
poštnih nabiralnikih, poziva 
k redu, pravičnosti in pošte-
nosti.

Kandidaturo v Dobju je 
potrdil Karl Čadej za SD, 
javno jo je predstavila tudi 
neodvisna kandidatka Nata-
lija Plemenitaš Fuchs, ki bo 
kandidirala s podporo obča-
nov. Po nedeljski seji stranke 
SLS je ponovno kandidaturo 
dokončno zavrnil dosedanji 
župan Franc Leskovšek. 
Stranko bo na volitvah za-
stopal dosedanji podžupan 
Branko Uduč. Kljub temu, 
da je poslanka SDS Jelka Go-
dec na družabnem omrežju 
potrdila, da je stranka svoje 
kandidate že določila, pa 
nam David Salobir – ki ga 
omenjajo, kot županskega 
kandidata – tega ni želel po-
trditi. Javnost bodo menda 
pravočasno obvestili.

Na Dobrni so na kandida-
cijski konferenci občinskega 
odbora stranke DeSUS potr-
dili za župansko kandidatko 
Natašo Krajnc Zakrajšek. Pra-
vi, da je njen program name-
njen vsem generacijam, od 
najmlajših do najstarejših. 
Za najmlajše se zavzema za 
varno pot v šolo, za srednjo 
generacijo za možnosti za-
poslitve v domačem kraju ter 
nasploh za razvoj turizma. Pri 
starejših je v ospredju zavze-
manje za boljšo zdravstveno 

oskrbo, med drugim za to, 
da bi v zdravstveni postaji 
imeli laboratorij. Zdaj mo-
rajo za odvzem krvi v labo-
ratorij v Vojniku. Županska 
kandidatka stranke DeSUS 
je magistrica organizacije, 
ki uči v srednji zdravstveni 
šoli v Celju, kjer je prav tako 
organizatorka praktičnega 
pouka. Na Dobrni sodeluje 
s turističnim društvom, kjer 
je članica upravnega odbora, 
deluje tudi v gasilskem in ko-
njerejskem društvu. V OŠ Do-
brna je članica sveta staršev.

V Kozjem se je predstavil 
kandidat za župana občine iz 
vrst Socialnih demokratov. To 
je 25-letni univerzitetni diplo-
mirani ekonomist Iztok Štus. 
V Kozjem je znan predvsem 
kot predsednik kluba študen-
tov, športnik in eden od or-
ganizatorjev Poletnih taborov 
v Kozjem. Na predstavitvi je 
Štus naštel kar nekaj pred-
nostnih nalog, med njimi je 
izpostavil spodbujanje gospo-
darstva in pomoč gospodar-
stvenikom, infrastrukturne 
projekte, dokončanje druge 
faze poslovno-obrtne cone v 
Kozjem, pomoč mladim pri 
razvijanju poslovnih idej, 
skrb za starejše in razvoj 
turizma. Po do zdaj zbranih 
informacijah se bo s Štusom 
za županski stolček pomerila 
kmetijska svetovalka in tre-
nutna podžupanja iz Vrenske 
Gorce Milenca Krajnc, ki bo 
kandidirala kot neodvisna 
kandidatka (še ni imela pred-
stavitve).

Novi tednik ob lokalnih 
volitvah

V Šentjurju je kandidatu-
ro uradno predstavil pred-
stavnik SDS Lovro Perčič.

Kot kandidat Slovenske 
ljudske stranke se bo na lo-
kalnih volitvah v Šmarju pri 
Jelšah za župansko funkcijo 
potegoval Anton Guzej. Je 
domačin, ki je doslej opravljal 
več vodstvenih nalog v večjih 
slovenskih podjetjih. Med 
drugim je bil generalni direk-
tor Krekove banke, Avta Ce-
lje, Radiotelevizije Slovenija, 
svetovalec poslovodstva Pošte 

Slovenije ter izvršni direktor 
za komercialo Nove kreditne 
banke Maribor. Da se bo kljub 
uspešni karieri potegoval za 
župansko mesto, so ga spod-
budila povabila uspešnih pod-
jetnikov, gospodarstvenikov 
in občanov, odločilna je bila 
tudi podpora SLS. Svoj načrt 
dela je Anton Guzej razdelil 
v sklope gospodarstvo, življe-
nje in okolje. Če bo izvoljen, 
se bo osredotočil na nadalj-
nji razvoj občine, kjer kot 
izjemno pomembno panogo 

izpostavlja kmetijstvo. Posve-
čal bi se tudi učinkovitemu 
iskanju financiranja za nove 
naložbe. Ob morebitni zma-
gi, bi se županovanju posvetil 
profesionalno in nadaljeval 
delo strankarskega kolega Jo-
žeta Čakša, ki je občino vodil 
zadnjih 22 let. Sicer pa sta v 
Šmarju pri Jelšah kandidatu-
ro doslej uradno napovedala 
še sedanji podžupan Janko 
Šket (SDS) in ravnatelj tam-
kajšnje osnovne šole Stanko 
Šket (Lista Stanka Šketa).
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Konec glasbenega 
poletja

KOZJE – Končal se je sklop seminarjev v okviru Glasbe-
nega poletja na gradu Podsreda. Minuli petek je bil tako 
še koncert udeležencev seminarja za violončelo.

Organizator seminarjev Kozjanski park je z udeležbo na 
seminarjih in koncertih zadovoljen. Letošnje poletje je pri-
pravil pet seminarjev, in sicer za klarinet, flavto, trobento, 
saksofon in violončelo. Vseh udeležencev seminarjev je bilo 
48. Prihajali so iz Slovenije, Srbije, Bosne in Hercegovine, s 
Hrvaške in iz Italije. Seminarji so bili namenjeni začetnikom, 
amaterjem iz pihalnih godb brez starostne omejitve, učen-
cem nižjih in dijakom srednjih glasbenih šol ter študentom. 
Umetniški vodja glasbenega poletja na gradu Podsreda je bil 
že šesto leto zapored Andrej Zupan.

JP

Abonma pred vrati
LAŠKO - Center za šport, turizem, informiranje in kultu-

ro Laško v teh dneh predstavlja novo abonmajsko sezono. 
To bodo sooblikovali trije abonmaji za najrazličnejše oku-
se – gledališki, glasbeno kulinarični in narodnozabavni.

Gledališki abonma bo glede na stresen vsakdan posvečen 
lahkotnejšim predstavam, torej petim komedijam. Prva izmed 
njih bo konec meseca predstava Špasteatra Striptiz, v kateri 
nastopa Matjaž Javšnik. Abonma Laško, ki je pretekle sezone 
postregel s koncerti resnejše glasbe, je doživel nekaj spre-
memb in bo tokrat nadgrajen še s kulinariko. Nekaj sprememb 
je doživel tudi abonma Mavrica polk in valčkov. Pet glasbenih 
večerov bo mladostno razposajenih, saj bodo nastopili mladi, 
a uveljavljeni ansambli. Dvorana Kulturnega centra Laško 
lahko sicer sprejme 262 obiskovalcev. Lanskoletni abonenti 
si lahko svoje dosedanje sedeže rezervirajo do 10. septembra.

TV

Na Planino se vrača 
knjižnica

ŠENTJUR – Enota knjižnice Šentjur je na Planini že 
delovala od začetka 90. let. Pred štirimi leti so jo zaradi 
neprimernih prostorov in nepreglednega gradiva zaprli. 
Jutri, v petek, pa bodo v tej krajevni skupnosti znova slo-
vesno odprli prenovljeno in dopolnjeno knjižnico.

Za Planino, ki je od centra občine precej oddaljena, je 
lokalna knjižnica izjemnega pomena. Kraj ima skoraj 1500 
prebivalcev, še v letu pred zaprtjem pa je knjižnična stati-
stika zabeležila 500 obiskovalcev in 800 izposoj. Trenutna 
knjižnična zbirka obsega že blizu 3000 enot monografskih, 
serijskih ter ostalih gradiv in tudi v prihodnje jo bodo nad-
grajevali z aktualnimi naslovi. Knjižnica na Planini bo odprta 
enkrat tedensko in sicer ob sredah med 15. in 19. uro.

StO

Obnovili kulturni 
spomenik

BRASLOVČE – Letos mineva sto let od začetka prve 
svetovne vojne. Občina je obletnico tega krutega zgodo-
vinskega dogodka obeležila z obnovo spominske plošče 
bratov Vertačnik na braslovškem pokopališču.

Spominska plošča, ki jo je žalujoča družina postavila v prvi 
svetovni vojni umrlima sinovoma ob družinski nagrobnik, ima 
danes velik kulturo-zgodovinski pomen. Naslednik Vertačniko-
ve domačije v Podgorju, Viktor Zorec, sicer tudi častni občan, je 
ploščo podaril občini. Ta jo je v sodelovanju z restavratorskimi 
strokovnjaki obnovila in namestila v lapidarij, ki ga je lani ure-
dila ob mrliški vežici na braslovškem pokopališču.

ŠO

Zapele so družine
POLZELA – V Andražu nad Polzelo so se v nedeljo že 

31. leto zapored v okviru glasbene prireditve Družina poje 
srečale pojoče družine iz vse Slovenije.

Letos je nastopilo 17 družinskih glasbenih sestavov, ki so 
zapeli po dve pesmi in ob koncu vsi skupaj še Zdravljico. 
Najštevilčnejša je bila 15-članska družina Kos s Ponikve pri 
Žalcu, ki je letos nastopila že štirinajstič. Prvič sta zapeli 
družini Ožir s Podvina pri Polzeli in Rakar iz Šmarce pri 
Kamniku. Z glasbeno-etnološko Kulturno društvo Andraž 
nad Polzelo ohranja in spodbuja glasbeno kulturo ljudskega 
petja v krogu družine in jo prenaša na mlajše rodove.

ŠO

O zdraviliškem parku
DOBRNA – Na slikarskem ex-temporu, ki so ga obudili 

po dveh desetletjih, je sodelovalo šestnajst slikarjev. Na-
stala dela so začasno na ogled v dvorani Zdraviliškega 
doma, 11. oktobra jih bodo prenesli v kulturni dom, kjer 
bo slovesno odprtje razstave.

Na ex-temporu so sodelovali člani društev slikarjev iz Ce-
lja, Šaleške doline, Slovenskih Konjic in Ljubljane. Med njimi 
so bili z Dobrne Sabina Marošek, Janja Vogrin in Roman 
Planko. Na obujeni likovni prireditvi so slikarji ustvarjali 
na temo dobrnskega parka. Prav tako so obiskali muzejsko 
hišo kulturne dediščine, muzej zbiralca Jožeta Polenika, ki 
ima v bogati zbirki starin več kot petnajst tisoč predmetov. 
Odločili so se, da bo tema prihodnjega ex-tempora ta muzej. 
Prireditev je obudilo turistično društvo.

BJ

Savinjske naplavine
LUČE – V prenovljenem hlevu pri Hiši Raduha je Tomaž 

Kastelic, Ljubljančan s stalnim prebivališčem v Lučah, 
pripravil razstavo z naslovom Savinjske naplavine.

Gre za lesene »skulpture«, ki jih je oblikovala narava, avtor 
jih je v letih pohajanja po nabrežjih Savinje le opazil, po-
bral, zbral in razstavil. Obiskovalci te zanimive razstave so 
si lahko ogledali kar 80 tovrstnih eksponatov, ki so pritegnili 
Kasteličevo pozornost. Ob odprtju je več besed o razstavi, 
njenem namenu in eksponatih povedal kar avtor, v kultur-
nem programu sta sodelovala harmonikaš Janko Podlesnik 
in ženski pevski zbor lučkega društva upokojencev.

HŽ

V Velenju se je konec te-
dna končal Festival mladih 
kultur Kunigunda, ki ga je 
letos že 17. leto zapored or-
ganiziral Mladinski center 
Velenje. Na 15 prizoriščih 
se je v osmih dneh zvrstilo 
25 kulturnih projektov, ki 
jih je oblikovalo 180 ume-
tnikov iz 14 držav.

Predstavilo se je 23 »ben-
dov« in glasbenih izvajalcev, 
na ulicah so uprizorili tri 
gledališke predstave in dve 
plesni, odprli so kar deset 
razstav, inštalacij in perfor-
mansov ter priredili delavni-
co ter dva športna dogodka. 
O festivalskem dogajanju 
smo se pogovarjali z direk-
torjem festivala Markom 
Pritržnikom.

V okviru festivala se je 
zvrstila mavrica različnih 
dogodkov. Katerega bi bilo 
po vašem mnenju še pose-
bej vredno izpostaviti?

Če pogledam s stališča 
Mladinskega centa Velenje, 
ki se je v drugi polovici 90. 
let v prvi vrsti uveljavljal 
kot prostor, kjer so se lah-
ko predstavljali alternativni 
glasbeniki, sem še posebej 
ponosen na torkov koncert, 
na katerem so nastopili De-
molition Group, Nakajima in 
Dead by Grace. Energija, ki 
so jo ustvarjali nastopajoči, 
je bila neverjetna. Medijsko 

najodmevnejši projekt leto-
šnjega festivala je nedvomno 
prostorska inštalacija Kuni-
gudra, razdeljena v dva dela. 
Prvi je predstavljal izdelke iz 
industrijske konoplje in dru-
gi »coffee shop«.

In prav slednji umetniški 
projekt je razlog, da so bili 
med letošnjimi obiskovalci 
festivala tudi policisti, ki so 
opravili preiskavo omenje-
ne prostorske inštalacije. 
Na rezultate analize vzor-
cev konoplje in izdelkov iz 
nje še čakate. Kaj menite, 
komu ni bil všeč vaš proto-
tip »coffee shopa«?

Nekatere medijske hiše 
so želele ustvariti senzacijo, 
kar jim ni uspelo, saj smo 
bili organizatorji tudi na to 
možnost dobro pripravlje-
ni. Mladinske kulture veli-
kokrat postavljajo ogledalo 
sodobne družbe na način, 
ki si ga morda kdo drug ne 
bi upal. V Sloveniji je popol-
noma legalna proizvodnja 
industrijske konoplje, a na 
žalost so informacije o tem 
zelo zamegljene. Ker se vsa-
ko leto v okviru festivala 
osredotočimo tudi na katero 
od aktualnih tematik, smo se 
letos skozi umetnost odločili 
predstaviti industrijsko ko-
nopljo, njene pozitivne učin-
ke, pridelavo in predelavo, 
predvsem pa smo želeli po-

streči s pravimi informacija-
mi, ki jih v sodobnem svetu 
različni lobiji prikrivajo.

Torej vsako leto izposta-
vite druge aktualne vsebi-
ne …

V preteklih letih smo še 
posebej veliko izpostavljali 
pomen ponovne uporabe 
in reciklaže odpadnih ma-
terialov. Letos je še posebej 
vredno izpostaviti mlade 
umetnike, ki so v Pekarni 
prikazovali umetniške pro-
jekte, ki so jih ustvarili na ne-
konvencionalne načine. Tudi 
letos smo se trudili izposta-
viti neprepoznavne oblike 
umetnosti in odkrivati nova 
prizorišča. V slopu prve bi 
izpostavil razstavo stripov in 
v sklopu drugega prostorsko 
inštalacijo na iztoku Trebuše 
v Pako. Festival želi mladim 
dati priložnost, da predsta-
vijo svoje ideje in ustvarjal-
nost, ki bi sicer ostala zgolj v 
njihovih glavah. Tako opozo-
rijo nase in na problematiko, 
ki jo poznajo.

Se vam zdi, da Velenjča-
ni in naključni obiskovalci 
festivalskega dogajanja še 
vedno ne razumejo mladin-
skih kultur?

Ker ima Festival mladih 
kultur Kunigunda 17-letno 
tradicijo, ljudje mladinsko 
kulturo vsako leto bolj ra-
zumejo in sprejemajo. Pred 

S petkovim festivalom akustične 
glasbe in sobotnim koncertom na 
Šlandrovem trgu se je konec tedna 
končal sklop poletnega kulturnega 
dogajanja v prenovljenem žalskem 
središču, imenovan Poletje v Žal-
cu. FAG oziroma festival akustične 
glasbe, ki sta ga v sodelovanju or-
ganizirala žalski zavod za kulturo, 
šport in turizem in Glasbeno-lite-
rarno društvo Aletheia, je postregel 
z bolj ali manj znanimi slovenskimi 
imeni iz sveta akustične glasbe.

Zametki akustičnega festivala 
segajo v konec 70. let in v začetek 
80. let prejšnjega stoletja, ko je to 
bil eden večjih tovrstnih glasbenih 
dogodkov v državi in obenem sre-
dišče razvoja akustične glasbe, ki 

je bila v tistem času ena bolj prilju-
bljenih oblik glasbenega ustvarjanja. 
Pobudniki tega takrat večdnevnega 
koncertnega dogajanja so bili člani 
celjske glasbene zasedbe Kladivo, 
konj in voda, ki so se lani po več de-
setletjih premora ponovno združili 
in predstavili širši javnosti. Kot se 
spodobi za nekoč glavne ambasador-
je akustičnega glasbenega ustvarja-
nja, niso manjkali niti na letošnjem 
festivalu, ki je nekakšen novodobni 
naslednik originalnega koncertnega 
dogajanja.

Nastal je leta 2009, ko so se člani 
društva Aletheia sprva bolj po naklju-
čju kot s kakšnimi resnimi nameni 
odločili pripraviti večer akustične 
glasbe. Ker se je izkazalo, da je za 

tovrstno glasbeno ustvarjanje zani-
manje tako glasbenikov kot občin-
stva, je ta v naslednjih letih prerasel 
v čisto pravi mini festival.

Na letošnjem so poleg članov sku-
pine Kladivo, konj in voda nastopili 
kitarski duo Aritmija, prleški kantav-
tor Tadej Vesenjak, žalska rok sku-
pina Radio jam in kantavtor Sasha 
Raven. Za češnjo na torti je poskrbel 
Gal Gjurin z izvirno zasedbo. Obisko-
valce je navdušil s pristnim akustič-
nim nastopom. Pri petju in igranju 
namreč ni uporabljal prav nikakr-
šnega ozvočenja in je s tem ustvaril 
intimno glasbeno vzdušje, k čemur 
je nedvomno prispeval tudi prostor, 
atrij Savinove hiše.

ŠPELA OŽIR

NA KRATKOKunigunda se je 
poslovila
Po lanski gejevski poroki letos prototip nizozemskega »cof-
fee shopa« – Na rezultate analize vzorcev konoplje še čakajo

Direktor Festivala mladih kultur 
Kunigunda Marko Pritržnik: »Z 
letošnjim festivalom smo izredno 
zadovoljni, saj menimo, da nam 
ga je uspelo pripraviti na visoki 
ravni. Kljub temu da nam je pri 
izvedbi festivalskih dogodkov 
želelo ponagajati vreme, se nismo 
dali. Skoraj vse predvidene aktiv-
nosti smo namreč lahko pripravili 
na prostem.«

več kot desetimi leti smo 
oblekli kip Tita. Nekateri so 
to akcijo v javnem prosto-
ru sprejemali z nasmehom, 
spet drugi z ogorčenjem. 
Lani smo na trgu uprizo-
rili gejevsko poroko, letos 
pa smo s »coffee shopom« 
ponovno »pičili« v aktualno 
družbeno tematiko. Mladi 
imajo priložnost predsta-
viti svoje ideje in videnje 
družbe. Seveda ne smemo 
pozabiti, da se za temi pri-
ložnostmi skriva tudi odgo-
vornost.

Vaš namen je torej nedvo-
mno šokirati …

Vsekakor. Šok je namreč 
ena od oblik informiranja. 
Kadar nekdo v nekem prese-
nečenju doživi nekaj, česar 
ni pričakoval, si to zagotovo 
zapomni.

ŠPELA OŽIR
Foto: arhiv NT (GrupA)

Akustična glasba odmevala
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Grozi ji do deset let 
zapora

Celjski kriminalisti so ovadili žensko, sicer direktorico 
podjetja iz Celja, zaradi več gospodarskih kaznivih dejanj. 
Po neuradnih podatkih naj bi šlo za direktorico družbe 
Trgo-Mobil. Družba, ki je danes sicer že izbrisana iz po-
slovnega registra, je poslovala kot pooblaščeni trgovec 
motornih vozil.

Ovadeni očitajo poslovne goljufije in poneverbo oziroma 
neupravičeno uporabo tujega premoženja. Kot direktorica 
naj bi med letoma 2007 in 2010 za financiranje tekočega 
poslovanja sklenila več pogodb o finančnem leasingu motor-
nih vozil s tremi gospodarskimi družbami. Zaradi lažnivega 
prikazovanja okoliščin pri naročanju in prodaji vozil in po-
sledično neizpolnitve obveznosti naj bi jim s tem povzročila 
za dobrih 443 tisoč evrov škode. Od tega zneska naj bi si 
prilastila okoli 260 tisočakov. Zaradi kaznivih dejanj, ki naj 
bi jih storila, ji grozi zapor do deset let.

92-letnik s tremi 
pištolami

Policisti so morali posredovati v enem od stanovanj v 
Aškerčevi ulici v Žalcu. Klic na pomoč so prejeli, ko je 
92-letni moški grozil s pištolo, pri tem pa je kršil javni 
red in mir. Do dogodka je prišlo, ko se je sprl s partnerko, 
pred grožnjami z orožjem je bil do nje tudi fizično nasilen.

Policijo je poklicala soseda, zatem ko se je napadena žen-
ska oglasila pri njej. Ko so policisti prišli na kraj, se je moški 
sicer umiril, pri tem je policistom izročil celo tri pištole z 
nabojniki in naboji. 92-letnik naj bi v preteklosti živel v tujini, 
kjer je imel sicer dovoljenje za posedovanje orožja, ki pa ga 
sicer ni podaljševal niti dovoljenja po prihodu v Sloveniji ni 
obnovil. Moškega so odpeljali na zdravljenje v psihiatrično 
bolnišnico, saj naj bi imel duševne in zdravstvene težave. 
Če bodo v preiskavi ugotovili, da je moški prišteven, bodo 
zoper njega napisali ovadbo zaradi groženj in nedovoljenega 
posedovanja orožja, verjetno tudi zaradi nasilja v družini. 
Kazen bo dobil tudi zaradi kršenja javnega reda in miru.

Prijeli vlomilca
Policisti so raziskali več primerov vlomov in tatvin. 

Prijeli so namreč 30-letnega moškega, ki ga sumijo več 
tovrstnih kaznivih dejanj, ki naj bi jih storil predvsem na 
območju Velenja.

Storilca so na podlagi iskanja izsledili policisti Postaje 
mejne policije Rogatec. Po odvzemu prostosti in pridržanju 
so ga privedli k preiskovalnemu sodniku, ki je zoper njega 
odredil pripor.

Prišli po orodje
V Velenju se je v ponedeljek zgodila večja tatvina. Ne-

znanci so iz skladišča na Preloški cesti ukradli električno 
gradbeno orodje.

Med drugim so odnesli tudi gladilec betona z vibrirno le-
tvijo, naftni grelec zraka, dva visokotlačna čistilca, motorne 
črpalke, vrtalne in udarne stroje. S tatvino naj bi povzročili 
za približno 30 tisoč evrov škode. Kriminalisti storilce še 
iščejo.

Namerno nastavil 
žeblje

Policisti iščejo neznanca, zaradi katerega se je pretekli 
teden telesno poškodoval sprehajalec na Boču.

Nekdo je namreč na gozdno pot nastavil podstavek, na 
katerega je navaril več žebljev. Med hojo je na podstavljeni 
predmet stopil domačin in si poškodoval nogo. Kriminalisti 
bodo zoper storilca, ko ga bodo izsledili, spisali kazensko 
ovadbo za kaznivo dejanje povzročitve splošne nevarnosti.

Prijeli tatu
Minuli teden je 32-letni moški v Milčinskega ulici v Celju 

drzno okradel starejšo žensko. Medtem ko je hodila po ploč-
niku, ji je iz rok vzel torbico. Ženska je pri tem padla, moški 
pa je pobegnil. Po prijavi so policisti 32-letnika prijeli, mu 
odvzeli prostost in ga tudi ovadili.

Trčil v tovorno vozilo
Pred dnevi se je na lokalni cesti Trobni Dol–Blatni vrh 

zgodila hujša prometna nesreča. V njej se je poškodoval 
20-letnik voznik motornega kolesa.

Motorist je v ovinku med vožnjo po klancu navzdol v 
desnem ovinku izgubil oblast nad vozilom. Zapeljal je na 
levo stran vozišča in trčil v tovorno vozilo, ki je pripeljalo 
nasproti. 20-letnik se je v nesreči hudo poškodoval.

Sšol

Na delo v tujino odhaja vse več Slovencev. Tisti, ki živijo 
v obmejnih krajih, med katere sodi tudi Savinjska regija, 
se po zaslužek vozijo dnevno, drugi so zaradi zaposlitve 
zamenjali tudi državo in si ustvarili nov dom. V sosednji 
Avstriji so med najbolj iskanimi poklici strokovnjaki s 
področja informacijske tehnologije, inženirji strojništva, 
mehatronike, elektrotehnike in elektronike, poklici v zdra-
vstvu, kovinarji, a tudi poklici v gradbeništvu, zlasti za 
zaključna dela, ter v gostinstvu in turizmu. Zaposlitve 
ponujajo torej delavcem s podobnimi poklici in znanji, s 
kakršnimi delo še najlažje dobijo tudi v Sloveniji. Zakaj 
tudi vse več ljudi s Celjskega odhaja na tuje, so tam pri-
pravljeni poprijeti tudi za dela, ki se jih doma ne bi lotili, 
in ali se v tujini res cedita le mleko in med, bomo preverili 
v tokratni oddaji Odmev v četrtek po 12. uri.

Policija: ne le delo, 
ampak poslanstvo
Ali modrice in grožnje policistom družba res lahko sprejme kot samoumevne?

»Na začetku kariere sem 
pogosto iskal logično razla-
go, zakaj me je nekdo brez 
razloga napadel. Tak napad 
se mi je zdel sprt z osnovnim 
poslanstvom mojega dela. 
Danes se tega ne sprašujem 
več. Ne morem pa mimo 
tega, da se ne bi spomnil na 
vse svoje primere ob tragedi-
ji, kot se je zgodila kolegu v 
Litiji,« pravi Gregor Zalokar. 
»Ob tem primeru je med po-
licisti zraslo zavedanje, da 
nismo več policija v oazi 
miru. Gre za opomnik, da 
se to lahko zgodi vsakemu 
od nas,« ga dopolni njegov 
kolega Bojan Špiler. Oba sta 
policista že trinajst let. Ne-
štetokrat se jima je zgodilo, 
da sta bila ogrožena.

Zalokar je policist v Celju, 
Špiler v Žalcu. Dnevno sta v 
situacijah, ki so nepredvidlji-
ve. Špiler je pred dnevi moral 
miriti človeka, ki je bil oboro-
žen, Zalokarja so v preteklo-
sti že napadli s sekiro. Zalo-
kar je bil tudi tisti policist, ki 
je odvzel prostost moškemu 

iz Šentjurja, ki je maja streljal 
na celjska reševalca. Špiler se 
je pred leti soočil z moškim, 
ki je streljal po Celju. To je le 
nekaj dogodkov, mimo ka-
terih gre javnost, ne da bi se 
jo dotaknili. Vendar policisti 
mimo tega ne morejo.

Ni vedno logičnih 
pojasnil
Oba policista, s katerima 

smo se pogovarjali, imata 
družino. Oba svoje delo, ne 
glede na vse dogodke, v ka-
terih sta bila v nevarnosti, 
globoko spoštujeta. V njem 
vidita svoje poslanstvo. »So 
trenutki, ko sem se spra-
ševal, ›ali mi je vsega tega 
treba‹, potem se nekako za-
dovoljiš v sebi z razlago, da 
ni vedno logičnih pojasnil, 
zakaj te nekje nekdo napade. 
Ampak … toliko nesmisla je 
v tem, da nekdo vzame ne-
komu življenje samo zato, 
ker ta opravlja svoj poklic,« 
pravi Zalokar in doda, da po-
skuša izven delovnega časa 
delo in dogajanje v službi 

odmisliti. Pa policist lahko 
to stori? »Nekako gre. Dokler 
se komu od kolegov kaj ne 
zgodi ali dokler se ne zgodi 
primer kot v Litiji. Takrat 
pridejo spomini spet na po-
vršje,« odgovori Špiler. Stal 
je v častni straži na pogrebu 
ustreljenega policista Dami-
jana Kukoviča. Prizna, da ni 
bilo policista, ki ne bi jokal. 
»Stojiš tam, se pokloniš kole-
gu in hkrati razmišljaš, ali se 
bo kdaj zgodilo kaj takšne-
ga tebi in bo tam ob žari stal 
tvoj otrok,« pove. Nato za 
nekaj trenutkov umolkne.

Zunaj moč, 
znotraj čustva
Imata poseben odnos 

do uniforme. »Vsak napad 
na uniformo dojemam kot 
napad nase. Ne morem 
drugače,« pojasni Zalokar. 
S tem jasno strne splošno 
mnenje med policisti. Stre-
ljanje v svojega kolega so 
občutili, kot da bi tisti strel 
dosegel slehernega izmed 
njih. Zato je med njimi mo-
goče zaznati, da so stopili 
skupaj(pogovorno) bolj kot 
kadarkoli prej. Celo boj za 
višje plače in napredovanja 
je nekako ostal v ozadju. V 
ospredje so stopili iskreni 
pogovori med sodelavci in 
želja po tistem, kar jim pripa-
da: spoštovanju in vedenju, 
da je njihovo poslanstvo po-
moč ljudem. To potrdita tudi 
naša sogovornika: »Dejansko 
se zdaj o tem pogovarjamo 
več. Do zdaj se nismo, to je 
treba priznati. Resnično se je 
ta dogodek globoko dotaknil 
vseh.« Tudi njihovih družin. 
Odkrito nam zaupata, da so 
policisti »samo ljudje«. Zuna-
nji videz izraža varnost, za-
nesljivost, moč. V notranjosti 
pa so še vedno občutja, ču-
stva, tudi nežnost. Ogromno 
partnerk je te dni noči prebe-
delo ali so zaspale v strahu, 
saj je dogodek v Litiji na nek 
način opomnil tudi njih, da 
je policijsko delo nevarno. 
»Ravno v dneh po streljanju 
v Litiji sem bil v nočni izme-
ni. Poleg partnerke mi je tudi 
sin takrat poslal več sporočil 

po telefonu …« pravi Špiler. 
Strah se je naselil tudi v nje-
govem mladoletnem sinu.

Bolečina. Strah. 
Skrb.
Na površje nato pride tudi 

to, da so nevarnost pri svojem 
delu sprejeli kot nekaj vsak-
danjega. »Ravno o tem sem 
razmišljal pred časom, ko 
sem bil napaden. Med umir-
janjem in obvladovanjem 
nasilnega storilca kaznivega 
dejanja se mi je zlomilo za-
pestje. Vse se je dogajalo v 
nočni izmeni in zjutraj, ker 
me ni bilo doma, me je po-
klicala partnerka in vprašala, 
kje sem. Dejal sem, da sem v 
bolnici.« Za nas »nepoliciste« 
morda takšna izjava ni pose-
bej nenavadna. Toda njego-
va partnerka je takrat skoraj 
zajokala, saj v prvi sapi ni 
vedela, kaj se je zgodilo. »To 
je to. Nam se zdi že to vse 
vsakdanje. Pač, v službi sem 
si zlomil roko in sem moral 
k zdravniku. Takrat, ko sem 
slišal in občutil strah partner-
ke, sem začel razmišljati, da 
je zanjo to velika bolečina. 
Strah. Skrb,« še doda Špiler.

Pogovor s policisti in pre-
biranje njihovih številnih za-
pisov na spletnih omrežjih 
in forumih po vsej Sloveni-
ji odpira nešteto vprašanj, 
ki so zelo tehtna za globljo 
družbeno razpravo. Ni jim 
postalo vseeno za varnost 
in za ljudi, pravijo. Dolga 
leta so bili na stranskem tiru 
integriteta, avtoriteta, dosto-
janstvo, spoštovanje polici-
stov. In posledice so tukaj. 
Tudi neprimerna obravnava 
policistov

Potem naenkrat veliko 
stvari postane vsakdanjih. 
Tudi grožnje, ki jih dobivajo 
od kriminalcev. Ne le poli-
cisti, tudi njihove družine. 
Tudi modrice in podplutbe, 
ki že dolgo niso razlog za 
obisk zdravnika. Tudi zmer-
janje, ki so ga deležni na te-
renu. Pa je to res tako vsak-
danje ali bi morala družba to 
skupaj obsoditi?

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Bojan Špiler, policist na PP Žalec: »Kaj policisti doživlja-
jo ob nevarnosti svojega dela, znajo pogosto povedati 
ravno naše družine.«

Gregor Zalokar, policist na PP Celje: »Ob nekem hudem dogodku, ki se zgodi sodelavcu ali 
kolegu, začneš razmišljati o svojih podobnih izkušnjah. Seveda te takšne stvari prizadene-
jo. Potem počasi iz ozadja spet na plano pride motiv tvojega dela: sledenje poslanstvu.«

INFO 113

Za delom v tujino
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Svetovno prvenstvo v 
Čeljabinsku se je začelo z 
neuspešnimi nastopi Petre 
Nareks, Rokija Drakšiča in 
tudi Vlore Beđeti, v sredo 
je dobro voljo vrnila Tina 
Trstenjak, v petek jo je še 
povečala Ana Velenšek, po 
sobotnem počitku pa nad-
gradnje ni bilo. V nedeljo 
je namreč ženska ekipa - v 
repasažu je proti Nemčiji 
že vodila z 2:0 po zmagah 
Nareksove in Beđetijeve in 
bila blizu boja za kolajne, 
a so nato naslednje tri va-
rovanke Urške Žolnir, Tr-
stenjakova, Anka Pogač-
nik in Velenškova svoje 
dvoboje izgubile – pristala 
na sedmem mestu, moštvo 
pa se je po porazu z nem-
škim s 5:0 poslovilo že v 
1. krogu.

V ponedeljek je sledil 
sprejem na Lopati. Vse je s 
sodelavci pripravila Simo-
na Lotrič, mladi judoisti so 
pripravili »špalir« za repre-
zentante iz Sankakuja, preko 
ozvočenja jih je pozdravila in 
jim čestitala dobitnica olim-
pijske kolajne Lucija Polav-
der, ki ji je nastop v Rusiji 
preprečila poškodba.

NA KRATKO

Drugi v Čilu
El Colorado: Celjski smučar, član slovenske alpske repre-

zentance Martin Čater, je na veleslalomu za južnoameriški 
pokal v Čilu osvojil drugo mesto. Čater bi najverjetneje zma-
gal, če ne bi bil oviran na drugi progi. Moral je ponoviti svoj 
nastop, a v bistveno slabših pogojih.

Meja četrtfinale
New York: Pot velenjske teniške igralke Katarine Srebotnik 

na tekmovanju dvojic na zadnjem turnirju za grand slam v 
sezoni se je končala v četrtfinalu. Za Katarino in Čehinjo 
Kveto Peschke sta bili premočni Švicarka Hingis in Italijanka 
Pennetta s 6:4 in 6:3. Srebotnikova se je poslovila tudi med 
mešanimi dvojicami, v paru z Indijcem Rohanom Bopanno 
prav tako v četrtfinalu.

Ratejeva v Bruslju
Zagreb: Na atletskem mitingu svetovnega izziva je Velenj-

čanka Nina Djordjevič v skoku v daljino zasedla šesto mesto. 
Preskočila je 617 centimetrov. V teku B na 400 metrov je bil 
Kladivarjev mladinec Luka Janežič tretji s časom 48,21. Jutri 
bo znova aktivna njegova klubska kolegica Martina Ratej. V 
Bruslju bo v metu kopja lovila vrh diamantne lige.

Izenačenje z Gorenjem
Portorož: Rokometaši Celja Pivovarne Laško so letošnji 

zmagovalci slovenskega superpokala. Premagali so Sviš 
Ivančno Gorico z 31:22. Pod žarometi teniškega štadiona so 
se po številu zmag na superpokalu izenačili z Velenjčani. 
Na revialni tekmi ni bilo pravega tekmovalnega naboja, 
nekaj je temu botrovala prevelika razlika v kakovosti, a tudi 
slab obisk. Najpomembnejše je, da je v soboto izbranka 
Luke Žvižeja povila težko pričakovani naraščaj, dvojčka 
Krisa in Jana.

Oba na stopničkah
Arco: Na prestižnem turnirju v balvanskem plezanju, ime-

novanem rock master v Italiji sta se odlično odrezala celjska 
tekmovalca. Svetovni podprvak Jernej Kruder je zmagal, 
njegova sestra Julija je bila tretja. (DŠ)

Vse je bilo v Areni Petrol 
pripravljeno za spektakel, 
še vreme je bilo sončno, a 
v usodnem trenutku pre-
vroče za izčrpane celjske 
nogometaše. Vmešala se 
je namreč viroza. Diareja 
je kosila enega za drugim, 
skoraj bi enajsterica zamu-
dila na igrišče.

Končalo se je še dobro 
(0:0), Olimpija je bila bolj-
ša. Prva doslej je nadigrala 
»grofe«, ki pa so imeli kralja 
pred vrati, Matica Kotnika. 
Na lestvici so četrti, Velenj-
čani po zmagi v Novi Gorici 
sedmi.

Odmor kot 
naročen
V soboto je bilo v Areni 

Petrol dva tisoč gledalcev, 
ki pa niso vedeli, kaj se 
je pripetilo njihovim lju-
bljencem. Prave igre ni 
bilo, seveda tudi golov ne, 
predvsem zavoljo viroze. 
In kakšne so bile posledi-
ce neprimernega obroka? 
»Skoraj smo zamudili na 
tekmo. Ko smo bili pokli-
cani na igrišče, sta bila dva 
igralca še na stranišču. Dri-
ska, bruhanje,« je bil neje-
voljen trener Celja Simon 
Rožman. Čestital je svojim 
fantom. »Trebušna viro-

Lestvica 1. SNL

Zaradi »driske« skoraj 
zamudili na tekmo

Brez polfinala, a z 
dvema bronoma
Trstenjakova in Velenškova prvič na odru za zmagovalke na SP

Tina Trstenjak z mamo Silvo in očetom Borisom

Ana Velenšek in njena mama Marjeta

Pravilno delajo

Izjemnemu trenerju Mar-
janu Fabjanu so čestitali vsi 
prisotni z očitno željo, da bi 
tudi njih pohvalil v prihodno-
sti. Najprej je komplimente 
namenil svoji najboljši varo-
vanki, sedaj sodelavki, Urški 
Žolnir. Delo ob njeni pomoči 
je še kakovostnejše. »Dolg 
smo poravnali. Ena medalja 
je bila tako ali tako naša ob-

veznost, druga pa je bila za 
lansko svetovno prvenstvo v 
Riu, ko smo izjemoma ostali 
praznih rok. Urškin delež je 
ogromen, žal v igri za medalje 
od Slovencev ostajamo samo 
člani Sankakuja.« Fabjan je 
nadaljeval: »Tina ne napre-
duje več tako skokovito kot 
pred leti, a še vedno se dvi-
guje. Odlično je pripravljena, 
utruja tekmice, letos je pri-
dobila na fizični moči. Ana 

bi lahko bila še boljša, toda 
marsikaj ali vse je uperjeno 
proti olimpijskim igram. Pri-
kazala je dobro formo. Cilj je 
bil medalja. Tako njen kot Tini 
je uspelo prvič. Pravilno dela-
mo.« A Fabi ne bi bil Fabi, če 
ne bi »pojamral« glede ekipne 
tekme, kjer je bilo odličje pov-
sem dosegljivo. Izkazala se je 
sicer Nareksova, zato upanje 
glede nje ostaja. Drakšič ni 
vprašljiv, posledice poškodbe 
in mirovanja so bile očitne, 
ipon njegovega tekmeca ozi-
roma sodniška odločitev pa je 
delno presenetila tudi njega.

Za rojstni dan
V torek so se treningi na-

daljevali, posvečeni so tekmi 
svetovnega pokala v Zagrebu, 
ki se bo začela čez osem dni. 
Celjanka Tina Trstenjak je že 
dostojna Urškina naslednica 
v kategoriji do 63 kg. Lani je 
bila 3. na EP in 5. na SP, le-
tos srebrna na EP in bronasta 
na SP. V četrtfinalu je klonila 
proti lanski svetovni prvakinji, 
Izraelki Gerbi: »Zelo hitro me 
je vrgla … V repasažu sem 
z vzvodom ugnala Nemko 
Trajdosevo, nato pa za tretje 
mesto še izkušeno Franco-

zinjo Bellard.« Medaljo so ji 
okoli vratu obesili štiri dni po 
24. rojstnem dnevu. Imela bi 
bržkone še eno, če bi vnovič 
ugnala Trajdosevo, a ji ni 
uspelo. Trenutno ji manjka 
tudi socialna varnost, saj je 
ena izmed redkih uspešnih 
športnic, ki še ni zaposlena 
na ministrstvu. Dijakinji sre-
dnje ekonomske šole so sicer 
uredili štipendijo olimpijskega 
komiteja.

Trn z imenom 
Kayla
Pred potjo v Rusijo je Fabjan 

napovedal, da je najbolje pri-
pravljena Ana Velenšek iz 
Šmartnega v Rožni dolini. 
V kategoriji do 78 kg je med 
najlažjimi, zato rezerve do 
OI 2016 ostajajo. V boju za 
polfinale jo je zaustavila ak-
tualna olimpijska prvakinja, 

Američanka Kayla Harrison, 
ki je dobila vseh pet medse-
bojnih obračunov. Anamariji 
Klementini, kot je njeno po-
polno ime, ni preostalo dru-
gega, kot da dvakrat zmaga. 
»Videla sem, da si je Rusinja 
Kahorovska prej poškodovala 
roko, a na to se nisem smela 
ozirati. Po 20 sekundah sem 
jo ›zadavila‹ in prisilila k pre-
daji. Tudi branilka naslova 
Kyong Sol iz Severne Koreje 
ni bila prava, prevrnila sem jo 
za minimalno vodstvo in ga 
ohranila,« je povedala 23-letna 
Ana, ki je bila v Čeljabinsku 
že tretja pred dvema letoma 
na EP. Bivša gimnazijka, zdaj 
članica športne enote Sloven-
ske vojske, zaključuje študij 
na višji strokovni šoli, smer 
organizator socialne mreže.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Celje (4-2-3-1): Kotnik 
– Vidmajer, Krajcer, 
Žitko, Klemenčič – Vr-
hovec, Miškić – Žurej, 
Ahmedi, Verbič – Sun-
ny. Igrali so še Lovrečič, 
Jakolič, Djermanovič.

za je storila svoje in osem 
nogometašev smo komaj 
prepričali, da so zaigrali. 
Skušali smo čim prej doseči 
gol, da bi nam vlil dodatno 
energijo.« Danijel Miškić 
in Sunny nista bila dovolj 
natančna in na drugi strani 
so sledile ljubljanske akcije. 
»Nato smo se osredotočili 
na disciplino, začelo nam 
je zmanjkovati moči. Glede 
na stanje smo osvojili veli-
ko točko. Odmor je prišel 
kot naročen,« je zaključil 
Rožman, ki bo v soboto 
odpeljal ekipo v Videm na 
prijateljsko tekmo proti 
tamkajšnjemu prvoligašu 
Udineseju.

Brez odhodov!
V sedmih krogih so Celja-

ni dvakrat izgubili in nato 
štirikrat zmagali ter igrali 
neodločeno. Prestopni rok 
je zaključen, celjska ekipa 
ostaja skupaj, in to je daleč 
najboljša novica za ljubite-
lje celjskega nogometa. Za 
nameček se je moštvo celo 
okrepilo. Do konca sezone 
bo v dresu Celja kot poso-
jen nogometaš hrvaškega 
prvoligaša Rijeke nastopal 
tudi »winger« Mislav Oršić. 
21-letni nogometaš je v mi-
nuli sezoni igral v italijan-

ski Serie B za Spezio. Dobro 
se znajde na obeh krilnih 
položajih. Bil je prva želja 
športnega direktorja Am-
broža Krajnca. Prestop je 
že načelno padel v vodo, 
toda ambicije Rijeke so se 
medtem povečale, sledili 
so dražji nakupi in trener 
Rečanov Matjaž Kek se je 
omehčal.

Džinič »knap«
Velenjčani so v Novi Go-

rici slavili z 2:1. Po prvem 
polčasu so vodili gostitelji, 
saj je Klemen Bolha za-
krivil enajstmetrovko. V 
drugem delu je sledil po-
poln preobrat. Najprej je 
ostro podajo s krila v mre-
žo zelo spretno preusmeril 
Dragan Jelič, v 87. minuti 
pa je končni izid po strelu 
z bele točke postavil Ivan 
Firer. Rudarjevo obrambo 
je okrepil nekdanji sloven-
ski reprezentant Elvedin 
Džinič, ki je vrsto let no-
sil dres državnega prvaka 
Maribora. 29-letni Džinić 
je nazadnje igral za polj-
ski Lubin, pred tem pa za 
bolgarski Botev iz Plovdiva 
in belgijski Charleroi. Po 
odmoru zaradi reprezen-
tančnih tekem bodo Celja-
ni (na treningih manjkata 

napadalec Benjamin Verbič 
in vezist Blaž Vrhovec, ki 
imata obveznosti z mlado 
reprezentanco) gostovali 
v Novi Gorici, Velenjčani 
bodo pričakali Koprčane.

DEAN ŠUSTER
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NOGOMET
1. SL, 7. krog: Celje – Olim-

pija 0:0, Gorica – Rudar 1:2 
(1:0); Žigon (36-11 m); Jelič 
(66), Firer (88-11 m), Dom-
žale – Maribor 2:0 (1:0), Krka 
– Koper 1:3 (0:3), Zavrč – Ra-
domlje 2:1 (1:0).

2. SL, 4. krog: Šmartno 
1928 – Tolmin 1:0 (1:0); Ki-
drič (65), Dob – Dravinja 0:1 
(0:1); Čakš (36). Vrstni red: 
Krško 10, Aluminij 9, Anka-
ran 7, Triglav 6, Šmarno 5, 
Veržej, Dravinja, Šenčur 4, 
Tolmin 3, Dob 1.

3. SL - sever, 2. krog: Mons 
Claudius – Maribor B 1:9 
(1:2); Zdovc (28), Šentjur – 
Dravograd 0:5 (0:2), Radlje – 
Šmarje 2:2 (1:1); Jančič (9), 
Firšt (49), Podvinci – Šam-
pion 1:2 (0:1); Djuranovič 
(43), Kidrič (61). Vrstni red: 
Maribor B, Dravograd, Fu-
žinar, Šampion 6, Podvinci, 
Korotan, Drava, Lenart, Mons 
Claudius 3, Šmarje, Radlje 1, 
Bistrica, Malečnik, Šentjur 0.

MČL, MNZ Celje, 1. krog: 
Rogaška – Šoštanj 0:1 (0:1); 
Marič (25), Vojnik – Breži-
ce 0:4 (0:2), Kovinar Štore 
– Vransko 7:0 (2:0); Drobne 
(32, 41-11 m, 81, 84), Taseski 
(63, 88), Čater (67), Zreče – 

Do jubilejnega, že tride-
setega ultramaratona od 
Celja do Logarske doline 
sta preostala le še dva dne-
va. Lanski zmagi na 74-ki-
lometrski preizkušnji bosta 
branila Celjanka Nataša 
Robnik in Nemec Carsten 
Stegner, ki je slavil že leta 
2012.

Prvi štart bo v Celju ob 6. 
uri, sledili bodo še ob 9.00 v 
Mozirju (na 42 kilometrov), 
ob 10.30 na Ljubnem (27 
km) in ob 11.30 v Lučah (17 
km). Kdor bo štartal v Celju, 
bo imel na voljo dve izstopni 
postaji, v Mozirju po 31 km 
in v Lučah po 56 km.

Stroški naraščajo
Organizacijske priprave 

imajo celo leto, predsednik 
Društva maratoncev in poho-
dnikov Celje Odon Simonič 
pa pravi, da so se za jubilejni 
maraton še posebej potrudi-
li: »Čeprav je jasno, da smo 
tudi v preteklih letih vlagali 
silne napore. Zanimanje za 
težko disciplino se še vedno 
povečuje, ozaveščenost pri 
ljudeh glede gibanja narašča. 
Imamo pa visoke stroške, 
samo za varovanje na progi 
bomo odšteli šest tisoč evrov. 
Okoli 250 tekačev bo štartalo 
iz Celja. Naš cilj je, da bi šte-
vilo udeležencev na najdaljši 
progi povečali na vsaj 300 ali 
celo 400.«

Celjanke navduševale po Kitajski
Dvakrat ugnale Novo Zelandijo – Bo Gajićeva ostala?

Košarkarice Athleta so se v 
preteklih dveh tednih mudi-
le na turneji po Kitajski, kjer 
so odigrale šest pripravljal-
nih tekem proti trem repre-
zentancam. Celjska zasedba 
je s prikazanimi predstava-
mi navdušila vse prisotne.

Celjanke so se v Čengduju 
in Čenžuju po dvakrat pome-
rile z velesilama ZDA in doma-
čo Kitajsko. Dvakrat so igrale 
tudi z Novo Zelandijo, obakrat 
so jo premagale s točko razlike 
in vpisale zgodovinski zmagi 
za slovensko košarko.

Naložba za 
prihodnost
Turneja po Kitajski je za 

celjsko ekipo zagotovo veli-
ka izkušnja in obenem kori-
stna šola. Igralke in strokov-
ni štab so dobili potrditev, 
da se v Celju odlično dela. 
Athlete kljub zahtevnim na-

Kitajci so Celjanke opazovali z navdušenjem, jim ma-
hali in jih pozdravljali ter fotografirali. Do dvorane in 
hotela ni bilo mogoče priti neopazen. Množica je želela 
avtograme. Nekaj članov odprave je shujšalo. Vsak dan 
so bile namreč na krožnikih živali, ki jih pri nas ne jemo, 
od golobov do mačk in psov. »Pomfri, pomfri,« so nekateri 
stalno vpili za natakarji.

Kitajska – Athlete 79:55, ZDA – Athlete 75:62, Nova Ze-
landija – Athlete 62:63; Kitajska – Athlete 96:44, ZDA – 
Athlete 69:55, Nova Zelandija – Athlete 56:57.

Strelke za Athlete: Mari-
ca Gajić skupno 109 točk, 
Maja Erkič 58, Ivana Dojkić 
38, Tina Jakovina 32, An-
namaria Prezelj 30, Alma 
Potočnik 27, Zala Lešek 17, 
Larisa Ocvirk 13 in Rebeka 
Abramovič 12. Igrale so še 
Zala Pučko, Teja Dimec in 
Milina Mišeljić. Z ekipo je 
bila tudi Lorena Molnar, 
zaradi mature pa je doma 
ostala Eva Lisec.

Bilo je naporno, toda koristno in zanimivo.

sprotnicam na nobeni tek-
mi ni bil nadigran. Ekipa je 
zapustila lep vtis, o celjski 
ekipi so udeleženci turnirja 
govorili s presežniki. Nihče 
ni pričakoval, da se bo klub 
iz mesta ob Savinji tako od-
ločno zoperstavil odličnim 
reprezentancam. Kitajsko in 
ZDA konec tega meseca ča-
kata nastopa na svetovnem 
prvenstvu, zato sta že dolgo 
časa v polnem tekmovalnem 
ritmu, Celjanke pa so pred 
odhodom na Daljni vzhod 
opravile le dva tedna pri-
prav. Pohvale na račun zelo 
dobrega dela z mladimi in 
perspektivnimi igralkami so 
prihajale druga za drugo, a v 

celjskem taboru se zavedajo, 
da je treba v takšnem slogu 
nadaljevati, na komplimen-
tih pa nikakor ne zaspati.

Marica odhaja?
Glavna akterka na Kitaj-

skem je bila z naskokom Ma-
rica Gajić, ki je naravnost 
blestela. Bila je nerešljiva 
uganka za vse nasprotnice. 
Dokazala je, da je trenutno 
v izvrstni formi. Iz sezone 
v sezono vse bolj napreduje 
in se razvija v eno najboljših 

košarkaric v Evropi. Skoke 
pod obročema nabira kot za 
šalo, obenem je venomer 
z naskokom tudi najboljša 
strelka ekipe trenerja Da-
mirja Grgiča, ki jo bo v Ce-
lju težko zadržati. Obstaja 
namreč možnost, da bo še 
pred začetkom nove sezone 
zamenjala sredino.

Lovorike niso cilj
V celjskem taboru osvajanje 

lovorik tudi v prihodnje ne bo 
glavni cilj, temveč ustvarjanje 

igralk, ki se bodo lahko poda-
le v večje evropske klube. Re-
zultatsko obremenjeni v Celju 
ne bodo postali, tako vedno 
trdijo in tako je prav. Dobro bi 
bilo, da bi se potrudili zadržati 
Majo Erkič, ki se je v prete-
klosti prav iz Celja podala v tu-
jino, tokrat pa je na Kitajskem 
kot kapetanka ekipe dokaza-
la, da je velika pridobitev, saj 
je skrbela za disciplino tako 
na igrišču kot izven njega, s 
svojimi izkušnjami pa je v 
določenih trenutkih potegni-
la voz. Po vrnitvi v Slovenijo 
so Celjanke dva dni počivale, 
zdaj se s polno paro pripra-
vljajo naprej.

Dostojno 
zastopstvo
Celjanke še naprej vodi 

trener Damir Grgič: »Turnir 
na Kitajskem smo zaključi-
li na spektakularen način, 
v zadnji sekundi smo še 
drugič premagali Novo Ze-
landijo. Lahko rečem, da 
smo ogromno odnesli od 
dveh turnirjev. Čestitam 
vsem igralkam in celotne-
mu strokovnemu štabu za 
lep uspeh. Z dvema zmaga-
ma proti Novi Zelandiji smo 
začeli, vsaj upam tako, lepo 
sezono. Vem, da bo naporna, 
vse bomo storili, da bo tudi 
uspešna. Hvala še enkrat Ko-

šarkarski zvezi Slovenije za 
povabilo na turnir. Menim, 
da smo dostojno zastopali 
slovensko košarko.«

Dramatična 
sezona?
Borut Kop je podpredse-

dnik ŽKK Athlete postal po 
koncu pretekle sezone. Tudi 
on ni skrival zadovoljstva: 
»Na turnirjih smo odigrali 
šest izredno kakovostnih 
tekem s samimi uglednimi 
nasprotniki in pri tem za-
beležili celo dve pomembni 
zmagi, pomembni v smislu 
dviga kvalitete igre in ui-
gravanja naše nove ekipe z 
vedenjem, da smo na pravi 
poti. Delamo dobro in spo-
znavamo, da se lahko kot 
majhen klub iz Celja, sicer z 
nekaj okrepitvami, kosamo z 
veliko večjimi ekipami. Zdaj 
bomo v Celju nadaljevali pri-
prave na novo sezono. Čaka 
nas naporen september, v 
katerem bomo odigrali še 
nekaj prijateljskih tekem.« 
Sezona se bo za Athlete za-
čela v drugi polovici oktobra. 
Izenačena bo, kot že dolgo 
ne. Močno se je okrepilo 
Grosuplje, Triglav je znova 
kakovosten. Zanimivo pa bo 
predvsem v Jadranski ligi.

MITJA KNEZ
Foto: MK

Panorama
Kozje 7:0 (4:0); Brdnik (8), 
Boček (19, 20, 50), Kraljevič 
(21,74), Verčnik (77), Mozirje 
– Žalec 2:0 (1:0); Ošep (8, 75). 
Vrstni red: Zreče, Kovinar, 
Brežice, Mozirje, Šoštanj 3, 
Rogaška, Žalec, Vojnik, Koz-
je, Vransko 0. (MiK)

Športni koledar

Sobota, 6. 9.

ROKOMET
1. SL, 1. krog: Celje Pivo-

varna Laško – Loka, Slovenj 
Gradec – Gorenje (18).

NOGOMET
2. SL, 5. krog, Slovenske 

Konjice: Dravinja – Veržej 
(16.30).

3. SL - sever, 3. krog: Dra-
vograd – Šampion (15), Šen-
tjur – Maribor B (17).

MČL, MNZ Celje, 2. krog: 
Šoštanj – Žalec, Kozje – Mo-
zirje, Vransko – Zreče, Breži-
ce – Kovinar, Rogaška – Voj-
nik (16.30).

Nedelja, 7. 9.

NOGOMET
2. SL, 5. krog, Kranj: Tri-

glav – Šmartno 1928 (16.30).
3. SL - sever, 3. krog, 

Rogatec: Mons Claudius – 
Šmarje (17).

Pred jubilejnim snidenjem v 
Logarski dolini

Organizatorji pričakujejo okoli 800 pohodnikov in tekačev.

Poplavljena 
soteska?

Simonič in podpredse-
dnik društva Ivan Žaberl 
sta še vedno sila usklajena, 
kar je »rešitev« za maraton. 
Bila sta že pred prelomnico; 
pred desetimi leti sta malce 
zagrozila, da bosta vse sku-
paj zaključila po 20. priredi-
tvi, če se razmere ne bodo 
izboljšale. »Pa smo zdržali 
še deset let, vmes pa orga-
nizacijo dvignili še na višjo 
raven. Upam, da bodo kma-
lu mlajši sodelavci prevzeli 

glavno breme in da se bo še 
naprej prenašalo sporočilo 
štirih pohodnikov, zače-
tnikov maratona. Zahteven 
projekt obsega 13 občin. V 
Celju tako kot lani pentlje 
ne bo. Upam, da soteska od 
Letuša do Mozirja ne bo po-
plavljena. Rezervni načrt že 
imamo pripravljen, proga bi 
pač potekala po magistralni 
cesti,« je razlagal Žaberl.

Protiinfarktni 
predpisi
Na progi bo 41 redarjev in 

16 policistov. Policiji bo treba 

plačati 1.800 evrov. Z upra-
vljavcem Logarske doline 
so imeli organizatorji krizni 
sestanek, nesoglasja – pred-
vsem glede plačila vstopa 
pohodnikov v dolino – so 
zaenkrat odpravljena. Dve 
tretjini redarjev bo zagoto-
vilo Združenje avtomehani-
kov in šoferjev Celje. »Naj-
večji zalogaj bo na cilju, kjer 
bomo skrbeli, da ne bo prišlo 
do prometnega infarkta. Za-
gotovili bomo dovolj parkir-
nih mest, le predpisov se je 
treba držati,« apelira Albin 
Ojsteršek.

Smodiš bo!
Na srečo bo Slovenska voj-

ska znova nudila pomoč, gre 
pa za obojestransko korist, 
poudarja podpolkovnik Mar-
jan Sirk: »Sodelujemo že tri-
indvajsetič, dvajsetič bomo 
izvedli vojaški maraton, de-
vetič v spomin na polkovni-
ka Štefana Šemrova, ki je bil 
pobudnik naveze, ki še delu-
je. Na progi bo vsaj 247 naših 
pripadnikov. Obenem bomo 
nudili logistično podporo, 
poskrbljeno bo za prevoze 
prtljage, postavili bomo šo-
tore, skuhali enolončnico.« 
Pionir pohoda Franc Smo-
diš, ki je lani dopolnil 80 let, 
načrtuje »spopad« s celotno 
traso!

DEAN ŠUSTER
Foto: arhiv NT (SHERPA)
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

RENAULT megane cabrio 1,6 16 V, letnik 
1999, prodam. Vse informacije po te-
lefonu 031 488-056.� 2387

OPEL astra GD 11, bencin 1.6 16 V, EcoTeck 
motor, letnik 1999, srebrno-sive bar-
ve, limuzina, v dobrem stanju, redno 
vzdrževan, okolica Laškega, prodam. 
Telefon 031 289-282, 051 203-305.
� 2505

KUPIM

POŠKODOVANO vozilo ali vozilo v okvari, 
od letnika 2001 naprej, kupim. Telefon 
040 325-128.� p

AVTO, od letnika 2000 naprej, lahko je po-
škodovan ali v okvari, gotovina takoj, 
kupim. Telefon 041 567-747.� 2499

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA     NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,50 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 69 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

ODKUP

GOTOVINA TAKOJ!

Ljubljanska cesta 8, 3000 CELJE

HIŠA NAKITA ADAMAS

Podjetje z več desetletnim obstojem na tujih trgih, zaradi  
razširitve in nabave nove strojne opreme, objavlja razpis za 
dodatna delovna mesta:

- orodjar (orodja za plastiko, gumo in preoblikovanje       
  pločevine)                                                                                         
- operater C NC -  r ezka lec na  4 i n 5 os ni h s troj ih                                                                                                              
- programer rezkanja, struženja 
- operater na žični in potopni erozji                                                        
- konstrukter orodij (orodja za plastiko, gumo in preoblikovanje  
  pločevine)                                                                                       
- komercialist za prodajo (na domačem in tujem trgu), z znanjem   
  angleškega, nemškega in/ali francoskega jezika   
      
Zaželene so delovne izkušnje s področja prodaje, mehanske  
obdelave, orodjarstva, s IV., V., VI., ali  VII. stopnjo izobrazbe,  
organizacijske sposobnosti, produktivnost, fleksibilnost, koopera-
tivnost in sposobnost delovanja v skupini.                                                                                                                             

 Nudimo:                                                                                                            
- delo v uglednem in dobro stoječem podjetju,
- možnost osebnega razvoja in stimulativnega plačila.                                                             
       
Motivirani in zanesljivi kandidati oddajte prijavo  v osmih dneh 
po objavi na naslov: TEHNOS d.o.o., Cesta ob železnici 1, 3310 
ŽALEC ali na elektronski naslov info@tehnos.si. Za vse dodatne 
informacije nas pokličite na telefonsko številko 03/713 30 50. 

 

STROJI

PRODAM

MLIN za sadje, možna dostava, prodam. 
Telefon 041 818-899, popoldan.�2474

PLUG Olt, malo rabljen, prodam za 240 
EUR. Telefon 041 290-613.� 2494

PUHALNIK z motorjem, lepo ohranjen, 
prodam za 280 EUR. Telefon 031 
727-606.� 2494

TRAKTORSKO prikolico, dobro ohranjeno, 
3 × 150 m, prodam. Telefon 041 598-
999.� 2497

VILE za prenos okroglih bal prodam. Tele-
fon 031 278-786.� 2507

KUPIM

TRAKTOR, do 90 KM, lahko je poškodovan 
ali v okvari in ostalo kmetijsko meha-
nizacijo, kupim. Telefon 040 507-060.
� 2499

POSEST

PRODAM

KMETIJO, 7,5 ha, v Podkraju pri Velenju, 
z možnostjo nakupa pet gradbenih 
parcel, prodam ali oddam v najem. 
Telefon 051 227-123.� 2386

STAREJŠO hišo z nekaj zemlje, sončna 
lega, cena dostopna, prodam. Telefon 
031 211-874.� 2390

ZAZIDLJIVO parcelo v okolici Šentjurja, 
dostop z glavne ceste, parcela ima vse 
priključke, prodam. Telefon 041 836-
398.� 2410

SAMOSTOJNO hišo na Skalni kleti, 148 
m², zgrajeno leta 1970, adaptirano 
leta 1996, 239 m² zemljišča, prodam 
za 97.000 EUR. Telefon 041 624-060.
� 2484

HIŠO in dvosobno stanovanje prodam. V 
najem oddam stanovanje. Telefon 070 
568-736.� 2511

STANOVANJE

PRODAM

V CELJU, Breg 2, prodam opremljeno sta-
novanje, 56 m², z balkonom. Cena po 
dogovoru. Telefon 070 491-883.�2433

ODDAM

V ČASU sejma na Golovcu nudim razsta-
vljavcem možnost nočitve (tuš, lahko 
tudi zajtrk po dogovoru), v lepem, ze-
lenem okolju, 2 km od sejmišča, velik 
parkirni prostor. Telefon 070 490-655.
� 2100

DVEMA študentkama oddamo s 
1. 11. 2014 opremljeno stanovanje, v 
izmeri 62 m², v pritličju dvostanovanj-
ske hiše, s posebnim vhodom. Telefon 
041 368-755.� 2240

STANOVANJE v času sejma, največ petim 
razstavljavcev, oddam. Telefon 041 
691-690.� 2473

GARSONJERO, opremljeno, v stolpnici, 
Lava, oddam v najem. Telefon 031 
896-523.� 2510

STANOVANJE v bližini Celja oddam takoj, 
po dogovoru, paru brez otrok. Večji del 
je opremljeno. Telefon 070 707-365.
� 2529

ZAMENJAM

STANOVANJE (družbena last), 55 m², v 
strogem centru Celja zamenjam za 
manjše ali enako izven centra Celja. 
Telefon 031 565-266.� 2400

NUDIM

MANJŠE dvosobno stanovanje v bližini 
Celja nudim za pomoč pri drobnih 
kmečkih opravilih. Telefon 041 983-
114. � 2498

OPREMA

PRODAM

SPALNICO, postelja 160 × 200, z jogijem 
in dvema nočnima omaricama ter pet-
delno omaro, prodam za 250 EUR ali 
po dogovoru. Telefon 041 353-228.
� 2388

STARINARNA Celje, Mariborska 45; pro-
damo: pralne stroje, sušilne stroje, 
pomivalne stroje, štedilnike, hladilni-
ke, zamrzovalnike. Odkupujemo belo 
tehniko in ostale stvari. Telefon 070 
332-210.� 2489

AKUSTIKA

PRODAM

NOVO otroško diatonično harmoniko, C, 
F, B, velikost 34 cm, prodam. Telefon 
031 485-488.� 2486

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, brezplačna dostava na dom, 
prodamo. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� p

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg ter breje ple-
menske svinje, prodam. Domača hrana 
in dostava. Telefon 031 311-476.� p

PRAŠIČE, težke od 20 do 50 kg in bikca 
križanca, ugodno prodam. Telefon 041 
836-398.� 2410

PUJSKE, od 45 do 60 kg, za nadaljnjo 
rejo ali zakol, prodam. Možna dostava. 
Telefon 041 922-485.� 2459

KOKOŠI nesnice mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Nakup 10 
nesnic - petelin brezplačno. Kmetija 
Winter-Lešer, Lopata 55, Celje, telefon 
031 461-798, 041 582-119, 070 270-
438, (03) 5471-244, 041 763-800, 
(03) 5472-070.� p

PRAŠIČE, težke od 25 do 35 kg, prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 041 808-
421.� 2472

KOKOŠI nesnice jarkice, pred nesnostjo, 
rjave in kilogram težke bele piščance 
za dopitanje prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 040 130-979.� p

KOZI, mladi, stari 5 mesecev, prodam. 
Telefon 5794-208.� 2483

TRI bikce simentalce, težke od 170 do 200 
kg in kravo za zakol, prodam. Telefon 
041 596-475.� 2490

KRAVO, brejo tik pred telitvijo in telico, 
brejo 7 mesecev, prodamo. Telefon 
(03) 5728-406.� 2496

NEMŠKE ovčarje prodam, cena 150 EUR. 
Telefon 041 763-188.� 2495

KUNCA, mesne pasme, si-ka, samec in 
novozelandec, beli samica, ugodno 
prodam. Telefon 031 844-021.�2508

TELICO simentalko, težko 550 kg, »pri-
puščeno«, prodamo. Telefon 031 241-
540.� 2513

DVA bikca, ls, težka od 270 do 300 kg in 
kravo, ls, brejo 5 mesecev, prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 031 399-
763.� L�120

PIŠČANCE, bele, za nadaljnjo rejo, stare 
35 dni, prodam. Dobava do 8. 9. 2014. 
Naročila po telefonu 040 744-539.� p

KUPIM

DEBELE, suhe krave in telice za izvoz, 
plačilo takoj, kupim. Telefon 041 
653-286.� Š�173

DEBELE krave in telice kupim za zakol. 
Plačilo takoj. Telefon 040 179-780.� p

DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 
za dopitanje, plačilo takoj + davek, 
kupim. Telefon 040 647-223.� Š�188

BIKCE, mesni tip, težke od 120 do 200 kg 
ter telice in krave za zakol, kupimo. 
Telefon 031 832-520.� 2373

DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 
za dopitanje, plačilo takoj + davek, 
kupim. Telefon 040 647-223.� Š�188
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TOMAŽU 
SIMONU
(2. 11. 1967 - 1. 9. 2009)

Bežim po poti brezčasne trpke črnine, 
polne umrlih vonjev, ki se stapljajo od bolečine. 

Melanholičen občutek me opogumlja, 
da zmorem risati navidezno črto iz brezna do nebes. 

Moja črta naju zbližuje. 
To črto rišem k tebi. 
To črto rišem zate. 

(Vita Zgoznik)

Njegovi najdražji: mamica Ivanka, oči Tomo in 
sestra Alenka z družino

n

Srce tvoje več ne bije, 
bolečin več ne trpiš, 

nam pa žalost srce trga, 
solza lije iz oči, 

dom je prazen in otožen, 
ker te več med nami ni.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame, stare mame, 
prababice, tašče in sestre

MARIJE VORINA
rojene Petje 

iz Strenskega, Rimske Toplice 
(28. 11. 1934 – 26. 8. 2014)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izražena sožalja ter podar-
jeno cvetje, sveče in darove za svete maše. Še posebej 
hvala ZD Rimske Toplice, patronažni sestri Alenki in 
Tanji. Zahvala velja tudi gospodu župniku Klemnu 
Jagru za lepo opravljen cerkveni obred, pevskemu 
zboru Sedraž in pogrebni službi Komunale Laško.

Hvala sosedi Štefki, Reziki in Jadranki Meterc. Is-
kreno se zahvaljujemo Martini Meterc za ganljive 

besede ob slovesu.
Hvala vsem, ki jo boste z nami ohranili v lepem spo-

minu.

Žalujoči: sin Lado in hčerka Zdenka z 
družinama ter ostalo sorodstvo

L 118

Ni te več na vrtu ne v hiši, 
nič več glas se tvoj ne sliši. 

Če lučko na grobu 
upihnil bo vihar, 

v naših srcih je ne bo nikdar.

Z A H VA L A

TEREZIJE BUSER
z Ostrožnega, Stara cesta 12 
(27. 10. 1922 – 23. 8. 2014)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom, prijateljem, znancem, UO DU Ostrožno in 
športnikom DU Ostrožno za izražena ustna in pisna 
sožalja ter darovano cvetje, sveče in svete maše. Hva-
la govornici Marini Srebočan za poslovilne besede.
Hvala gospodu župniku Srečku Hrenu za lepo opra-
vljen obred in sveto mašo, pevcem za odpete žalo-

stinke in pogrebni službi Veking.

Žalujoči: hčerka Zlatka z družino in sin Tone z 
družino

2493

Ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice

Poroke
Laško
Poročili so se: Vesna BO-

ŽIĆEV in Uroš LOVEC, oba iz 
Maribora, Tea KOMPOLŠEK 
s Proseniškega in Boštjan 
OGRIZEK iz Velenja, Julija 
ŠTRALLEGER iz Zagorja ob 
Savi in Davor EREIZ iz Lju-
bljane.

Mozirje
Poročili so se: Vanessa 

KOVAČ in Denis STOJKO, 
oba iz Miklavža na Dravskem 
polju, Irina MALINOVSCA-
IA in Marko ŽMAVC, oba iz 
Bočne, Andreja KOLMAN iz 
Podgore in Aleksander PAJ-
EK s Planinskega Vrha, Nina 
JELEN iz Mozirja in Zdrav-
ko BUDNA iz Radegunde, 
Jasmina ŠETINC in Mladen 
ŠEBEK, oba iz Maribora.

Velenje
Poročila sta se: Barbara 

OROZEL in Andrej JELEN, 
oba iz Velenja.

Smrti

Laško
Umrl je: Franc GUČEK iz 

Tovstega, 62 let.
Šentjur pri Celju
Umrla je: Justina LIPUŠ s 

Proseniškega, 86 let.
Mozirje
Umrla je: Ana KOLENC iz 

Nizke, 91 let.
Velenje
Umrli so: Marija SPLI-

HAL iz Mislinje, 83 let, Ivan 
PUCKMEISTER s Polzele, 87 
let, Pašan MEMIĆ iz Velenja, 
62 let, Gabrijela OŠTIR iz Ve-
lenja, 82 let, Stanislava KON-
TIČ iz Velenja, 81 let.

Zdaj ne trpiš več, draga mama. 
Zdaj počivaš. 

Kajne, sedaj te nič več ne boli. 
A svet je mrzel in prazen za nas, 

odkar te več med nami ni. 
(S. Makarovič)

V  S P O M I N

5. septembra bo minilo pet let, 
kar smo izgubili našo drago

IVANKO SMOLA
(8. 1. 1924 – 5. 9. 2009)

Hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob njenem 
grobu in prižigate svečko.

Hči Vanja in sin Srečko z družinama

2530

Te bolezen je objela, 
še poslednjo moč ti vzela, 

zdaj ne trpiš več, 
zdaj počivaš mirno 

brez bolečin, 
za tabo pa ostala 

velika je praznina.

Z A H VA L A

STANISLAV 
ŠEKORANJA

iz Lisc 23 b, Celje

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem soro-
dnikom, prijateljem in znancem, še posebej sosedom 
za njihovo pomoč. Hvala naši Ani za skrb in nego 

našega očeta.
Hvala patronažni službi Celje in zdravnikom za laj-
šanje bolečin, hvala govornici za poslovilne besede, 
pevcem za odpete žalostinke, gospodu župniku za 

opravljen obred in pogrebni službi Veking.
Vsem, ki ste ga poznali, še enkrat hvala, in naj spomin 

nanj ne zbledi.

Žalujoči vsi njegovi
2502

Zapustil nas je dragi oče, dedi, 
pradedek, brat in stric

za Kanton Zürich in okolico
v bolnišnicah in elitnih klinikah 

za ostarele

Pričakujemo
•  slovensko državljanstvo

•  zaključeno izobraževanje
•  znanje nemškega jezika

(ali certi� kat B2)
Ponujamo

•  takojšno delovno vizo
•  pomoč pri iskanju stanovanja
(sobo dobite takoj) in urejanju 

administrativnih zadev
•  nadaljnje šolanje

•  zelo dobre pogoje, plačo in
zavarovanje

Za dodatna vprašanja ali prijave pišite 
ali pokličite:

info@staehlipersonal.ch
0041 55 610 12 12

Govorimo tudi slovensko. Možen oseb-
ni termin - 13. septembra v Sloveniji.
Stähli Personal / Iris Stähli - Dečko / 

dipl. vodja doma /
študij za menagement v zdravstvu
Najboljši naslov za delo v Švici!

www.staehlipersonal.ch

MLADO brejo kravo ali telico simentalko 
kupim. Telefon (03) 579-4498, 041 
512-755. 2471

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO, belo ali rdeče, kakovostno, ugodna 
cena, prodam. Možna dostava. Telefon 
041 382-735. p

VEČJO količino sliv stanly, zelo primerne 
za kompote, marmelade, sušenje in 
žganjekuho, prodam po ugodni ceni. 
Nudim možnost kupčevega obiranja. 
Telefon 041 464-156, 041 403-273.
 2376

SLAMO v kockah prodam. Telefon 070 
758-739. 2467

BEL jedilni krompir, nad 90 kg brezplačna 
dostava, prodam. Telefon (03) 838-
5054, 051 628-677. 2470

1,30 ha silažne koruze, okolica Šentjurja, 
prodam. Telefon 041 547-769. Š 201

SUHO seno v kockah in letošnje bale sena 
prodam. Telefon 031 221-243. Š 203

BELO in rdeče vino, žlahtnih sort, prodam. 
Možna dostava. Telefon 041 631-230.
 Š 202

KORUZO za silažo, na 70 a, Trnava v 
Savinjski dolini, prodam. Telefon 041 
783-268. p

JABOLKA, domača, kmečka, carjevič, ka-
nade, elstar, lepo obrana ali za sok, 
zelo ugodno prodam. Telefon 031 
747-930. 2503

LUŠČENO koruzo, ječmen in krmni krom-
pir prodam. Telefon 041 663-137 
(Peter). 555

GROZDJE belih in rdečih sort, v šmarsko-
-virštanjskem okolišu, prodam. Telefon 
031 575-777. 2505

NARAVNO ekološko pridelan jedilni krom-
pir (neškropljen in ročno pobran), vse-
stransko uporaben tako za pečenje kot 
kuhanje, zelo primeren za ozimnico, 
prodam. Telefon 031 795-048. 2512

LASTNO pridelano belo grozdje iz vino-
rodnega podokoliša Ljutomer-Ormož, 
sorte muškat otonel, sivi pinot, sau-
vignon, laški rizling in šipon. Telefon 
041 334-140. p

OSTALO

PRODAM
BUKOVA drva, kratko nažagana, na pale-

tah, metrska ali hlodovina, z dostavo, 
ugodno prodam. Telefon 051 359-555; 
www.drva.info. n

LES, hrastov, kostanjev, za vrtno ograjo, 
10 × 10 m, višina 1 m, prodam. Telefon 
040 211-346. 2336

20 m³ cepanih drv, jelša, 30 EUR/m³, 
ugodno prodam. Telefon 031 215-859.
 2392

DRVA, suha, bukova, z dostavo, okolica 
Šentjurja, prodam. Telefon 041 581-
677. 2412

JARKICE, rjave, črne, grahaste, sive, jere-
bičaste italijanke, beli susex, amber 
in kombinirane težje pasme, rjave 
in peteline, lahke in težke pasme ter 
enoletne črne, sive in grahaste koko-
ši, primerne za zakol ali nadaljnjo 
nesnost prodajamo na farmi Roje pri 
Šempetru vsak delavnik. Sprejemamo 
naročila za enodnevne in 5-tedenske 
piščance za dopitanje. Naročite lahko 
tudi očiščene. V prodajamo dnevno sve-
ža jajca in visoko kakovostna krmila 
za perutnino. Dostava tudi na dom. 
Telefon (03) 700-1446. 2403

DRVA v hlodih ter razžagana, z dostavo, 
ugodno prodam. Telefon 040 211-346.
 p

PONI kobilo in diatonično harmoniko Me-
lodija, Be, Es, As, prodam. Telefon 041 
910-466. 2464

NOVO, 200 l cisterno za vino in 10 l bojler 
s pipo, za nadpult, ugodno prodam ali 
zamenjam za drva. Telefon 031 585-
803. 2475

KMEČKO peč, 140 × 140, zelene pečnice, 
premer 20 × 20 in kotna klop, prodam 
za 300 EUR. Telefon 041 365-312. p

OTROŠKI štirikolesnik, ohranjen, vozila ga 
je deklica, prodam za 120 EUR. Telefon 
041 365-312. p

DVOKAPNICO, dolžina 5 × 4,50, nadstre-
šek, prodam. Telefon 031 507-519.
 2492

JEČMEN, suh, v vrečah in lesno obdeloval-
ni stroj, primeren za mizarje, prodam. 
Telefon (03) 5461-764. 2501

BIKCA, starega 3 mesece, kostanjeve kole, 
180 cm in stročji fižol, prodam. Telefon 
070 744-487. p

ZMENKI

RAZNO
STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 

brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214. n

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600. n

IŠČEM žensko za gospodinjsko pomoč. 
Hrana in stanovanje brezplačno. Te-
lefon 5824-728. 2213

GRADITELJI, pozor! Po zelo ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za centralno 
ogrevanje. Garancija za peči je 5 let. 
Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, tele-
fon 541-5011, 041 531-976. 2509

Zaupate nam že

69 let

SEM moški, star 51 let, visok 171 cm, 65 
kg. Iščem žensko, staro od 45 do 55 
let. Telefon 070 287-767. 2478

MOŠKI, 56, želi spoznati žensko za prija-
teljstvo, možna resna zveza. Telefon 
070 568-736. 2511
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Zaupate nam že

69 let

TUJA LESTVICA
 1. AM I WRONG - NICO & VINZ (4)
 2. RUDE – MAGIC! (5)
 3. CHAMBER – LENNY KRAVITZ (4)
 4. SUPERHEROES - THE SCRIPT (3)
 5. WHEN THE BEAT DROPS

OUT - MARLON ROUDETTE (3)
 6. LOVE RUNS OUT –

ONEREPUBLIC (7)
 7. THE SUN - PAROV STELAR

FEAT. GRAHAM CANDY (2)
 8. LOVE YOU LOUDER - CHASSIO (1)
 9. FIREBALL - PITBULL FEAT.

JOHN RYAN (2)
 10. SHE KNOWS ME –

BRYAN ADAMS (1)
DOMAČA LESTVICA

 1. RAZPRODAJA - MANOUCHE
FEAT. KLEMEN KLEMEN (7)

 2. BALON - NUDE &
SIMFONICNI ORKESTER GS (2)

 3. MOJA SOSEDA - KATARINA
MALA (5)

 4. TE REČI – SABRINA ZAVŠEK (5
 5. PETRA - ROK N BAND (4)
 6. NAJ SE JE, PIJE, UŽIVA IN

POČIVA - ANDREJ ŠIFRER (4)
 7. VISOKO – BO! (1)
 8. SAMA SAMA - MARINA &

BAND (3)
 9. ZVEZDNO NEBO – NINO (2)
 10. HLADNE NOČI – ESKOBARS (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
TROUBLE WITH MY BABY – 
PALOMA FAITH
IT’S YOUR WORLD - JENNIFER 
HUDSON FEAT. R. KELLY

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
DAN SE PREBUJA - LAVENDER
HODIM PO DEŽJU - NIKA ZORJAN

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

ČETRTEK, 4. 
september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novi-
ce, 12.00 Novice, 12.15 Od-
mev, 14.00 Regijske novice, 
14.10 Kalejdoskop, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi te-
dna (domača, tuja), 18.00 
Odmev – ponovitev, 19.00 
Novice, 19.15 Kalejdoskop 
– ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

PETEK, 5. 
september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 

mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 No-
vice, 11.15 Radi ste jih po-
slušali, 12.00 Novice, 12.15 
Od petka do petka, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 
Regijske novice, 14.10 Hit 
lista Radia Celje – s hiti pre-
žeto popoldne, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 18.00 Po-
glejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 
19.15 Gostimo gostoljub-
nega glasbenega gurma-
na, 20.00 Clubbing z DJ 
Teom, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

SOBOTA, 6. 
september

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 
Otroški radio, 10.00 Novi-
ce, 11.00 Kulturni mozaik, 
11.20 Kuhajmo skupaj, po-
novitev, 12.00 Novice, 12.15 
Tedenski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 18.00 Lestvica - 20 
vročih Radia Celje, 19.00 
Novice, 24.00 SNOP (Radio 
Murski val)

NEDELJA, 7. 
september

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.10 
Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Tone Vrabl, 
11.15 Tedenski osir – pono-
vitev, 12.00 Novice, 12.10 
Pesem slovenske dežele, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 
24.00 SNOP (Radio Murski 
val)

PONEDELJEK, 8. 
september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Pred-
stavitev skladb za domačo 

in tujo pesem tedna, 10.00 
Novice, 10.15 Ponedelj-
kovo športno dopoldne, 
12.00 Novice, 12.15 Vaš za-
kaj, naš zato, 13.00 Kultur-
ni mozaik, 13.15 Izbiramo 
skladbi tedna, 14.00 Regij-
ske novice, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo, 17.00 Kronika, 
17.45 Skladbi tedna (doma-
ča, tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Tone Vrabl, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Murski val)

TOREK, 9. 
september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Steto-
skop, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živa-
li, velike ljubezni, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 Re-
gijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 18.00 Stro-
kovnjak svetuje, 19.00 No-
vice, 19.15 Zadnji rok z Bo-
štjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

SREDA, 10. 
september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 No-
vice, 10.15 Kuhajmo sku-
paj, 11.15 Zeleni val, 12.00 
Novice, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 13.20 Mali O – pošta, 
13.30 Mali O – klici, 14.00 
Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 16.20 
Filmsko platno, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 18.00 Pop 
čvek, 19.00 Novice, 19.15 
Zeleni val, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

Medijska pokrovitelja:
NOVI TEDNIK in RADIO CELJE

KINO

PRIREDITVE

KINO VELENJE

ČETRTEK, 4. 9.

13.30 Dom za varstvo odraslih 
Velenje
Bralne urice
bralne urice izvaja 
Bernarda Lukanc

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Po kulturnozgodovinski 
zbirki
javno vodstvo

18.00 Galerija Mozirje
Osvoboditev Zgornje 
Savinjske doline
odprtje dokumentarne 
razstave; predstavil jo bo 
avtor dr. Tone Kregar

19.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Pogled v sled; Kjer se 
klešejo črte in netijo 
barve
odprtje razstave ob 
20-letnici Likovne šole 
Umbra

19.00 Savinov likovni salon Žalec
Od potoka do morja
odprtje skupinske razstave 
članov likovne sekcije KUD 
Žalec na temo voda

20.00 Zdravilišče Laško
Obvladovanje stresa za 
telebane
predstavitev knjige; 
predavatelj: Adil Huselja, 
univ. dipl. sociolog

20.00 Thermana Laško
Pianino večer z Georgom

20.00 Špital za prjatle Celje
Četrtek je dan za jam

20.00 Branibor club Celje
Stand up
stand up komiki: Vlatko 
Štampar, Sašo Avramovič 
in Andrej Podbevšek

CINEPLEXX

Spored od 4. 9. do 10. 9.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.

22 Jump Street: Mladeniča na 
faksu – akcijska komedija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.50
sobota, nedelja: 14.00, 20.50
Avioni 2: V akciji – animirana 
družinska komična pustolo-
vščina
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.10
sobota, nedelja: 14.10, 16.10
Bog, le kaj smo zagrešili? – ko-
medija
od četrtka do srede: 18.00, 20.00
Hrabri avtek Plodi – animirana 
pustolovščina
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.45
sobota, nedelja: 14.20, 16.45
Kako izuriti svojega zmaja 2 
– animirana družinska pusto-
lovščina
sobota, nedelja: 14.30, 16.00
Kakor zgoraj, tako spodaj – gro-
zljivka, triler
od četrtka do srede: 19.20, 21.30
Lucy – znanstvena fantastika
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 18.20, 20.20, 21.15
petek: 18.20, 20.20, 21.15, 22.20
sobota: 14.10, 18.20, 20.20, 
21.15, 22.20
nedelja: 14.10, 18.20, 20.20, 
21.15
Nikec na počitnicah – družin-
ska komedija
od četrtka do srede: 16.15, 18.40
Ninja želve – akcijski, pustolo-
vski
od četrtka do srede: 17.10
Ninja želve – akcijski, pustolo-
vski 3D
sobota, nedelja: 15.00
Odpleši svoje sanje: Zdržene 
moči – romantični
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.00, 18.15, 19.15, 
20.30
sobota, nedelja: 14.40, 16.00, 
18.15, 19.15, 20.30
Plačanci 3 – akcijski
četrtek, nedelja, ponedeljek, 
torek, sreda: 16.10, 18.30, 21.00
petek, sobota: 16.10, 18.30, 
21.00, 22.10
V osrčju viharja – akcijski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.20
sobota, nedelja: 14.15
Varuhi galaksije – akcija, pusto-
lovski 3D
od četrtka do srede: 17.00
Vroči posnetki – komedija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.10, 20.10
petek, sobota: 18.10, 20.10, 22.15

ČETRTEK
20.00 Bog, le kaj smo zagrešili? 
– komedija
PETEK
19.00 Bog, le kaj smo zagrešili? 
– komedija
21.00 Grad v Italiji – drama
SOBOTA
19.00 Grad v Italiji – drama
21.00 Bog, le kaj smo zagrešili? 
– komedija
NEDELJA
19.00 Bog, le kaj smo zagrešili? 
– komedija
21.00 Grad v Italiji – drama
SREDA
20.00 Razredni sovražnik –dra-
ma

PETEK
19.00 Nikec na počitnicah – 
družinska komedija
20.00 Odpleši svoje sanje: 
Združene moči – plesna ro-
manca
22.10 Lucy – akcijski ZF triler
SOBOTA
18.00 Nikec na počitnicah – 
družinska komedija

20.00 Lucy – akcijski ZF triler
21.00 Globina – akcijska drama
21.45 Odpleši svoje sanje: Zdru-
žene moči – plesna romanca
NEDELJA
10.30 Kako izuriti svojega zma-
ja 2 – anmirana pustolovščina, 
3D sinh.
16.00 Nikec na počitnicah – 
družinska komedija
18.00 Odpleši svoje sanje: Zdru-
žene moči – plesna romanca
19.00 Globina – akcijska drama
20.15 Lucy – akcijski ZF triler
PONEDELJEK
20.00 Dva dneva, ena noč – 
drama

PETEK, 5. 9.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika 
zlatarja Miroslava Bahčiča

19.00 Galerija Mercator centra 
Celje
Mravljica – tihožitje
odprtje razstave uličnega 
slikanja tihožitij

19.00 Špital za prjatle Celje
Večer akustične glasbe

19.00 Galerija Kvartirne hiše 
Celje
Slike
odprtje razstave Roka 
Komela

19.00 Športni center Žalec
Žalska noč mladih

19.00 Purg v Šmarjeti, Rimske 
Toplice
Rimski večer – KD 
Rimljan skozi čas

19.00 Glavni trg Celje
Slovesnost ob zaključku 
del v starem mestnem 
jedru

19.00 Knjižnica Planina pri 
Sevnici
Odprtje prenovljene 
knjižnice na Planini
v kulturnem programu 
bodo sodelovali: Otroški 
pevski zbor OŠ Planina, 
Moški pevski zbor 
Planina …

19.30 Glasbena šola Celje
Mathematical jazz
koncert Urbana Ulrycha

20.00 Terme Zreče
Orkester Akord
koncert

21.00 eMCe plac Velenje
Pokunigundino 
sproščanje
klubski večer

SOBOTA, 6. 9.

10.00 Šlandrov trg Žalec
Žalska noč in dan in 
slavnostna otvoritev 
prenovljenega mestnega 
jedra

10.00 Knjižnica Planina pri 
Sevnici
Ura pravljic za najmlajše

19.00 Grad Podsreda
Slike in pesmi o svobodi
odprtje razstave Vesne 
Davidovič in predstavitev 
albuma Petra Dirnbeka



21Št. 36, 4. september 2014 VODNIK

kavarna Miško Knjižko
Četrtek, 11. september, 
ob 19. uri
Četrtkov kavarniški večer
Nana Milčinski

ŽALSKA NOČŽALSKA NOČŽALSKA NOČŽALSKA NOČin danin danin danin danŽALSKA NOČin danŽALSKA NOČ
SOBOTA, 6. 9. 2014

ŽALSKA NOČŽALSKA NOČŽALSKA NOČŽALSKA NOČ

Občina Žalec Medijski pokroviteljMestna skupnost
Žalec

ZKŠT Žalec, Aškerčeva 9a, 3310 Žalec

Več na zkst-zalec.si in turizem-zalec.si

Od 10.00 pester celodnevni program za 

obiskovalce vseh starosti

17.00 SVEČANO ODPRTJE 

PRENOVLJENEGA MESTNEGA JEDRA

PLESNI NASTOP IN ZUMBA,

BLUE BUTTERFLY

Od 19.00 dalje zabavni program na Šlandrovem trgu:

GADI NUŠA DERENDA KINGSTON

VOKALNA SKUPINA 
MALE MALICE

Povezuje: FRANCI PODBREŽNIK

PRENOVLJENEGA MESTNEGA JEDRAPRENOVLJENEGA MESTNEGA JEDRA

Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktor: Srečko Šrot

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: Biserka Povše Tašić
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: Sherpa, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnica odg. ur.: Tina Vengust
E-mail: radio@nt-rc.si.
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Robert Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Anja Kovačič, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, 
Jerica Potočnik, Ivana Stamejčič, Simona Šolinič, 
Dean Šuster, Tina Vengust
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Vojko Grabar, Mojca Knez, Vesna Lejič Mlakar,
Kristina Šuhel

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

20.30 Na trgu vasi Lipa 
Podčetrtek
Predstava z razbojnikom 
Guzajem in koncert s 
citrami

21.00 eMCe plac Velenje
Pokunigundino 
sproščanje
klubski večer

NEDELJA, 7. 9.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

15.00 Kerčmarjeva domačija 
Petrovče
Tradicionalno srečanje 
ljudskih pevcev in godcev 
in likovna razstava

19.30 Vrt Ipavčeve hiše, Zgornji 
trg Šentjur
Skupina Papir
koncert

PONEDELJEK, 8. 9.

10.00 Tržnica Žalec
Predstavitev dela krožkov 
Univerze za tretje 
življenjsko obdobje Žalec

14.00 Mladinski center Velenje
Popoldanski mladinski 
center
interaktivne, glasbene, 
kuharske delavnice, 
družabne in športne igre …

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Odprimo knjige
bralna značka za odrasle

TOREK, 9. 9.

16.00 Podeželska tržnica Žalec
Mednarodni folklorni 
festival Od Celja do Žalca
odprtje

19.30 Dom kulture Velenje
Podaljšane misli
premiera plesne predstave; 
predstava je del diplomske 
naloge Lucije Boruta

SREDA, 10. 9.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnice 
modistinje Marte Žohar

10.00 Šaleški grad Velenje
Lirikonfest XXI

premiera lutkovno-igrane 
predstave za otroke; gostja: 
Ona Čepaityte Gams

19.00 Vila Bianca Velenje
Lirikonfest XXI
lirični koncert uglasbene 
poezije Karla Destovnika 
Kajuha in Krzysztofa 
Kamila Baczyńskega

20.00 Kulturni center Laško
Od Celja do Žalca
mednarodni folklorni 
festival

21.00 Vila Bianca Velenje
Lirikonfest XXI
pesniška branja gostov

Društva vabijo

ČETRTEK, 4. 9.

8.00 do 15.00 Podčetrtek
Četrtkov sejem

PETEK, 5. 9.

8.00 Trubarjevo nabrežje Laško
Laški sejem

11.30 do 15.00 Celjski mladinski 
center
Knjižna barantalnica

16.00 do 18.00 Ribnik Vrbje
Jezdenje ponijev

16.00 do 20.00 Thermana Park 
Laško
Thermanina domača 
tržnica

SOBOTA, 6. 9.

8.00 do 12.00 Gotovlje
Gotovlje
kmečka tržnica pod 
100-letnimi lipami

8.30 Ploščad Centra Nova 
Velenje
Kmečka tržnica

16.00 Ribnik Vrbje
Ponirkove otroške 
delavnice in jezdenje 
ponijev

16.00 do 20.00 Thermana Park 
Laško
Thermanina domača 
tržnica

NEDELJA, 7. 9.

14.00 Planina pri Sevnici
Angelska nedelja
prikaz starih običajev, 
kmečka tržnica, razstave 
ter veselica z ansamblom 
Nemir

16.00 do 18.00 Ribnik Vrbje
Ponirkove otroške 
delavnice

PONEDELJEK, 8. 9.

17.00 Društvo Novus Velenje
Šola za starše: Kako 
pomagati otroku pri 
učenju
delavnico izvaja mag. 
Biljana Milanković

Razstave

Pokrajinski muzej Celje, 
Stara grofi ja: razstava Orožje, 
do 31. 12.

Galerijski prostor Celjskega 
mladinskega centra: fotograf-
ska razstava Ulica; razstavljajo 
Alja Antič, Verena Zorenč in Ka-
tja Dernovšek, do preklica

Galerija Volk Celje: razsta-
va likovnih del XVI. poletnega 

slikarskega ex-tempora Celjske 
poletne vedute 2014, do 30. 9.

Galerija AQ Celje: fotografska 
razstava Maxa Juhasza, do 11. 9.

Galerija Železarskega mu-
zeja Teharje: razstava del aka-
demske slikarke Suzane Švent, 
do 8. 9.

Schwentnerjeva hiša Vran-
sko: razstava akvarelov Tatjane 
Hren, do 30. 9.

Zgornji trg Šentjur: razstava 
Josipa Generalića in Zlatka Ko-
lareka, Hlebska šola naivnega 
slikarstva, do preklica

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofi ja: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti.

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski.

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid.

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice.

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca.

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice.

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari.

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša.

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma.

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravili-
ški turizem.

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka.

Otroški muzej Hermanov br-
log: Kraški ovčar pri Hermanu 
Lisjaku.

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev.

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

Knjižnica Gimnazije Celje 
- Center: likovna dela dijakov 
umetniške Gimnazije Celje – 
Center.

Koncert v Laškem – Kulturni center Laško, 10. september ob 20. uri 
(nastopajo: Finska, Srbija, Izrael in FS Lipa Rečica)

Gala koncert v Celju – Celjski dom, 12. september ob 20. uri 
(nastopajo: Madžarska, Finska, Srbija, Izrael in KD Celjska folklorna skupina)

Gala koncert v Žalcu – Dom II. Slovenskega tabora, 13. september ob 20. uri 
(nastopajo: Madžarska, Finska, Srbija, Izrael in FS Grifon Šempeter)

Otvoritev festivala:
9.9.2014 ob 16. uri na Šlandrovem trgu v 

Žalcu in ob 18. uri v Celju na Stanetovi - plato
pred kinom Metropol

Predstavitveni nastopi skupin:
12.9. popoldan  Planet TUŠ Celje

13.9. dopoldan Mercator center Celje

13.9. popoldan Mednarodni obrtni sejem Celje

14. 9. Dnevi narodnih noš Kamnik

MADŽARSKA FINSKA SRBIJA IZRAEL

Zaključene brezplačne predstave za mladino: 
11.9. predstava za osnovne šole,  Žalec

11.9. predstava za osnovne šole, Velenje
12.9. predstava za srednje šole, Celje

Medijski pokrovitelji:
ZGODBE S CELJSKEGA – NOVICE IZ 33 OBČIN 95.1    95.9    100.3    90.6      MHz

9. Mednarodni folklorni festival OD CELJA DO ŽALCA 9. DO 13. September 2014

 Sodelujejo tudi domačini: FS Lipa Rečica, FS Grifon Šempeter in KD Celjska folklorna skupina

Vstopnice lahko kupite 1 uro pred predstavo v avlah dvoran, cena 10 Eur. V predprodaji je cena vstopnic 8 Eur, prodajna mesta: 
TIC Laško (03 7338950), TIC Celje (03 4287936) in TIC Žalec (03 7100434), rezervacije za organizirane skupine na 051 380 170

Informacije:  
E: muzej@pokmuz-ce.si, info@pokmuz-ce.si;
T: 03 428 09 62, 03 428 09 50 

S E P T E M B E R
V  M U Z E J U

CELEIA - MESTO POD MESTOM

Javna vodstva

ALMA M. KARLIN - POTI

Nedelja, 7. in 21. september 2014, ob 11.00
GROFJE CELJSKI

Nedelja, 14. in 28. september 2014, ob 11.00

KULTURNO ZGODOVINSKA ZBIRKA
Četrtek, 4. in 18. september 2014, ob 17.00

Četrtek, 11. in 25. september 2014, ob 17.00

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA 
HIŠA
Telefon 492-63-56
KRIZNI CENTER ZA MLADE
Telefon 493-05-30
ŠENT - Slovensko združenje za 
duševno zdravje
(dnevni center in stanovanjske 
skupine)
Gregorčičeva 6 - pisarna,
3000 Celje, tel. št. 03/ 428 88 90
MATERINSKI DOM
Telefon 492-10-14
DRUŠTVO SOS TELEFON ZA 
ŽENSKE IN OTROKE - ŽRTVE 
NASILJA
080-11-55, vsak delavnik od 12.00 
do 22.00, ob sobotah, nedeljah in 
praznikih pa od 18.00 do 22.00. 
Faks za gluhoneme 01-524-19-93, 
e-mail: društvo-sos@drustvo-sos.si
Inštitut VIR – socialna rehabilita-
cija, raziskovanje in razvoj
Vrunčeva 9, 3000 Celje
Telefon: 03 490 00 24, GSM: 031 
288 827, e-pošta: vir@institut-vir.si, 
Spletna stran: www.institut-vir.si
Pomoč mladostnikom in staršem 
pri spoprijemanju s problematiko 
drog in z vzgojnimi težavami
SLOVENSKO DRUŠTVO HOSPIC
OBMOČNI ODBOR CELJE
Pomoč neozdravljivo bolnim in njiho-
vim svojcem ter žalujočim po izgubi 
bližnjega. Kocenova 4–8, Celje
tel.: 03 548 60 11, 051 418 446
www.drustvo-hospic.si
DRUŽINSKI INŠTITUT BLIŽINA,
telefon: 03/492-55-80

Skupine: za starše, za razvezane, 
za ženske, žrtve psihičnega ali 
fi zičnega nasilja, za moške storilce 
nasilja ali žrtve psihičnega nasilja
CENTER ZA POMOČ NA DOMU
Telefon 03 427-95-26 ali 03 427-95-28
DRUŠTVO OZARA CELJE
Pomoč ljudem s težavami v
duševnem zdravju, Kocenova ul. 4, 
3000 Celje
Pisarna za svetovanje in
stanovanjska skupina: ponedeljek-
-petek od 8.-16. ure;
telefon: 03 492 57 50 ali 492 57 51
Uradne ure: ponedeljek in sreda
od 9.-13. ure.
DRUŠTVO ZAKONSKI IN 
DRUŽINSKI INŠTITUT ETEOS
031 555 844, www.eteos.si,
info@eteos.si, Gosposka ulica 2,
Celje. Svetovanja in pomoč pri
dojenju, prehrani in vzgoji najstni-
kov. Srečanja za starše z otroki 
do 6 leta starosti. 
AL-ANON – skupnost svojcev 
alkoholikov vam pomaga v primeru 
alkoholizma v družini. Pokličite tel.
01/251 30 00, 041/590 789,
spletna stran: ww.al-anon.si
KLIC UPANJA CELJE
za vse, ki imajo težave
Brezplačni telefon: 116-123
TOM telefon za otroke in mlado-
stnike
Informacije, spodbuda, podpora, 
svetovanje in pomoč v obliki sveto-
valnega pogovora, telefon 116 111, 
vsak dan od 12. do 20. ure, tudi ob 
sobotah in nedeljah.
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NAJINA POROKA

Usodo si vsak kroji sam.

»Se za naju zgodil je ta čudežni 
dan, vsak trenutek je s soncem lju-
bezni obdan …« zvenijo prvi takti 
poročnemu dnevu posvečene pe-
smi ansambla Petka. Potem ko je to 
poletje v zakonski stan stopil har-
monikar Stane Žekar, sta se konec 
avgusta za usodni korak odločila 
še vodja ansambla Matjaž Vodi-
šek in njegova izbranka Zvonka 
Šuster.

Bila je mladostna ljubezen na prvi 
pogled. V tretjem letniku gimnazije 
se je on na avtobusu iz Dobja peljal 
proti Celju, ko je v Šentjurju vstopila 
drobna svetlolaska in mu svet obrnila 
na glavo. Matjaž je po študiju v Grad-
cu postal magister glasbe, Zvonka je 
diplomirala iz ekonomije. Oba sta se 
zaposlila, Matjaža je iz tedna v teden 
bolj zaposloval ansambel, prostih dni 
je bilo vse manj. V dvanajstih letih se 
je marsikaj spremenilo, a njuna pove-
zanost se je z leti kvečjemu utrjevala. 
Potem ko sta si že skoraj dokončno 
uredila dom v Jakobu pri Šentjurju, 
sta že davno sprejeto odločitev, da 
želita skupaj preživeti življenje, samo 
še formalno potrdila z zaročnim pr-
stanom.

Presenečenje za moža
Na predzadnjo avgustovsko sobo-

to je narava njun dan sicer obilno 

Čudežni dan za Zvonko 
in Matjaža

blagoslavljala z dežjem rodovi-
tnosti in obilja, a ko se ozirata 
nazaj, niti tega ne bi spremi-
njala. Vse se je namreč zložilo 
v prav takšen mozaik, kot sta 
lahko samo upala in si želela. 
V poklon tradiciji se je slavje 
začelo pri Vodiškovih v Dobju 
in preden je ženin svojo neve-
sto poljubil na njenem domu, 
je moral premagati kar nekaj 
ovir. Splačalo se je. »Ko sem 
jo namreč zagledal v poročni 
obleki priti iz hiše, je bil to 
zame najlepši trenutek v ži-
vljenju,« se spominja Matjaž. 
Civilni obred je bil na gradu 
v Laškem, kjer ju je poročil 
šentjurski župan Marko Dia-
ci, cerkveni obred pa je bil v 
župnijski cerkvi na Kalobju. 
Poleg besed domačega župni-
ka Petra Orešnika je za kakšno 
solzo ganjenosti poskrbela 
predvsem glasba. Zaokrožili so 
jo kvartet klarinetov, Ave Mari-
ja sopranistke Mojce Bitenc in 
pevski zbor iz Jakoba. Slednji 
je svoja nova krajana po stari 

navadi gostoljubja v svoj kraj 
sprejeli s kruhom, soljo in z vi-
nom. Za drobno presenečenje 
in kakšno solzico so poskrbeli 
še njuni prijatelji iz mladinske-
ga zbora s Kalobja, v katerem 
sta oba mladoporočenca dolga 
leta tudi sodelovala. Slavje se 
je do jutranjih ur nadaljevalo v 
hotelu Žonta v Šentjurju.

Čeprav Zvonka pravi, da 
nima rada presenečenj, je to 
ni ustavilo, da možu ne bi pri-
pravila prav posebnega. Tako 
je velikemu občudovalcu Avse-
nikove glasbe na poroki zapel 
legendarni tercet Alfija Nipiča 
in obeh Jožic. »Dan bo v vseh 
pogledih nepozaben. Čudovi-
to je, ko si obkrožen z dragimi 
ljudmi, ki s teboj delijo zado-
voljstvo, srečo in radost,« sta 
zaključila zakonca Vodišek. Mi 
pa v slogu začetka dodajamo še 
končni refren nikoli izpete pe-
smi: » … naj ta čudežni dan se 
nikdar ne konča, moč ljubezni 
mu večnost naj da …«

StO
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ZGODBE, KI JIH PIŠE ŽIVLJENJE

Urška in Blaž sta predstavnika nove generacije, ki ve, da je 
uspeh v življenju odvisen predvsem od orodja, ki ga vzameš v 
roke, in lastne motivacije, kako ga uporabiti.Nazaj v šolo 

po obrtno znanje
Urška Novak in Blaž Kukovič se kljub visoki izobrazbi preizkušata v svetu fri-
zerstva in gostinstva – Danes je dobro »biti malce multipraktika«

Učenje ves čas življenja je novodobna mantra, ki je 
enim bolj in drugim manj blizu. Če ne prej, te udari po 
nosu, ko računalničarji posodobijo delovni program ali 
v proizvodnjo namestijo novo delovno linijo. Plezanje po 
izobrazbenih klinih samo po sebi že dolgo ne pomeni 
veliko. Oba naša sogovornika sta izobražena in opravljata 
perspektivna poklica. V obrtno šolo se nista vpisala iz 
nuje. Ženejo ju novi izzivi nepredvidljive prihodnosti. 
Uška bo tudi frizerka in Blaž še gostinec.

Urška Novak je magistrirala iz računovodstva, revizij in davščin, zdaj pa jo zanima, kako talentirana je za 
frizerski poklic.

Blaž Kukovič je računalničar, ki svojo prihodnost vidi tudi v gostinstvu in turizmu.

delo se ji zdi častno in vsega 
se je lotila z enako zavze-
tostjo. V celjski bolnišnici, 
kjer je nadomeščala tajnico 
in delavko, ki je obračunavala 
plače, se je očitno izkazala in 
tako so ji ponudili zaposlitev. 
»Ob delu sem se vpisala na 
magisterij in tri leta so bila 
kar naporna. Ko si enkrat 
v službi in si tudi zasebno 
postavljaš življenje na noge, 
moraš za seminarske naloge 
in študij običajno žrtvovati 
noči.« Pred nadaljnjim aka-
demskim raziskovanjem sicer 
ni potegnila črte, a trenutno 
za to še ni čas. »Mislim, da 
je doktorski študij nekaj, kar 
je treba podpreti predvsem z 

leti različnih profesionalnih 
izkušenj, tega pa zdaj še ni-
mam.« Očitno pa Urška ni 
človek, ki bi na nekem mestu 
obmiroval. Pred časom je pri-
jatelje presenetila z izjavo, da 
se bo vpisala v frizersko šolo.

V številke 
zaljubljena frizerka
Kot pravi, je bilo vprašujo-

čih pogledov veliko, ampak 
poklicev res ne razvršča po 
vrednosti in zahtevnosti. 
Vsak je poseben in v vsakem 
lahko s trudom in prizadev-
nostjo uspeš. »Mami je ši-
vilja in tudi dekleta smo po 
njej dobila žilico za ustvarja-
nje. Pri nas so se kostumi za 
pusta, darila za rojstne dneve 
in druge priložnostne prijaz-
nosti vedno ročno izdelovali. 
Morda je to razlog, da sem si 
želela početi nekaj ustvarjal-
nega, nekaj konkretnega z 
lastnimi rokami.« Tako si je 
poiskala mojstrico, kjer bo v 
salonu opravljala praktični 

samo preživetja, ampak tudi 
izživetja lastne kreativnosti in 
raznolikosti.«

Od pomivalca 
do šefa, sicer pa 
računalničar
Tudi Blaž je eden tistih 

mladostnikov, ki se lahko 
pohvalijo z dragoceno popot-
nico dobrih delovnih navad. 
V Mariboru končuje študij 
informatike in računalništva. 
To je sicer eden tistih pokli-
cev prihodnosti, kjer imajo 
že študenti za delo možnosti 
ogromno. Blaž jih je v veli-
ki meri podprl z dodatnim 
izobraževanjem, s pridobi-
vanjem certifikatov in bolj 
specialnih znanj. Ker ni tip 
človeka, ki bi čakal na službo, 
ampak zna predvsem videti 
delo, je nenehno zaposlen. 
Kljub temu se je v zadnjem 
letniku fakultete vzporedno 
vpisal še v Šolski center Šen-
tjur, in sicer na smer gostin-
stvo in turizem. »Zanimajo 
me kmetijstvo, kulinarika, 
enologija in načini, kako vse 
to gostom primerno ponuditi. 
Kdo ve, morda bova z mojo 
Špelo kdaj odprla turistično 
kmetijo,« nasmejano razloži 
Blaž. Tudi v njegovem pri-
meru je najpomembnejši del 
izobraževanja predstavljala 
praksa. Opravljal jo je pri 

štirih različnih delodajalcih, 
poseben vtis je pustila tista v 
šentjurskem hotelu. »Ugotovil 
sem, kako zelo stresno je lah-
ko delo v kuhinji. In kaj pome-
ni priti v neko delovno okolje, 
kako pomembno je pozitivno 
vzdušje in koliko je vreden do-
ber mentor. Začel sem seveda 
pri pomivanju posode, potem 
sem se imel priložnost poiz-
kusiti v vseh delovnih fazah. 
Tudi pri izdajanju hrane, kar 
je običajno v domeni šefa. Bila 
je izjemna izkušnja.«

Znanje le orodje na 
polju iznajdljivosti
Tudi Blaž se zaveda, da mu 

dandanes formalna izobrazba 
ne zagotavlja točno določene-
ga delovnega mesta. Pravza-
prav mu je vse bolj jasno, da 
cele svoje kariere nima name-
na posvetiti računalniškemu 
zaslonu. »Kot sem se naučil, 
obstajajo še bolj stresni pok-
lici, kot je moj, ampak da bi 
mu žrtvoval ves svoj čas, vid 
in hrbtenico, si ne predsta-
vljam. Z veseljem bi delal v 
gostinstvu in turizmu. Verja-
mem, da je v tem lahko lepa 
prihodnost, čeprav je trenutno 
še nedorečena.« Kot osebni 
projekt si je zadal tudi boljšo 
promocijo šentjurske šole. 
»Izbral sem jo, ker sem verjel, 
da mi lahko v tem pogledu ve-
liko da. Me včasih kar zaboli, 
ker jo mladina še kar omalo-
važuje in obklada s kakšnimi 
›kmečkimi‹ pridevniki.« A to 
je verjetno še iz zgodbe, ko 
se ljudje še ne zavedajo, da 
jim prihodnosti ne določata 
strokovni naziv in spričevalo, 
ampak da šteje znanje in to, 
kar znaš z njim narediti.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: osebni arhiv

»V družini smo tri dekleta. 
Predvsem s starejšo sestro sva 
bili v času študija navajeni v 
veliki meri poskrbeti zase,« 
svojo zgodbo začne Urška. 
Priložnostno delo je zanjo 
povsem običajen način pre-
življanja počitnic že od konca 
osnovne šole. »Ko v tistih letih 
izbiraš poklic, ti tako ali tako ni 
veliko jasno. Izbrala sem eko-
nomsko šolo namesto gimna-
zije, da bi na koncu že imela 
poklic. Ves čas me je zanimalo 
računovodstvo. Ko sem potem 
na fakulteti pri tem predmetu 
dobila prvo desetko, sem ob 
vsem svojem navdušenju nad 
številkami in bilancami vedela, 
da je to tisto, kar želim v življe-
nju početi.« Iz računovodstva, 
revizij in davščin je nazadnje 
celo magistrirala.

Poprijela za vsako 
delo
Vsa leta je kot dijakinja in 

študentka opravljala najra-
zličnejša dela. Delala je kot 
čistilka, natakarica, telefo-
nistka, tajnica, finančnica in 
še bi se kaj našlo. Prav vsako 

del pouka, in se v Šolskem 
centru Celje vpisala na smer 
frizer. »Šola sicer traja tri leta. 
Glede na mojo izobrazbo mi 
ne bo treba opravljati splo-
šnih predmetov, strokovno 
izobraževanje pa bom lahko 
opravila v enem letu. V bistvu 
je za primere, kot je moj, še 
najtežje najti nekoga, ki te 
vzame na prakso. Sem precej 
hvaležna za mojo Barbaro v 
Štorah,« se nasmehne Urška. 
Nov poklic jo bo stal dob-
rih tisoč evrov šolnine. »Ne 
vem, kako se bom obnesla v 
tem poslu in če sploh imam 
roko za to, vendar se veselim 
izziva.« O tem, kako bo zna-
nje uporabila, za zdaj še ne 
razmišlja. Za prvo asociacijo 
o delu na črno zagotovo ne. 
»Kot strokovnjakinja na po-
dročju davščin in revizij se 
česa takšnega res ne bi šla,« 
se smeji sogovornica. »A da-
našnji svet je tak, da je dobro 
›biti malo multipraktika‹ in si 
z znanjem širiti možnosti, ne 

Rešujejo, ker to 
radi počnejo

Srednji vek 
v mestnem 
središču
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»Občudujem zavzetost članov in članic. 
Sodelujočim v odboru tudi danes ni žal 
časa, truda in prostih ur, ki jih vložijo 
v dejavnosti društev, vse za ›boglonaj‹ 
in dobro voljo,« pravi predsednik Etno 
odbora Jureta Krašovca Možnar Vlado 
Marot. Prepričan je, da takšna zavzetost 
ne more kar z lahkoto zamreti.

Veselo ob šmiklavških jubilejih
Praznovali so šola, društva in kraj

S Šmiklavžem je povezan tudi župnik, pesnik in kronist 
Dragotin Ferdinand Ripšl. Rojen je bil leta 1820 v Šentjur-
ju, v Šmiklavžu pa je služboval med letoma 1854 in 1859. 
V kroniki župnije sv. Miklavž je med drugim zajel navade 
ljudi. Podrobno je opisal poroko z običaji od svatovanja do 
konca. Po tem zapisu je zasnovana »ohcet« po stari šegi, 
kjer se vsako leto po starem poroči par na prireditvi Pivo 
in cvetje. O Šmiklavčanih je Ripšl zapisal, da sta uslužnost 
in gostoljubnost njihovi prevladujoči čednosti, dobro-
srčnost in delavnost njihovi prirojeni lastnosti, iskrena 
vedrina in zgovornost njihovi karakteristični značilnosti, 
veselje do petja pa je njihova obvezna lastnost.

Ko se iz Rimskih Toplic 
odpravimo v Lažiše, nas 
po številnih ovinkih sredi 
zelenja in gozdov pozdravi 
veduta vasice s šolo in cer-
kvijo, ki sta le nekaj me-
trov vsaksebi. V tem kraju 
letos praznujejo prelomne 
obletnice. Tamkajšnja šola 
je svoja vrata odprla pred 
130 leti, pred 110 leti je bil 
v šoli ustanovni zbor čla-
nov današnjega Kulturne-
ga društva Miklavž. V bli-
žnji vasi Škofce pa so pred 
30 leti pripravili kmečki 
praznik, ki je bil temelj za 
osnovanje Etno odbora Ju-
reta Krašovca Možnar pri 
Zvezi kulturnih društev 
občine Laško.

V manjših krajih so šole 
ponavadi središče druž-
benega, družabnega in 
kulturnega življenja in nič 
drugače ni v Lažišah. Pred 
gradnjo šole je osnovno 
znanje kmečkim otrokom v 
mežnariji dvakrat tedensko 
podajal kar župnik. Učil jih 
je verouk in tudi »malenkost 
pisanja in čitanja«. Kot vedo 
povedati ohranjeni pisni 

Ob letošnjem jubileju so bili v etno odboru bolj praznični in manj delavni. Pražnje oblečeni člani so se 
odpravili k sveti maši, v programu so predstavili vsa društva, vključena v odbor. Zaplesali sta folklorni 
skupini Kulturnega društva Antona Tanca Marija Gradec in Kulturno-umetniškega društva Lipa Rečica, 
zaigrala je Vaška godba Vrh (na fotografiji). Kulturno društvo Miklavž je praznovalo minulo soboto, ko je 
uprizorilo igro Burka o jezičnem dohtarju.

Že 35 let v šoli v Lažišah prve tri razrede poučuje domačinka Martina 
Jelenc (levo), ki je vesela, da šola kljub manjšem številu vpisanih učen-
cev ostaja prostor, kjer se srečujejo krajani. Družine, ki živijo v vaseh 
nižje od Šmiklavža, svoje otroke danes raje vpisujejo v centralno šolo. 
Seveda je seznam ostalih pedagoških delavcev, ki so v vsej zgodovini 
skrbeli za prenos znanja na mlajše generacije, zelo dolg.

Učenci Podružnične šole Lažiše so čas zavrteli nazaj in prikazali, kako je pouk izgledal nekoč. Brez obvezne 
molitve ni šlo. Strog učitelj je s palico v roki pregledal, ali imajo učenci čiste roke. Deklice je med drugim 
pobaral, naj v šolo ne hodijo, ne da bi si lase spletle v kite, pri izpraševanju pa je bil sploh neizprosen.

Predsednik Etno odbora Jureta Krašovca Možnar Vlado Marot.

Ob praznikih se je že nekdaj pokadilo iz možnarjev ali »štukov« in tudi tokrat ni bilo nič drugače. Po uradnem 
delu prireditve je sledil tudi prikaz pokanja z njimi. Sicer pa je ime etno odbora povezano tudi z močnimi 
posodami, ki prav tako nosijo ime možnar, v njih pa so ljudje nekoč trli orehe.

viri, prebivalstvo takrat še 
ni bilo popolnoma prepriča-
no o koristnosti šole. Balo 
se je tudi stroškov gradnje 
šolskega poslopja, saj je bilo 
prepričano, da pouk dvakrat 
tedensko zadostuje za bodo-
če kmetovalce. Nato je leta 
1884 zrasla »učilna zidana«, 
katere gradnja je stala 7.911 
goldinarjev in 19 krajcarjev. 
V najboljših časih je v klo-
peh sedelo tudi 160 učencev.

Nekoč je bilo 
drugače
Lažiška šola je danes 

podružnica Osnovne šole 
Antona Aškerca Rimske To-

plice, v njene šolske klopi 
pa bo v tem šolskem letu 
sedlo le osem vedoželjnih 
glav. Šolska kronika razkri-
va, da so bili Šmiklavžani od 
nekdaj povezani s šolo in 
kulturo. Ohranjeni zapis na 
primer priča, da so leta 1913 
organizirali izlet v Celje. Ker 
je bila revščina velika in je 
bilo denarja malo, so odra-
sli v kraju zaigrali igro Trije 
tički. Za pobrano vstopnino, 
23 kron, so otrokom porav-
nali stroške izleta – karto 
za vlak, kosilo v Narodnem 
domu, ogled vseh cerkva in 
mestnega muzeja v Celju. 
Učitelj Simon Petrovič je 
tedaj zapisal, da so domači 
otroci, ki še nikoli prej niso 
videli mesta, kar »zijali« od 
navdušenja.

Živahen kulturni 
utrip
Starejši krajani še pomni-

jo, da so se domačini že nek-
daj povezovali pod okriljem 
pevskega zbora in dramske 
sekcije. Zapisi iz kronike sv. 
Miklavža pričajo, da je bil 
leta 1903 v šolski sobi občni 
zbor tedanjega katoliškega 
bralnega in gospodarskega 
društva, predhodnika dana-
šnjega kulturnega društva. 
Šolska soba se je tako mar-
sikdaj spremenila v gledali-
ško dvorano, ob prireditvah 
pa so odmevale narodne in 
cerkvene pesmi.

V 80. letih prejšnjega sto-
letja je na pobudo pokojnega 
Vladimirja Freceta nastala 
sekcija za obujanje starih 
običajev in navad. Prvo svojo 
prireditev so člani naslovili 
Kmečki praznik, na njej pa so 
po resničnih dogodkih prika-
zali košnjo, trenje lanu, prejo, 
pripravo stelje in običaje, ki 

so nekdaj spremljali kmečko 
delo in »likof«. To je bil eden 
od temeljev za osnovanje etno 
odbora, ki je začel povezovati 
tudi druga laška društva s po-
dobnim programom.

Oživljajo ljudsko 
dediščino
Predsednik Etno odbora 

Jureta Krašovca Možnar Vla-
do Marot se spominja, da je 
bil prvi prikaz nekaj novega 
in posebnega. »Sodelujoča 
društva so se nanj pripravlja-
la zavzeto, s posebno ›an-
dohtjo‹. Eni od sodelujočih 
so kopo žgali dva tedna, da 
so jo nato na prikazu lahko 
razdirali,« je dejal. Odbor je 
danes zasnovan kot poseben 
programski svet, v katerega 
je vključenih 12 društev, ki 
se jim pridružujeta tudi dva 
javna zavoda – Osnovna šola 
Primoža Trubarja Laško in 
tamkajšnji zavod za šport, 
turizem, informiranje in kul-
turo. V treh desetletjih obsto-
ja so skupaj na svetlo spravili 
približno 70 delovnih opravil 
in šeg. Ob tem je nastalo ve-
liko pisnega gradiva, fotogra-
fij, avdio in video posnetkov, 
spominov in tudi novinarskih 
zapisov.

TINA VENGUST
Foto: TV
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Dežela Celjska vabila … tudi na 
mestni tlak

Zadnja sobota v avgustu je v Celju že tra-
dicionalno namenjena vrnitvi nekaj stole-
tij v preteklost. Nekdanji srednjeveški dan, 
ki se odkar ga prireja Zavod Celeia Celje 
imenuje Dežela Celjska vabi, so letos pr-
vič razširili na dvodnevno dogajanje. Že v 
petek so grajsko vzdušje pripeljali tudi na 
ulice in trge starega mestnega jedra, kjer 
je utrip ujela tudi ekipa Novega tednika.

Tako je bil eden izmed vrhuncev letošnje-
ga Poletja v Celju, knežjem mestu prav tik 

pred zaključkom poletnega prireditvenega 
dogajanja med 1. junijem in 31. avgustom. 
Že v petek se je vsaj del grajskega vzdušja 
naselil na ulice in trge starega mestnega je-
dra, kjer so obiskovalci lahko pokušali jedi 
in kupovali na stojnicah manjše srednjeveške 
tržnice, »podložnike« je obiskala grajska go-
spoda, zlasti pa so navduševali koneniki Žov-
neške konjenice ter gostje iz Italije. 40-član-
ska skupina Gruppo Storico Sbandieratori e 
Musici iz italijanskega mesta Fornovo deluje 

že od leta 1987, odlikujejo pa jo zlasti iz-
jemno privlačni nastopi z zastavami, ki jih 
spretno mečejo v zrak, si jih podajajo in z 
njimi ustvarjajo prave koreografije. Nastopa-
jo z zastavami in v oblačilih v rdeči, modri in 
beli barvi mesta Fornovo, njihov nastop pa 
dopolnjuje glasno bobnanje. Za pokušnjo so 
se lahko zlasti najmlajši že v petek v mestu 
preizkusili v nekaterih grajskih delavnicah, 
glavnina srednjeveškega dogajanja pa je se-
veda sledila v soboto. Popoldne in pozno v 

noč se je znotraj obzidja Starega gradu tr-
govalo na srednjeveški tržnici, obiskovalci 
so lahko sodelovali v lokostrelskih, meče-
valskih in drugih delavnicah ter spremlja-
li osrednji program na grajskem dvorišču, 
ki se je zaključil z ognjenim šovom. Poleg 
slovenskih viteških skupin so v dogajanju 
sodelovale še skupine iz Češke, Hrvaške, 
Slovaške in Francije.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Uvod za tradicionalno srednjeveško prireditev na Starem gradu letos prvič 
že dan prej v mestnem središču

Žovneška konjenica je obiskovalce pozdravila na Krekovem trgu, del srednjeveškega grajskega utripa, ki se 
je s Starega gradu razširil tudi na ulice in trge starega mestnega jedra, pa je Celjane in druge obiskovalce 
knežjega mesta za zaključek poletnega dogajanja spet popeljal v čase več stoletij nazaj.In Celjski so prišli med »podložnike«.

Gostje iz Italije so navduševali s svojim nastopom z zastavami vse od zgodnjega dopoldneva do poznega večera. Tudi v mestnem središču se je marsikdo, zlasti pa najmlajši obiskovalci, lahko preizkusil v streljanju z lokom.

Nekaj orožja je bilo za »ogrevanje« pred sobotnim dogajanjem na 
Starem gradu na ogled tudi v mestu.

Da je eden v prednosti? Tisti v oklepu? Le na prvi pogled je tako ka-
zalo …
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Središče Spodnje Sa-
vinjske doline sije bolj kot 
kadarkoli prej. Po dobrem 
letu kopanja, brušenja, 
polaganja in asfaltiranja 
je žalsko mestno središče 
dobilo prenovljeno podobo. 
Žalčani so središče začeli 
prenavljati lani junija, kon-
čali pa so ravno v teh dneh. 
Pred njimi je zgolj še ura-
dno odprtje, ki bo to soboto 
in bo sovpadalo s priredi-
tvijo Žalska noč in dan.

Prenovljena podoba me-
stnega središča, kjer pride-
jo po novem zelo do izraza 
stavbe kulturne dediščine, 
ki smo jih do zdaj zaradi 
nepoenotenega urbanega vi-
deza vse prevečkrat krivično 
spregledali, je priložnost za 
sproščen sprehod po žalskih 
ulicah, ki ne vabijo zgolj turi-
stov, temveč tudi domačine, 
ki praviloma v mesto zavijejo 
zgolj po opravkih. Pred pra-
znikom občine, ki ga Žalča-
ni praznujejo 6. septembra 
v spomin na II. vseslovenski 
tabor v Žalcu leta 1868, smo 
se v družbi simpatične in 
zgovorne lokalne vodnice 
Sandre Kondič po Savinovi 
sprehajalni poti podali tudi 
mi.

Od Savinove 
glasbe …
Krožno pot smo začeli 

pri Savinovi hiši, ki se je 
lesketala v popoldanskem 
soncu. Kljub temu da v njej 
že dolga desetletja ne živi 
več znan slovenski sklada-
telj Friderik Širca oziroma 
Risto Savin smo si lahko, 
ko smo se zazrli v okna, za 
katerimi so danes galerijski 
prostori, v mislih predsta-
vljali, kako je nekoč v njih 
odmevala glasba, ko je žalski 

glasbenik komponiral moške 
zborovske pesmi, po katerih 
je še posebej znan. Stavba, 
zgrajena leta 1669, je danes 
kulturni center, kjer so turi-
stičnoinformacijska pisarna, 
galerija in skladateljeva spo-
minska soba.

Zanimivo je, da je bil Fri-
derik Širca obenem tako 
skladatelj kot generalmajor. 
Njegova vojaška kariera je 
trajala več kot 38 let. Leta 
1879 je začel kot podporoč-
nik in leta 1918 končal kot 
generalmajor. Kot skladatelj 
z umetniškim imenom Risto 
Savin je skladal od leta 1891 
do pozne starosti, pri čemer 
njegovo delo obsega več kot 
46 opusov.

O njem in njegovi družini 
ne manjka zanimivih in hu-
domušnih zgodbic, ki se še 
danes širijo po Žalcu, kljub 
temu da je umrl že leta 1948. 
Imel je precej mlajšo in višjo 
ženo, vdovo zdravnika Ber-
gmanna. Ko se je Savin z njo 
sprehajal po Žalcu, je bila 
nekoliko nagnjena vstran, 
da se je razlika v njuni višini 
zdela manjša. Med starejši-
mi Žalčani se nenazadnje šu-
šlja, da naj bi se Risto Savin 
z njo že sestajal, ko je bila 
še v zakonu z Bergmannom, 
ki je živel nedaleč stran. Ne-
koč naj bi ju ta celo zalotil 
pri ljubimkanju v svoji vili, 
ki je med obrabnim stolpom 
in zgradbo občine. Savinu ni 
preostalo drugega, kot da je 
kar v spodnjicah skočil sko-
zi okno na ulico in stekel po 
Žalcu.

 … do piva 
Kurbier
Le korak od Savinove hiše, 

ki je danes tudi priljubljeno 
poročno prizorišče, lahko 

obiskovalec potrka na vrata 
Kukčeve hiše, zgrajene leta 
1890. Če se je še pred obnovo 
sramežljivo skrivala za neu-
rejenimi parkirnimi in ostali 
prometnimi površinami, da-
nes kraljuje v središču Šlan-
drovega trga, obiskovalcu pa 
se zdi, da je s prepoznavnimi 
stopnicami mogočnejša kot 
kadarkoli prej. V njej je živel 
Edvard Kukec, sin žalskega 
pivovarja Simona Kukca. La-
stnica hiše je danes Edvardo-
va vnukinja Olga Kabalin, ki 
živi v Južnoafriški republiki 
in redno prihaja v Žalec, kjer 
je celo pomagala oblikovati 
kronološke zapise in razsta-
vo o svojem pradedu Simonu 
Kukcu, ki je bil velik ljubitelj 
iger na srečo. In prav te so 
mu prinesle ogromno denar-
ja, s katerim si je kupil pivo-
varno in hmeljišče v okolici 
Žalca.

Kljub temu da ni ustano-
vitelj prve varilnice v me-
stu, je veliko bolj znan kot 
njegov predhodnik, žalski 
veleposestnik Fran Žuža, 
ki je leta 1842 sicer postavil 
temelje žalskega pivovarni-
štva na območju nekdanjega 
Juteksa. Leta 1878 je Žuže-
va vdova pivovarno prodala 
Kukcu, ki jo je povečal in 
predvsem moderniziral. Tik 
pred koncem 19. stoletja je 
kupil še laško pivovarno 
in ustanovil Združene pi-
vovarne Žalec in Laški trg. 
Obiskovalci Žalca danes v 
njegov spomin nazdravljajo 
s termalnim pivom Kukec 
oziroma pivom Kurbier. Če-
prav se večina obiskovalcev 
ob njegovem neformalnem 
imenu nasmeji, se za njim 
ne skriva nič presenetljivega. 
Ime namreč izvira iz ljudske-
ga prevoda za termalno pivo, 

Na sprehodu v družbi Rista 
Savina Prenovljeno žalsko mestno jedro vabi

V Savinovi hiši si lahko v prvem nadstropju ogledate spominsko sobo generalmajorja in skladatelja Rista 
Savina. V njej je zbirka njegovega pohištva in osebnih predmetov. Več o njem pa obiskovalcem zaupa 
lokalna vodnica Sandra Kondič.

V Kukčevi hiši je živel Edvard Kukec, sin žalskega pivovarja Simona Kukca. Pred drugo svetovno vojno 
je v njej delovala Savinjska posojilnica, med vojno pa je bil v hiši sedež nemškega vojaškega poveljstva.
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ki je sestavljeno iz nemških 
besed Kurort (zdravilišče) in 
Bier (pivo).

Vinogradniki ob 
bok hmeljarjem
Ko se sprehodimo naprej 

po Šlandrovem trgu, na nje-
govem skrajnem vzhodnem 
delu ne moremo zgrešiti žu-
pnijske cerkve sv. Nikolaja. 
Njena podoba je še toliko 
mogočnejša, ko zavijemo 
mimo pekarne in ribarnice 
v Ulico Savinjske čete. Pred 
cerkvijo, zgrajeno v 13. sto-
letju, zagledamo obrambni 
stolp s potomko najstarejše 
trte Nikolaje in zeliščni park, 
zasajen z izbranimi zdravil-
nimi rastlinami. V 16. stole-
tju so za potrebe protiturške 
obrambe okrog cerkve zgra-
dili tabor s štirimi vogalnimi 
stolpi, od katerih se je ohra-
nil samo ta. V njem je vinska 
klet, imenovana Kevder, ki 
predstavlja sedež savinjskih 
vinogradnikov. Po pripove-
dovanju vodnice je na tem 
mestu večina obiskovalcev 
presenečena, ko izve, da 
evropski vinogradniki za 
svojo himno uporabljalo 
prav slovensko Zdravljico.

Le streljaj od vinogradni-
škega hrama sprehajalčevo 
pozornost pritegne Ber-
gmannova vila, ki se imenu-

je po dveh zdravnikih, očetu 
Mihaelu Bergmannu in sinu 
Rihardu Bergmannu, ki je 
bil soustanovitelj gasilskega 
društva in predsednik hme-
ljarne ter član in predse-
dnik hmeljarskega društva. 
In prav njegova življenjska 
sopotnica se je po njegovi 
smrti poročila z Ristom Sa-
vinom.

V Kolodvorski 
restavraciji si 
želijo pivnico
Na to, da je Žalec prak-

tično na vsakem koraku 
vpet v hmeljsko tradicijo, 
obiskovalca opozarjajo tudi 
hmeljski nasadi, ki z vseh 
strani obdajajo središče 
Spodnje Savinjske doline. 
Ti so še posebej izraziti na 
njegovem južnem delu v 
smeri Vrbja. Poleg Savino-
ve poti, ki obiskovalce vodi 
med spomeniki kulturne 
dediščine v mestnem jedru, 
se lahko med hmeljišči po-
date po Hmeljski poti, ki je 
leta 2011 prejela celo pri-
znanje za drugo najboljšo 
tematsko pot v Sloveniji. In 
prav v osrčju hmeljskih na-
sadov je hram slovenskega 
pivovarstva in hmeljarstva 
– Ekomuzej hmeljarstva in 
pivovarstva Slovenije. Ta 
zgodbo o hmelju skrbno in 

na sodoben način pripove-
duje obiskovalcem in seveda 
prebivalcem doline.

Nedaleč stran je v bližini 
železniške postaje znana 
Kolodvorska restavracija. 
Hišo z restavracijo in go-
stinskimi sobami je posta-
vil lastnik žalske pivovarne 
Simon Kukec in v njej živel 
s svojo družino. Za razliko 
od zgoraj omenjenega sina 
Edvarda, ki je bil med vse-
mi njegovimi osmimi otroki 
najuspešnejši, je na drugi 
strani ena od njegovih hčera 
lahkomiselno zavozila svojo 
dediščino, ko je po moževi 
in očetovi smrti s slovaškim 
rudarskim inženirjem pobe-
gnila v Južnoafriško repu-
bliko in kupila neobstoječ 
rudnik zlata.

In prav Kolodvorska re-
stavracija se med Žalčani po 
tihem omenja kot ena naj-
primernejših mest za prvo 
pivnico v mestu. Le kaj bi 
si lahko obiskovalec želel 
lepšega kot posedati na te-
rasi z razgledom na prostra-
na hmeljišča, piti termalno 
pivo Kukec in si domišljati, 
kako je bilo nekoč, ko so po 
Žalcu vozile še kočije in so 
na bližnji železniški postaji 
stale parne lokomotive.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA

Cerkev sv. Nikolaja so zgradili v 13. stoletju. V 16. stoletju so za potrebe protiturške obrambe okrog cer-
kve zgradili tabor s štirimi vogalnimi stolpi, od katerih se je ohranil samo ta. V njem je danes vinska klet, 
imenovana Kevder, ki predstavlja sedež savinjskih vinogradnikov.

Tujih obiskovalcev – predvsem Špancev, Francozov, Italijanov in Angležev – je po besedah vodnice Sandre 
Kondičeve ogromno. Še posebno so navdušeni, ko lahko podobo Žalca iz 60. let prejšnjega stoletja, ki je 
predstavljena na videu v hmeljarskem in pivovarskem muzeju, primerjajo z novo.

Zgradba, v kateri je Kolodvorska gostilna, ki se nahaja tik ob železniški postaji, je bila v lasti Simona 
Kukca. Žalčani si po tihem želijo, da bi bila nekoč v njej prva pivnica v tem delu Spodnje Savinjske doline.

Poleg Šlandrovega trga je Občina Žalec obnovila tudi del Savinjske ceste.
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Zametki podjetja Unifo-
rest, ki se ukvarja z izdelavo 
gozdarskih strojev, segajo v 
začetek 90. let. Če je sprva 
dajalo kruh trem delavcem, 
je danes v njem zaposlenih 
35 ljudi. Samo v zadnjem 
letu se je število delovnih 
mest povečalo za sedem.

Podjetje, ki je lani ustva-
rilo 11,25 milijona evrov 
prihodkov, se že od začet-
ka ukvarja s proizvodnjo 
gozdarskih strojev. Sprva 
je izdelke prodajalo zgolj v 
Avstrijo in Nemčijo. Kasne-
je je tržišče precej razširilo. 
Danes izvaža v vse države 
Evropske unije, bivše Ju-
goslavije, v Ukrajino, Be-
lorusijo in celo Združene 
države Amerike. Letno v 
omenjene države preko svo-
jih posrednikov izvozi kar 
80 odstotkov vseh izdelkov, 
le 20 odstotkov jih proda v 
Sloveniji. Trgovsko mrežo 
si krepi s sodelovanjem 
na ključnih mednarodnih 
sejmih, in sicer v Bologni, 
Hannovru in Parizu. Seve-
da se udeležuje tudi tistih 
z nekoliko bolj lokalnim 
značajem. Ravno prejšnji 
teden se je vrnilo z najve-
čjega slovenskega sejma v 
Gornji Radgoni.

Gozdovi so njihova priložnost
Podjetje Uniforest iz Dobriše vasi ključen razvoj beleži v času gospodarske krize

SPODBUDNA ZGODBA

Direktor Drago Pintar pravi, da je ena od konkurenčnih prednosti podjetja vlaganje v razvoj. Trenutno je 
eden njegovih najnovejših izdelkov dvobobenski gozdarski vitel za fiksno pritrditev na gozdarski traktor.

Podjetje Uniforest je nastalo v začetku 90. let v Dobriši vasi. Ker se je obseg proizvodnje neprestano 
širil, je leta 2008 proizvodne prostore razširilo v industrijsko cono v Latkovo vas. V občini Žalec ostajajo 
skladiščni prostori in uprava podjetja.

»Če imajo gozdarski stroji privlačen in 
dodelan ›dizajn‹, je njihov odmev na 
trgu še toliko večji. In prav sodelovanje z 
industrijskim oblikovalcem nam je pred 
leti prineslo konkurenčno prednost pred 
tekmeci,« pravi direktor in lastnik pod-
jetja Drago Pintar.

»Ljudje radi poslušajo zgodbe o družin-
skih podjetjih, a ta oblika ne prinaša 
vedno prednosti. Na podjetniški poti 
ostajam sam, pri tem pa me spremlja 
tudi moja družina,« pravi direktor Uni-
foresta iz Dobriše vasi.

Od vitel do 
krožnih žag

Ključni mejnik pri razvoju 
Uniforesta je bilo leto 2008, 
ko je proizvodni del iz Do-
briše vasi, kjer so še danes 
skladiščni prostori in uprava, 

preselilo v industrijsko cono 
v Latkovo vas v sosednjo ob-
čino Prebold. V tem obdobju 
je podjetje začelo uporabljati 
najnaprednejšo tehnološko 
opremo. Posluževati se je 
začelo tehnologije praškaste-
ga barvanja, CNC-strojev in 

kar pri 80-odstotkih izdelkov 
tudi robotskega varjenja. Da-
nes proizvodni proces, kot 
pojasnjuje direktor in lastnik 
podjetja Drago Pintar, odli-
kuje tudi stoodstoten nadzor 
vseh končnih izdelkov.

Spekter gozdarskih strojev, 
ki jih izdelujejo v podjetju, 
Spodnjesavinjčani delijo v 
več skupin. Najpomembnejšo 
predstavljajo gozdarski vitli, 
s katerimi lahko upravljamo 
mehansko, hidravlično in ele-
ktrohidravlično. Namenjeni 
so tako za občasno uporabo 
kot za profesionalno delo v 
gozdu. Uporabnik lahko iz-
bira tudi med strojnimi vitli 
z daljinskim upravljanjem. 
Naslednje skupine izdelkov 
predstavljajo cepilci za ce-
pljenje hlodovine, klešče za 
hlodovino, ki so lahko alterna-
tiva gozdarskim vitlom ali pa 
jih uporabljajo za nakladanje 
in razkladanje hlodovine, in 
prijemala za hlodovino. V Uni-
forestu nenazadnje izdelujejo 
tudi krožne žage, ki se razliku-
jejo glede na pogon. Gozdarji 
jih lahko uporabljajo skupaj s 
traktorjem oziroma z elektro-
motorjem. V to skupino sodijo 
tudi naprave za ovijanje drv.

Ključna prednost: 
industrijsko 
oblikovanje
Podjetje ima lasten razvoj, 

zanj pa letno nameni po 

besedah direktorja vsaj tri 
odstotke prihodkov. Letno 
v Sloveniji prijavi vsaj štiri 
patente, na ravni Evropske 
unije je to do zdaj storilo že 
dvakrat. Za neprestan razvoj 
skrbi razvojna skupina, se-
stavljena iz inženirjev stroj-
ništva in mehatronike. Na 
razvojnem področju je bilo 
prelomno tudi leto 2007, ko 
je podjetje začelo razvijati in 
proizvajati gozdarske vitle 
za profesionalno uporabo, 
katerih prodaja se v zadnjem 
času neprestano povečuje. 
Eno od prelomnic je podjetje 
nato doživelo leta 2010, ko 
je na specializiranem sejmu 
Interforst v Münchnu prvič 
predstavilo novo serijo goz-
darskih vitlov za širšo upora-
bo. Takrat je prvič sodelovalo 
z industrijskim oblikovalcem 
in s tem na področju zunanje-
ga izgleda kmetijskih in goz-
darskih izdelkov oralo ledino.

Zanimivo je, da se je Uni-
forest najbolj intenzivno 
začel razvijati ravno v času 
gospodarske krize. Po be-
sedah direktorja mu je to 
uspelo predvsem po zaslu-
gi vlaganja v razvoj. »Pri 
proizvodnji uporabljamo 
najkakovostnejše materiale 
in najboljše komponente. 
Naši dobavitelji so priznani 
evropski proizvajalci pred-
vsem na področju hidravli-
ke. Uspešno sodelujemo tudi 
s podjetje Sico, ki se prav 
tako nahaja v naši občini.« 
Nenazadnje gredo podjetju 
Uniforest na roko tudi sve-
tovni trendi, ki narekujejo 
uporabo naravnih materi-
alov. Gospodinjstva se vse 
bolj ogrevajo z lesno bioma-
so, pohištvena industrija pa 
vse bolj prednost daje pohi-
štvu iz lesa.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA
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Podelili bodo 
priznanja

Z II. slovenskim taborom, ki je bil 6. septembra 1868, 
se je pomen Žalca v slovenskem prostoru močno okrepil, 
saj je trg prevzel pomembno vlogo pri krepitvi takratne 
narodne zavesti. Trg je nato leta 1964 postal mesto, ki 
letos praznuje 50-letnico.

Občina Žalec bo ob tej priložnosti v soboto, 6. sep-
tembra, pripravila slavnostno sejo ob 15.30 v Domu II. 
slovenskega tabora, na kateri bo podelila tudi občinska 
priznanja. Grbe bodo prejeli Javni zavod Žalske lekarne 
za večletno uspešno promocijo zdravja v občini, Planin-
sko društvo Šempeter ob 30-letnici delovanja, Rdeči križ 
Slovenije, območno združenje Žalec, ob 100-letnici usta-
novitve, Jože Galič iz Šempetra za dolgoletne dosežke 
na glasbenem področju in Marija Masnec prav tako iz 
Šempetra za 15-letno aktivno delovanje v sklopu Univer-
ze za tretje življenjsko obdobje Žalec. Dobitniki plaket 
bodo Ervin Čas iz Žalca za dolgoletno uspešno delo, Anica 
Grobelnik iz Pernovega za delo v krajevni skupnosti in 
turističnem društvu, Alfonz Lesjak iz Vrbja za prispevek 
na področju kulture, Magda Mesec iz Kasaz za uspešno 
vodenje podjetja Liko Liboje in Albin Vasle s Ponikve pri 
Žalcu za aktivno delo na področju gasilstva.

ŠO

Zadnjo soboto v avgustu 
je bilo na hmeljiščih po 
Spodnji Savinjski dolini 
zelo živahno. Ne samo za-
radi brnenja traktorjev in 
obiralnih strojev, temveč 
tudi zaradi pohodnikov, 
ki so se že tradicionalno 
podali po Hmeljski poti, ki 
je bila leta 2011 izbrana za 
drugo najboljšo tematsko 
pot v državi.

Letošnjega pohoda, ki ga 
je žalski zavod za kulturo, 
šport in turizem pripravil že 
12. leto zapored, se je ude-

ležilo 350 pohodnikov iz 
vse Slovenije. Na štartu so 
jih pozdravili župan Občine 
Žalec Janko Kos, hmeljarski 
starešina Janko Ivan Bizjak 
in hmeljarska princesa Bar-
bara Bosnar. Pohodniki so 
prepešačili 14 kilometrov 
dolgo ravninsko pot. Od Eko-
muzeja hmeljarstva in pivo-
varstva Slovenije so se naj-
prej podali do Dvorca Novo 
Celje, od koder jih je pot, na 
kateri so člani turističnih 
društev iz Petrovč, Vrbja in 
Šempetra poskrbeli za osve-

žitev, med hmeljišči vodila 
do Ribnika Vrbje in naprej 
ob Savinji do Šempetra in 
rimske nekropole. Po vrnitvi 
so pri žalskem ekomuzeju 
članice Etnološkega društva 
Hmeljarska vas prikazale 
obiranje hmelja na star na-
čin, običaje v hmeljišču in 
šaljive igre. Pohodnikom so 
postregli malico in pijačo, na 
stojnicah pa je bila predstavi-
tev turističnih znamenitosti 
sosednjih občin – Polzele in 
Vranskega.

ŠO, foto: TT

Godba Liboje, ki sodi 
med najboljše tovrstne 
glasbene sestave v Sloveni-
ji, saj je maja letos osvojila 
zlato plaketo v prvi težav-
nostni skupini na tekmova-
nju slovenskih godb, je vče-
raj v Medobčinski splošni 
knjižnici Žalec odprla raz-
stavo, ki prikazuje njeno 
80-letno zgodbo. Razstava 
bo na ogled do ponedeljka, 
15. septembra.

Godba Liboje, ki jo danes 
vodi dirigent Andrej Žgank, 

sicer zaposlen v mariborski 
operi, je nastala leta 1934, 
ko so takratni libojski ru-
darji v Litiji kupili glasbila 
in ustanovili godbo. Zanjo 
je bilo že na samem začet-
ku veliko zanimanja, saj si 
je v njej želelo sodelovati 
kar več kot 80 ljubiteljskih 
glasbenikov. Le leto dni ka-
sneje so že nastopili ob ru-
darskem prazniku. Godba 
je neprekinjeno delovala do 
leta 1943, ko je morala veči-
na članov oditi v partizane 

oziroma so jih poklicali v 
nemško vojsko.

Na pobudo pokojnega 
Franca Kovača, dolgoletnega 
dirigenta, je orkester ponov-
no začel delovati leta 1959. 
Godba, ki so jo v naslednjih 
letih vodili še Anton Uplaznik, 
Januš Rasiewicz, Zdravko Zu-
pančič, Ivan Ravnjak in Albert 
Zaveršnik, se je v naslednjih 
letih neprestano razvijala in 
rasla. Danes v njej sodeluje 
57 godbenikov. Od prvotne 
zasedbe iz leta 1934 ni niko-

80-letno zgodbo obeležili z 
razstavo

Libojski glasbeniki se redno udeležuje godbeniških tekmovanj, na katerih dosegajo odlične rezultate. Eden izmed največjih uspehov Godbe 
Liboje je letošnja zlata plaketa v prvi težavnostni skupini na tekmovanju slovenskih godb v Prevaljah.

gar več, so pa zato še trije čla-
ni, med njimi tudi dolgoletni 
predsednik Jože Jančič, ki 
so začeli v Libojah ustvarjati 
godbeniško zgodbo leta 1959.

ŠO
Foto: arhiv Godba Liboje

Letošnjega pohoda, ki ga je žalski zavod za kulturo, šport in turizem pripravil že 12. leto zapored, se je 
udeležilo 350 pohodnikov iz vse Slovenije.

Med hmeljišči čez drn in strn

Gotovlje 72, 3310 Žalec

PRODAJA PELETOV, BRIKETOV,
 DRV NA PALETAH!

Spoštovani kupci, vljudno vabljeni na 47. MOS v CELJU
 v času od 10. - 15.septembra 2014!

(Razstavni prostor Z.R.P.3-pri glavnem vhodu)

BRIKETI

DRVA NA PALETAH

BELI PELETI
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Po Pristavi gor in dol
Pristava pri Mestinju je znana po dejavnih društvih in številnih prireditvah – Letos še več gasilskih pokalov? – Prazno 
jezero kot velika priložnost

Pristava pri Mestinju je 
po številu prebivalcev in po 
ozemlju največja krajevna 
skupnost občine Podčetr-
tek. Skozi kraj potujejo šte-
vilni potniki, ki se večino-
ma ustavljajo v sosednjem 
turističnem Podčetrtku. 
Tudi območje krajevne sku-
pnosti Pristava pri Mestinju 
je zelo zanimivo, tja pri-
haja vse več obiskovalcev. 
Kraj je znan predvsem po 
živahnem utripu v društvih 
in po različnih prireditvah.

Najštevilnejše je seveda 
društvo upokojencev, ki ima 
več kot štiristo članov, ven-
dar ima člane tudi z obmo-
čja sosednje šmarske občine. 
Upokojenci najraje odhajajo 
na izlete in skupaj praznuje-
jo dan žena ter martinovo, 
ki je v teh vinorodnih krajih 
seveda zelo pomemben pra-
znik.

Tekmovalni duh
Drugo najštevilnejše dru-

štvo je gasilsko, ki povezuje 
osemdeset članov in še šest-
deset najmlajših gasilcev. 
»Za gasilstvo je ogromno 
zanimanje, še posebej med 
mladimi,« je zadovoljen po-
veljnik pristavških gasilcev 
Darko Guzej. »Mladi zelo 
radi tekmujejo, še posebej 
osnovnošolska mladina,« je 
zadovoljen poveljnik. Gasil-
ci, ki jih vodi predsednica 
društva Dragica Gobec, so 
seveda povsod tam, kjer jih 
najbolj potrebujejo. Po ne-
urjih pomagajo krajanom 
pokrivati strehe, pomagajo, 

Radovednost in samoizobraževanje 
za razvoj

Osnovna dejavnost kmetije Topliškovih je vinogradništvo.

Turistična kmetija Vel-
bana gorca leži v vasici 
Gostinca ob Šmarsko-vir-
štanjski vinski turistični 
cesti. Ker je v bližini turi-
stičnih krajev Olimje, Pod-
četrtek in Podsreda ter po-
gorja Bohorje in hrvaškega 
Zagorja, je še posebej pri-
vlačna za kolesarje in po-
hodnike. Nekoč majhna 
samooskrbna kmetija se 
je v približno dvajsetih 
letih razvila v sodobno tu-
ristično kmetijo s sončno 
elektrarno.

Alojz Slavko Toplišek je 
leta 1970 končal osnovno 
šolo in nato ostal doma. 
Kmetija je bila samooskrb-
na, delo so opravljali z vpre-
žno živino in lesenimi vozo-

ko se zamašijo odtoki, ža-
gajo veje na drevju, čistijo 
vodnjake … Od letos imajo 
še defibrilator za oživljanje, 
ki je pred gasilskim domom 
vedno na voljo.

Med gasilci v preteklih 
dneh tekmovalne vneme 
ni manjkalo. Po poletnih 
počitnicah so ekipe vadile 
že štirikrat na teden, saj so 
se mladinke pripravljale za 
kvalifikacije za uvrstitev na 
gasilske olimpijske igre. Za 
regijsko tekmovanje se je 
pripravljalo kar šest enot 
pionirjev, mladincev in pri-

pravnikov. Pristavški gasilci 
so lani prinesli domov z raz-
ličnih tekmovanj 33 pokalov 
in letos jih bo, kot vse kaže, 
še več.

Odlični pogoji
Delavni so seveda tudi v 

drugih pristavških društvih. 
Za letošnji občinski praznik 
Podčetrtka je med nagrajen-
ci športno društvo, ki ga vodi 
Zoran Anderlič. »Med mla-
dimi je za rekreacijo precej 
zanimanja. Med starejšimi 
ga je več zadnje leto, odkar 
smo ustanovili balinarsko 

sekcijo,« omenja predsednik 
petnajst let starega društva. 
Balinišče so urejali lani in le-
tos, prvo tekmo so pripravili 
letos poleti, ko so prišli v Pri-
stavo še balinarji iz društva v 
bližnji Rogaški Slatini.

Predsednik Anderlič ugo-
tavlja, da imajo za rekreacijo 
nasploh odlične prostorske 
pogoje. Nogometno igrišče je 
na umetni travi, teniško tudi 
na umetni podlagi, odbojka 
je na mivki. In na turnirjih za 
pokal krajevne skupnosti je 
skoraj tako dobra udeležba, 
kot je na veselicah.

Po Marijo v 
Ljubljano

V kulturnem društvu pri-
pravljajo vsako leto srečanje 
ljudskih pevcev in godcev 
ter srečanje mladih harmo-
nikarjev. Kot sekcija društva 
deluje skupina Vaške pevke 
iz Pristave, ki prepeva pred-
vsem ljudske pesmi. Izšli 
sta že dve zgoščenki skupi-
ne, jeseni bo snemala že za 
tretjo.

Za več prireditev poskrbijo 
tudi v turističnem društvu, 
kjer je spomladi najprej kole-
sarski maraton, nato turistič-
no romanje po svetoemski 
župniji, največja prireditev je 
Kmečka parada. Na njej je bilo 
letos štirinajst vozil, predsta-
vljajo predvsem kmečka opra-
vila. Na zadnjem Martinovem 
pohodu, ki ga pripravlja turi-
stično društvo, je bilo kar sto 
dvajset udeležencev, vsako 
leto se ga udeleži velika sku-

vi, vinogradi so bili stari in 
vsa poslopja dotrajana. Leta 
1981 se je poročil z Angelco. 
Skupaj sta povsem na novo 
zastavila koncept kmetije. 
Ko se je naslednje leto rodila 
prva hči Natalija, sta začela 
graditi novo hišo, vlagala sta 
tudi v obnovo vinogradov. 
Nekaj časa sta redila tudi do 
50 glav živine. Takrat je ži-
vinoreja, kot pravi Toplišek, 
prinašala kar nekaj denarja, 
ki sta ga z ženo Angelco vlo-
žila tudi v gradnjo ceste do 
njune kmetije in v vodovod. 
Trendi na podeželju so se v 
80. letih prejšnjega stoletja 
začeli spreminjati, standard 
se je zvišal. Samooskrbna 
kmetija ni bila več dovolj 
za preživetje. »Okrog leta 

1989 oziroma 1990, ko sta 
se rodila še Martina in Miha, 
sva se odločila, da zaradi 
izredno lepe lege kmetije, 
ženinih gospodinjskih spo-
sobnostih in odličnega vina 
odpreva kmečki turizem,« 
se spominja Toplišek. Leta 
1990 sta začela graditi Vel-
bano gorco, ki je dobila ime 
po prepoznavnih obokih. 
Objekt je družina Toplišek 
bolj ali manj zgradila z la-
stnimi rokami. Kmalu je po-
stala znana po prireditvah 
ob kresni noči, martinova-
nju in silvestrovanju. V za-
četku je bila kmetija registri-
rana kot izletniška kmetija. 
Ker Slavku in Angelci to ni 
bilo dovolj, sta se prijavila 
na razpis za evropska sred-

Ko se združita domačnost in sodobnost

Naši sogovorniki iz Pristave pri Mestinju: predsednik športnega društva Zoran Anderlič, predsednica 
gasilcev in kulturnega društva Dragica Gobec, predsednik KS Srečko Gobec in gasilski poveljnik Darko 
Guzej.

Kam?
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Praznovanje občinskega praznika Podčetrtka bo 
v petek, 5. septembra. Na slavnostni seji občinskega 
sveta, ki bo v Zeleni dvorani Term Olimia, bodo po-
delili letošnja občinska priznanja. Pripravljajo tudi 
krajši kulturni program. Prireditev bo ob 18. uri.

Angelca in Alojz Slavko Toplišek sta se poročila leta 1981 in kaj hitro 
začela prenavljati kmetijo. Angelca je znana po kuharskih mojstrovi-
nah, Slavko pa po petju ter pisanju proze in poezije.

pina iz Ljubljane. Zadnja pri-
reditev je za božične praznike, 
ko so žive jaslice. Zadnji dve 
leti so morali Marijo poiskati 
med Ljubljančankami. Pri-
stavško Marijo povezuje s 
pristavškim krajem predvsem 
počitniška hišica.

V planinskem društvu 
najraje odhajajo na izlete po 
Sloveniji in širše. Njihovega 
vsakoletnega prvomajskega 
pohoda na Rudnico se udele-
žujejo pohodniki od blizu in 
daleč.

Kaj je novega?
V Pristavi pri Mestinju je 

od letošnjega poletja velika 
novost pogodbena pošta, ki 
je našla svoj prostor v eni od 
vaških trgovin. Prvi vtisi? So-
govorniki so zaenkrat opazili 
prednost, da je odprta bistve-
no dlje, kot je bil klasični po-
štni urad.

In kaj je zadnja leta v krajev-
ni skupnosti še novega? Sko-
zi Pristavo je bila dokončana 

kolesarska steza, ki jo radi 
uporabljajo tudi domačini, 
posodobili in razširili so pet 
kilometrov ceste Sodna vas–
Roginska Gorca, letos konču-
jejo cestne odseke v Jerčinu, 
Nezbišah in na Škrbniku. V 
Pristavi so lani dokončali či-
stilno napravo in zbirni cen-
ter, v kraju gradijo nov glavni 
vodovod. Kraj je drugo najpo-
membnejše središče v občini. 
»Zadnja leta se ne počutimo 
več prikrajšano. V Podčetrt-
ku pazijo, da so proračunska 
sredstva pravično porazdelje-
na,« odgovarja predsednik KS 
Srečko Gobec.

Krajevna skupnost prav 
tako posveča skrb posta-
vljanju klopi in miz za 

počitek sprehajalcev, saj 
turistov iz Term Olimia ne 
manjka. Največ obiskujejo 
vas Sveta Ema in hrib s cer-
kvijo sv. Urbana. Na robu 
Pristave je še ena velika za-
nimivost. Na sami državni 
meji je danes prazno slo-
vensko-hrvaško Vonarsko 
umetno jezero, kjer vidijo 
Pristavljani novo obsotelj-
sko turistično priložnost. 
Srečko Gobec se dobro spo-
minja, kako je jezero nekoč 
že začelo živeti, saj so se 
v njem pojavljali številni 
kopalci in različna plovila. 
Nato so ga zaradi onesnaže-
nosti Sotle izpraznili.

BRANE JERANKO
Foto: BJ

stva in jih tudi dobila. Tako 
sta s pomočjo teh sredstev 
zgradila še apartma za dva-
najst oseb. Turisti se namreč 
radi tudi za dlje časa ustavi-
jo na kmetiji. Po dogovoru 
lahko obiskovalci sodelujejo 
pri različnih kmečkih opra-
vilih, med njimi je najbolj 
priljubljena trgatev. Velbana 
gorca je znana tudi po orga-
nizaciji kulturnih dogodkov. 
Vsako leto na kulturni pra-
znik, 8. februarja, organizi-
ra kulturni večer s pisatelji, 
pesniki, pevci in z igralci. 
Slavko je na te večere še 
posebej ponosen, saj tudi 
sam piše prozo in poezijo.

Gostje »od 
Amerike do 
Kitajske«
Ključ do priljubljenosti 

kmetije je po besedah To-
pliška domačnost. Kot pra-

vi, gostje cenijo manjše de-
stinacije, kjer lahko uživajo 
v miru. Še posebej avstrij-
ski gostje so nad ponudbo 
navdušeni. V zadnjih letih 
so na Velbano gorco »za-
šli« gostje vse od Amerike 
do Kitajske, je navdušen 
Slavko. Najboljše je po nje-
govem še vedno ustno pri-
poročilo, čeprav sodelujejo 
tudi s Ticem Podčetrtek in 
Kompasom Novo mesto, ki 
je razvil posebno aplikacijo 
»turizem v zidanicah«.

Sončna elektrarna 
– dodaten vir 
dohodka
Toplišek priznava, da 

dohodka od turizma in vi-
nogradništva, ki je osnov-
na dejavnost kmetije, ni-
sta vedno ustrezna, poleg 
tega tudi nihata glede na 
sezono. Zato se je začel 

ozirati še po dodatnem 
viru zaslužka. Ker je zelo 
radoveden in ker ima rad 
izzive, se je začel zanimati 
za pridobivanje čistega vira 
energije. Sončna elektrar-
na se mu je zdela popolna 
rešitev. Na hitro se je od-
ločil za izvedbo. Začetna 
naložba je bila ocenjena 
na 620 tisoč evrov. Od tega 
so morali Topliškovi zago-
toviti 17 odstotkov lastnih 
sredstev, za ostala sredstva 
pa dobili ugodno posojilo 
Eko sklada. Njihova sonč-
na elektrarna ima moč 200 
kilovatov in proizvaja elek-
triko za potrebe približno 
dvajsetih gospodinjstev. 
Vso elektriko Topliškovi 
prodajo. Kot pravi Slavko, 
naprava deluje brezhibno 
in z minimalnimi vložki.

Znanja jezikov ne 
manjka
Topliškovi gojijo na 

dveh hektarjih približno 
osem tisoč trsov. Pridelu-
jejo sorte renski in laški 

rizling, modro frankinjo, 
rumeni muškat, sauvignon 
in chardonnay. Znanje o 
kletarjenju in vinarstvu se 
po besedah Alojza Slavka 
Topliška prenaša iz roda v 
rod. Kot pravi, se kmetijstva 
ne moreš priučiti, temveč 
»ga moraš živeti«. Je pa za 
potrebe kletarjenja hodil na 
kletarske tečaje, žena An-
gelca pa je opravila izpit za 
opravljanje dopolnilne de-
javnosti. Topliškovi se ves 
čas samoizobražujejo, saj 
je, kot pravi Slavko, treba 
slediti najnovejšim dogna-
njem. Za potrebe turizma 
je še posebej pomembno 
znanje jezikov. A tega pri 
Topliškovih res ne manjka. 
»Če upoštevamo vse člane 
družine, lahko rečemo, da 
govorimo jezike polovice 
svetovne populacije,« sme-
je dodaja Slavko. Od angle-
ščine, nemščine, francošči-
ne, hrvaščine do kitajščine 
in norveščine, še pojasni.

JERICA POTOČNIK
Foto: JP

SPODBUDNA ZGODBA

V zaledju toplic v Podčetrtku, v krajevni skupnosti Pristava pri Mestinju. Cerkvica sv. Urbana je med najbolj 
obiskani turističnimi točkami.

Nekdanja šola v vasi Sveta Ema, kjer ni pouka že več desetletij, danes sameva. Nazadnje so bila v stavbi 
stanovanja.

Dom krajanov in gasilcev v središču Pristave pri Mestinju
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Septembrski paket za dve osebi  
v  WELLNESSU ORHIDELIA 

•	 Celodnevno	razvajanje	v	Wellness	Orhidelii	
•	 Ročna	masaža	(40	min)	za	dva	
•	 Vitaminski	napitek	iz	grozdja	

 Redna cena: 127	€	ponedeljek	–	petek,	142	€	vikendi,	prazniki	

 Posebna cena v mesecu septembru 2014:		
samo 99,5 € oz.	107 €	med	vikendi,	prazniki
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Več	informacij	na	T: 03 / 829 78 22 
ali	na	orhidelia@terme-olimia.com

TERME OLIMIA,	Zdraviliška	cesta	24,	3254	PODČETRTEK
T:	+386	(0)3	829	7836	|	F:	+386	(0)3	5829	024	|	info@terme-olimia.com

Privoščite	si	
vrhunsko jesensko 

razvajanje 
za vrhunsko ceno

VRHUNSKA 
RAZVAJANJA ZA 
VRHUNSKO CENO

V WELLNESSU 
ORHIDELIA V TERMAH 
OLIMIA

Je vajina zveza postala rutina? Pogrešate metuljčke v 
trebuhu? Zakaj ne bi ponovno obudili ljubezni in stra-
sti? Presenetite partnerja, popeljite ga v svet užitkov 
in sprostitve.

V Wellnessu Orhidelia v  Temah Olimia si boste lahko 
septembra privoščili VRHUNSKA RAZVAJANJA ZA VR-
HUNSKO CENO. Pogreli se boste lahko v največjem in 
že 5 let najboljšem savna svetu v Sloveniji in uživali v 
dišavah aromatičnih olj, prijetni glasbi. V intimni atmos-
feri bosta zaprla oči in se prepustila rokam vrhunskih 
terapevtov. Po tej pravljici bo vaš svet v dvoje prijetnejši 
in vajina ljubezen prerojena.

V Gostišču Lipa v Termah Olimia pa že diši po jeseni, 
saj vas pričakuje bogata ponudba jesenskih dobrot. 
Naj se iskrica prižge ob kulinarični harmoniji okusov in 
ljubezen ponovno obudi ob romantičnem večernem 
sprehodu v mirnem zelenem okolju.

Več o ponudbi na www.term-olimia.com
Promocijsko besedilo

Kraj jajčnega kralja

Pri karnevalski kravi
V Pristavi pri Mestinju so dolgo pripravljali pustne karnevale. Po enem od njih je 

ostala »umetna« krava v naravni velikosti brez strehe nad glavo. Pristavljani so jo po-
stavili na zemljišče na ovinku na koncu vasi, kjer se je iz starih časov ohranilo korito 
za napajanje vaške živine.

V starih časih, ko vodovoda še niso poznali, so tja prignali vso vaško živino. Krav tam že 
dolgo ne napajajo več, zato so se odločili, da bo tam pravo mesto za danes daleč naokoli 
popularno pristavško »umetno«, nagačeno kravo. Zanjo so postavili še kozolček, da ima 
streho nad glavo. Danes je pri njej priljubljena pristavška točka, kjer na klopi radi posedijo 
naključni turisti, ki jih v Obsotelju ne manjka. Tam se seveda obvezno ustavljajo tudi ude-
leženci dveh pristavških pohodov, Martinovega in pohoda Od cerkve do cerkve. Ob kravi 
pripravljajo že vrsto let tudi pristavške žive jaslice.

Zanimivo je, da so z območjem kra-
jevne skupnosti Pristava pri Mestinju 
povezani različni znani Slovenci iz sve-
ta gospodarstva. Pristavška podjetnost 
sega daleč nazaj v čase Avstro-Ogrske, 
ko je tam družina Zupanc ustvarila velik 
poslovni imperij.

Na podjetno družino še danes spominja-
jo najimenitnejše stare pristavške stavbe, 
med njimi je največja nekdanja Zupančeva 
trgovina (na fotografi ji). Andrej Zupanc 
se je posla v kraju najprej lotil z odprtjem 
majhne vaške trgovine in gostilne; imel pa 
je tudi srednje veliko posestvo. Podjeten 
mož je postal svetovno znani izvoznik jajc, 
imenovali so ga jajčni kralj. Bil je prvi iz-
voznik jajc iz Avstro-Ogrske, največ so jih 
poslali v Švico, Italijo in Nemčijo. Družina, 
ki je imela poslovni imperij do konca druge 

svetovne vojne, je imela v tistem času lastno 
električno centralo in vodovod, pražarno ter 
poseben mlin na električni pogon za diša-
ve. Njihov velik poslovni imperij, voden iz 
majhne Pristave pri Mestinju, je segal vse 
do Egipta.

Iz ene od stavb, kjer so Zupančevi v 
kleti skladiščili jajca, je doma slovenski 
poslovnež Bojan Albreht, sin nekdanje 
vaške poštne uradnice. Iz župnije Sveta 
Ema, ki je na območju Pristave, so doma 
tudi bratje Krašovec. Bratje duhovniki so 
imeli v župnijski cerkvi kar pet novih maš. 
Med njima sta najbolj znana brata Mirko 
Krašovec, nekdanji ekonom mariborske 
škofi je, ter biblicist prof. dr. Jože Krašo-
vec, slovenski in evropski akademik. Iz Pri-
stave pri Mestinju je doma tudi televizijska 
novinarka Tanja Gobec.
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Še sonce od daleč bolje vidimo
Orhideja Dea Josifovski je za svoj dom izbrala Celje – »To mesto je popolno za ustvarjanje.«

Orhideja Dea Josifovski je pri beograjski 
založbi Nova poetika oktobra lani izdala svoj 
knjižni prvenec Erotopolis: Grozodejstva la-
kote in ljubezni. Roman je v obliki zapiskov 
nastajal dolga leta, končno obliko pa je dobil 
prav v Celju, kjer avtorica živi zadnja štiri leta. 
Delo je napisano v srbskem jeziku, prav ta te-
den je izšel angleški prevod, v slovenščino pa 
so zaenkrat prevedeni le posamezni odlomki. 
»Ne vem, morda se bo kdo lotil besedila in ga 
v celoti prevedel, morda ne … Zdi se mi, da bi 
bila zgodba lahko zelo primerna predloga za 
dramatizacijo, morda za monodramo,« pra-
vi avtorica in dodaja, da so napovedi vselej 
nehvaležne, v življenju pa se vse zgodi tako, 
kot je prav.

Orhideja Dea Josifovski (1968) se je materi 
Slovenki in očetu Srbu rodila v Hercegovini, kjer 
je preživela otroštvo, kot profesorica srbskega 
in hrvaškega jezika je diplomirala na filološki 
fakulteti v Beogradu, kjer je nekaj let živela. 
Dolga leta je delala kot svobodna novinarka, 
sodelovala z uveljavljenimi srbskimi revijami, 
kot sta na primer Duga in Osmica, med leti 1991 
in 1993 je bila vojna poročevalka. Živela je v več 
različnih državah, med drugim šest let na Cipru, 
od koder se je vrnila v Srbijo in se zatem pred 
štirimi leti preselila v Celje.

Zakaj prav v Celje?
Celje se mi je preprosto zgodilo. Povsem po 

naključju sem prišla v to mesto, a zdaj sem 
resnično zadovoljna. Tudi po štirih letih se še 
vedno vsak dan, ko hodim po mestnih ulicah, 
Bogu zahvaljujem, da sem tu. Celje občutim 
kot le malokatero mesto, ki sem ga obiskala ali 
v njem živela, tu je moj dom. Zdi se mi popol-
no mesto za ustvarjanje. Celje je zgodovinsko 
mesto, na vsakem koraku mi govorijo stoletja. 
Resnično sem vesela obnove starega mestne-
ga jedra. Mesto ima svojo specifičnost, tega se 
Celjani morda premalo zavedate. Je že tako, da 
tudi sonce od daleč bolje vidimo. Recimo na Hr-
vaškem in tudi širše je z vidika zgodovinskosti 
Dubrovnik nekaj posebnega, a verjemite mi, 
tudi Celje je izjemno mesto.

Je torej Celje že »vaše« mesto?
Preostanek svojega življenja bi rada preživela 

tu. Moji hčeri tukaj hodita v šolo, mesto smo res 

Priznam, da me je malo skrbelo. A sem bila izje-
mno prijetno presenečena. Na zunaj se ne vidi, 
a v Celju živi veliko različnih narodov. Težav 
zaradi tega ni, in sicer zato ker so Celjani od-
prti in druge ljudi kulturno in lepo sprejmejo. 
Kolikor sem slišala, je kje drugje po Sloveniji 
tudi drugače.

Kot profesorica srbskega in hrvaškega jezi-
ka v Celju najbrž zaposlitve niste našli?

Res je in zaenkrat tudi nič ne kaže, da bi jo 
v svojem poklicu lahko našla. Zato veliko pre-
vajam, iz angleščine ali slovenščine v srbski in 
hrvaški jezik. Ob tem seveda pišem …

In sva že pri avtorskih delih …
Na prvem mestu je seveda roman Erotopolis: 

Grozodejstva lakote in ljubezni. To je sodobna 
socialna drama, ki ima v smislu psihološke am-
plitude človeka izražene erotične komponen-
te. V začetku oktobra bo pri beograjski založbi 
Nera izšla moja prva pesniška zbirka Izkušenje 
u klisuri (Skušnjava v soteski, op. p.). Začetek 
oktobra je najprimernejši čas, ker je potem delo 
predstavljeno na beograjskem mednarodnem 
knjižnem sejmu. Ob tem prevajam sodobne 
slovenske pesnike v srbščino in srbske pesnike 
v slovenščino, še pred koncem leta bo v literar-
nih revijah obeh držav objavljen izbor, saj se 
mi zdi prav, da bralci v obeh državah spoznajo 
tudi mlado, sodobno poezijo. Sicer pa je moj 
dolgoročni projekt zgodovinski roman o posle-
dnji celjski grofici Katarini Branković. Pisanje 
zgodovinskega romana je zelo zahteven podvig, 
terja veliko proučevanja in raziskovanja, zato pa 
tudi časa. Na nek način bo to moje darilo Celju.

Dolga leta ste bili novinarka, »zares« pisa-
nje oziroma literarno ustvarjanje pa sodi šele 
v zadnja leta …

Prej literarno nisem ustvarjala, kanček tega 
je bilo le v novinarskih kolumnah. A to so bile 
le drobne literarne ekspresije. Pri 40. letih pa 
sem se odločila, da bom delala tisto, kar rada 
počnem. Zdaj mi pravijo, da to tudi dobro poč-
nem. Roman Erotopolis: Grozodejstva lakote 
in ljubezni je bil namreč nominiran za Ninovo 
nagrado, ki je ena največjih nagrad za področje 
književnosti v Srbiji. S selitvijo v Celje sem ži-
vljenje postavila na povsem nove temelje, tako 
čustveno kot tudi profesionalno. Prej nisem ime-
la delovnega časa, novinar si pač 24 ur dnevno.

Pišete izključno v srbskem jeziku, kajne?
Res je, pripadam srbski kulturi, zrasla sem v 

srbskem okolju in to je moj naravni, organski, 

fiziološki jezik, da tako rečem. Samo v srbskem 
jeziku lahko razmišljam in izrazim sebe. Spora-
zumevam se tudi v drugih jezikih, a v angleščini 
in slovenščini lahko samo komuniciram. Kot 
profesorici se mi jezik zdi zelo pomemben, be-
sede niso kar nekaj, sem pač zelo pozorna tako 
na napisane kot izgovorjene besede. Prevajam 
profesionalno in ljudje mi priznavajo, da to de-
lam dobro. Slovenščino prevajam v srbski jezik 
z občutkom, a preprosto nimam poguma, da bi 
jezik tudi javno uporabljala.

Kakšna je okvirna vsebina vašega prvenca?
Junakinjo spremljam skozi dve desetletji 

življenja od Beograda do Dunaja, v tem času 
dozoreva in prihaja do točke preobrazbe. Ta 
bo prišla na vrsto v naslednjem delu, saj sem 
Erotopolis zastavila kot trilogijo.

Stereotipno vprašanje ali ne, a vendar: ko-
liko je roman avtobiografski? Koliko sebe ste 
razkrili v njem?

To me vsi sprašujejo tudi zaradi tega, ker 
je v romanu veliko zelo konkretnih, nekateri 
pravijo zelo pogumnih erotičnih opisov. Vselej 
povem, da pišem povsem osvobojeno. Pri tem 
se ne oziram na nič, ne na bralce, ne na družbo, 
ne na svojo družino … Mislim, da je seksualnost 
odlična točka, ali se skriva ali se z njo manipuli-
ra, sama pa jo skušam zgolj opisati kot eksisten-
cialni vzgib človeka, v katerem ni skrivanja in 
filozofije. Vsak človek ima svoje frustracije in 
mislim, da je prav seksualnost področje, kjer jih 
v literarnem smislu lahko zelo dobro razkrivaš. 
Nisem pristašinja avtobiografij, smiselne so le 
kot dokument časa za zgodovinske osebnosti. 
Zelo spoštujem zasebnost. Pri pisanju seveda 
uporabljam svoje izkušnje, a vselej le posredno, 
nikoli pa ne bi razkrivala intimnih podrobnosti. 
Zasebnost je najpomembnejša, pomembnejša 
od literature.

Erotopolis je delno preveden v slovenščino. 
Kako ste zadovoljni s prevodom?

Nekaj odlomkov je prevedenih, delo v celoti 
pa še ne. Že srbsko tržišče je majhno, kaj šele 
slovensko … tu so omejitve. Sama se prevo-
da nikoli ne bi niti drznila lotiti, še ko sem 
poslušala in brala, se mi ni zdelo, da sem to 
sama napisala. V slovenščini imajo besede 
povsem drugačno melodiko, drugačne občut-
ke sprožajo. Sicer pa v družbenem smislu kot 
literatka nisem ambiciozna, čas bo pokazal 
svoje. Tudi toliko ambiciozna nisem, da bi 
si želela, da se vse to zgodi takoj oziroma še 
v času mojega življenja. Pišem za bralce, to 
doživljam zelo profesionalno in pisanje mi ne 
služi kot nekakšna psihološka terapija. Naj-
bolj pomembno je, da je roman izšel. Dobra 
knjiga vselej najde pot do bralcev.

A vendar morajo vedeti zanjo …
Priznam, da prav za predstavitev knjige 

morda nisem naredila dovolj. Prva velika 
predstavitev je bila na mednarodnem knji-
žnem sejmu v Beogradu, drugod po Srbiji 
je pravzaprav še nisem predstavljala, čeprav 
me čaka kar nekaj povabil. Predstavitev smo 
pripravili še na Dunaju, kjer se dogaja tudi 
dobršen del zgodbe.

In tudi v Celju, kajne?
Res je. In ta celjska predstavitev mi morda 

daje snov za eno naslednjih del … V Celjskem 
mladinskem centru je bila 31. januarja, na naj-
bolj mrzel zimski dan, ko je Slovenijo vklenil 
žled. Zaradi tega sta dobro uro pred predsta-
vitvijo odpovedala sodelovanje moderator in 
igralec, ki bi moral brati odlomke iz romana, 
saj nista mogla priti iz Ljubljane. Preprosto 
zgrozila sem se in nisem vedela, kaj naj storim. 
V srbščini bi se znašla tudi sama, a kako naj to 
storim v slovenščini? Edino, na kar sem takrat 
mislila, in edino, kar sem si želela, je bilo to, da 
tudi prav veliko ljudi ne bi prišlo. A kar nekaj 
se jih je nabralo, spoznala sem nekaj zanimivih 
ljudi, s katerimi ohranjamo stike.

Je v Celju dovolj povezovanja literarnih 
ustvarjalcev?

Verjetno že, ampak sama sem raje bolj ob 
strani. Nekajkrat so me vabili v literarne sek-
cije, a nekako se v njih ne znajdem. Živim 
bolj samotarsko življenje in ohranjam zgolj 
posamične stike. Sicer pa poznam slovensko 
sodobno literarno ustvarjanje in menim, da 
so ustvarjalci, tudi na Celjskem, močni zlasti 
v poeziji. Prepričana sem, da bodo številni 
pustili pečat tudi zanamcem. Le več bi jih 
morali brati …

Menite, da smo Slovenci slabi bralci?
Ne le Slovenci, problem je širši. Sama sem 

naravnost zgrožena nad zdajšnjim šolskim sis-
temom. V šolah se preprosto ne bere več. Ne 
morem se sprijazniti s tem, da se je književnost 
v šolah zožila na to, da učenci in dijaki obnove 
preprosto zbirajo z interneta. Posledica je, da 
iz šol odhajajo polpismene generacije. Čeprav 
slovenščine ne obvladam do popolnosti, po be-
sedilih, ki jih dobim za prevajanje, ocenjujem, 
da je večina takšna. Če to primerjam s časi, ko 
sem se sama šolala, mi preprosto ni jasno, kako 
se je to lahko zgodilo. Smo v obdobju tehno-
logije, ko se je suženjski sistem zamenjal od 
fizičnega do tehnološkega – a družba, ki začne 
rušiti tradicionalne vrednote, kjer postaja vse 
relativno, izgublja. Ljudje postajajo nesrečni, 
možnosti sta le dve: že Dostojevski ju je naka-
zal, ali bo takšen nesrečnež storil samomor ali 
pa se bo spremenil.

IVANA STAMEJČIČ, foto: SHERPA

»Greste po ulici, vsi klikajo, sedete, da popijete kavo, spet 
vsi s telefoni ali tablicami v rokah. Na internetu imate pri-
jatelje, ljubimce, informacije … živite z računalnikom in s 
psom. To je katastrofa!«

vzele za svoje, tukaj se dobro počutimo in lepo 
nam je. Čeprav dekleti nista želeli v Slovenijo, 
nista želeli spremeniti okolja, bali sta se nove-
ga jezika, je to zdaj pozabljeno. Tukaj smo se 
udomačile, Celjani so zelo prijazni, kulturni in 
prijetni ljudje.

Če ostaneva še malo pri družini … Josifo-
vski je makedonski priimek. Vaša družina 
je na nek način bivša Jugoslavija v malem?

Res je, priimek imam po bivšem soprogu. 
Moj oče je Srb in ves čas smo živeli v srbskem 
kulturnem okolju, a mama, ki je doma iz oko-
lice Maribora, je skrbela tudi za to, da je bilo v 
našem domu veliko Slovenije. K babici in dedku 
ter sorodnikom na Štajersko sem kot otrok re-
dno prihajala na počitnice. Tudi kasneje stika s 
Slovenijo nikoli nisem povsem izgubila, čeprav 
so bili obiski le kratki. Ves čas se mi zdi, da je 
Slovenija v najboljšem pomenu besede na nek 
način »zadnja oaza ex-Yu«. Toliko sožitja in str-
pnosti med različnimi narodi, kot ju je tu, ne 
boste našli nikjer drugje.

So vas Celjani dobro sprejeli ali je bilo kaj 
težav?

Zavedala sem se, da prihajam v neznano oko-
lje. Čeprav sem Slovenijo poznala od otroštva, 
v mestu vendarle nisem imela socialne mreže. 

»Mediji so kot čarobni na-
pitek. Marsikaj zmorejo … 
Zdaj bi bil čas, da sprožijo 
akcijo osveščanja ljudi, da 
tehnologije niso vse. Raču-
nalnik je krasna stvar, a le 
dokler ga imaš za orodje.«

Bukvarna Novega tednika
Priporočamo avtorje iz naše regije

V prihodnjih dveh številkah si boste lahko prebrali odlomka iz romana Eroto-
polis: Grozodejstva lakote in ljubezni. Roman je napisala v tokratnem intervjuju 
predstavljena ustvarjalka Dea Josifovski, ki živi in piše v Celju.
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Pred mnogimi leti sem na celjskem obrtnem sejmu do-
bil zloženko Zelena pešpot Sopota in malo pred tem mi 
je fotografski kolega pripovedoval o tem nenavadnem 

slapu. Prevzeli sta ga divja pokrajina okoli izvira, ki je na 
debelo obložena z mahom, in odprtina bruhalnika.

Piše: FRANCI HORVAT

Prekletstvo slapa 
Sopot nad Ljubnim

Kako me je zvabil k sebi

Izvir je zanimiv predvsem za-
radi hudourniškega značaja – da 
pride do izliva oziroma izbru-
ha, mora dolgotrajno izdatno 
deževati. Običajno se prebudi 
»ta speči lepotec« spomladi in 
jeseni, ko je več padavin, sicer 
je njegova struga suha. Vse te 
informacije so me že pred dese-
tletjem, še v analognih časih fo-
tografije, zvabile pod Golte. Ker 
sem takrat prišel dober dan po 
deževju, je bil slap malo manj 
mogočen, kot če ga obiščeš ta-
koj po izdatnih padavinah.

Nato so spet minevala leta in 
v tem času sem prešel na digi-
talni fotoaparat. Po januarskem 
hudem deževju leta 2014 sem 
poklical na kmetijo Podlesnik, 
ki je v neposredni bližini sla-
pa, in povprašal, kako je z njim. 
Prijazna gospa mi je povedala, 
da se sliši njegovo bučanje, kar 
je bil znak, da moram nemudo-
ma na pot. Vožnja do Ljubnega 
je hitro minila in predvsem me 
je radostilo spoznanje, da mi bo 
tokrat mogoče le uspelo napra-
viti dober posnetek. Za mano 
je bila med tem razmišljanjem 
tudi dokaj strma cesta do kme-
tije Podlesnik, kjer sem dobil 
še zadnje napotke. Opozorili 
so me na razmočenost terena 
in na to, naj bom previden pri 
prečkanju brvi nad potokom.

Zdrsel sem skupaj 
s skalo
Mogoče preveč zavarovan 

vase sem te zadnje besede pre-
slišal in zdirjal po vlaki proti iz-
viru. Pot je bila res zelo vlažna, 

Potopis 
po izboru bralcev 
Novega tednika

BARBARA FUŽIR
Argentina6.

JASMINA JAKOPIČ
Korzika8.

ROBERT GORJANC
Rusija9.

Glasovanje se začenja
Spoštovani bralci, poletje 

v Novem tedniku se počasi 
končuje. Prijetnih tem bo 
seveda še naprej veliko, tudi 
na spodbudne zgodbe ne 
bom pozabili, a potopisom 
za leto 2014 nepreklicno 
kličemo »nasvidenje spet 
prihodnje leto.«

Objavili smo 10 potopisov 
in vam pričarali vtise popo-
tnikov, med katerimi so tako 

V Novem tedniku bomo 2. oktobra objavili dva 
zmagovalca: torej med vsemi kuponi enega 
izžrebanega bralca glasovalca in med potopisi 
tistega avtorja, ki bo zbral največ kuponov z 
glasovi bralcev Novega tednika.

bralci iz Savinjske regije kot 
novinarji našega časopisa. 
Zdaj se začne glasovanje za 
Naj potopis po izboru bralcev.

Ves september bomo obja-
vljali »foto spisek« objavljenih 
potopisov in kupon, ki nam ga 
izpolnjenega pošljete na naslov 
uredništva: Novi tednik, Pre-
šernova ulica 19, 3000 Celje, 
s pripisom Naj potopis. Vaša 
naloga je, da zapišete zapore-

dno številko potopisa, ki vas je 
najbolj navdušil. V ponedeljek, 
29. septembra, bomo v sode-
lovanju z našim pokroviteljem, 
podjetjem Optimist, izžrebali 
enega od bralcev in seveda 
tudi najboljši potopis, ki bo 
prejel največ vaših glasovnic.

Glasovanje se začenja. Da-
rili tako za izžrebanega bralca 
kot pisca najboljšega potopi-
sa vas že čakata.

FRANCI HORVAT
Slap Sopot10.

PETER ZUPANC
Kitajska7.
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Pred mnogimi leti sem na celjskem obrtnem sejmu do-
bil zloženko Zelena pešpot Sopota in malo pred tem mi 
je fotografski kolega pripovedoval o tem nenavadnem 

slapu. Prevzeli sta ga divja pokrajina okoli izvira, ki je na 
debelo obložena z mahom, in odprtina bruhalnika.

til bolečine v desnem zapestju, 
toda s prsti sem še lahko držal 
smučarsko palico.

Nadaljeval sem lov 
na motive
Ko sem stal na mostičku, 

me je še vedno vabil razbe-
sneli Sopot – res težko se je 
upreti njegovim čarom. Ker 
sem po naravi precej trmast, 
me tudi ta izkušnja ni odvr-
nila od nadaljnjega fotogra-
fi ranja. Šel sem čez most in 
se po zložnem terenu spustil 
do vode. Najprej sem posta-
vil stojalo in nato naj name-
stil fotoaparat. Ker sem videl 
motečo vejo v kadru, sem jo 
hotel odstraniti. »Ko ima hu-
dič mlade, nima enega, tem-
več jih je več,« pravijo. Pri 
posredovanju se je veja tako 
nerodno zasukala, da je uda-
rila ob stojalo in ga prevrnila. 
Fotoaparat je zgrmel na veliko 
skalo ob potoku. Spet sem na 
pomoč poklical »vse svetnike 
iz nebes in podzemlja«. Pre-
pričan sem bil, da če nisem 
končal v valovih Sopota, mi 
bo vsaj onemogočeno na-
daljnje fotografi ranje. Zaradi 
udarca v skalo se je delno 
polomila sončna zaslonka, 
sledi pa so se poznale tudi na 
ohišju fotoaparata.

Nato sem s tresočimi roka-
mi vzel aparat v roke in ga po-
novno prižgal. Na moje veliko 
veselje razen prej omenjenih 
poškodb oziroma okvar na fo-
toaparatu ni bilo videti. Ker me 
trma še vedno ni zapustila in je 
fotoaparat deloval, sem napra-
vil še nekaj posnetkov mostu 
in splezal na greben nad sabo. 
Tam sem našel mesto, od ko-
der sem napravil zadovoljive 

toda zmogel sem jo brez večjih 
težav. Malo bolj previden sem 
bil le pri spustu do brvi, kajti 
strmina je na tem mestu pre-
cejšnja. Bučanje vode je posta-
jalo vedno močnejše, kar me 
je rahlo plašilo. Pri mostičku 
sem videl pod sabo razbesneli 
potok Sopot in malo višje še 
desni krak slapa. Količine vode 
so bile res izjemne in po zraku 
je močno pršelo.

Desno od mostu se je vil 
strm greben. Domneval sem, 
da bom lahko od tam napravil 
kakšno dobro fotografi jo. Te-
ren je bil tudi tam zelo razmo-
čen in blaten, tako da sem le s 
težavo prišel na želeno mesto. 
Masivna skala, ki je bila na tem 
mestu, se mi je kar sama po-
nudila za dobro stojišče, kar se 
je kasneje izkazalo za še kako 
zmotno. Ravno ko sem se pri-
pravljal na fotografi ranje, je 
zdrsela z mano vred v globino.

Spet se mi je odvrtel »fi lm 
življenja« kot pred leti, ko sem 
se ponesrečil med plezanjem 
v Mrzli gori. Posledice 70 me-
trov padca čutim še danes, 
kljub temu da je od tega do-
godka minilo že skoraj 40 let.

Ko sem drsel z veliko hitro-
stjo mimo drevesa, sem se ga 
nagonsko oprijel, kar me je 
ustavilo, skala pa je zgrmela 
v hrumečo vodo potoka. Srce 
mi je močno bilo in začel sem 
drgetati po celem telesu. Komaj 
sem dojel, kaj bi se lahko zgo-
dilo, zavedal sem se, da bi bil 
padec v razbesnelo vodo zago-
tovo usoden. Čez čas sem začu-

fotografi je dvokrakega slapa. 
Omeniti velja, da je izvir slapa 
Sopot dokaj težko fotografi rat, 
saj je okolica precej zaraščena, 
zato težko najdeš ustrezno sto-
jišče, predvsem če pretiravaš, 
kar se meni pogosto dogaja.

Posnetki so 
pretehtali 
nevšečnosti
Velikokrat se sprašujem, 

kaj nas žene (vsaj nekatere) 
fotografe, da prekoračimo 
svoje meje tudi občasno za 
ceno življenja. Poznam kole-
ge, ki gredo na vojna bojišča 
in nekateri tam tudi ostane-
jo, drugi se vzpenjajo na dr-
zne vrhove, tretji iščejo svoje 
motive v nevarnih jamah ali 
morjih. Da bi bil absurd še 
večji, mnogi založniki knjig, 
koledarjev in drugih tiskanih 
edicij ne znajo ceniti truda, ki 
je bil vložen, da je posnetek 
nastal. Kljub vsem težavam 
tega dne sem dolino Sopota 
zapuščal zadovoljen, kajti 
posnet material je pretehtal 
nezgode in poškodbe.

Zaključek tega dne pa je bil 
zanimiv kot že dolgo ne. Zve-
čer sem šel na predavanje v 
knjižnico o Barbari Celjski, ki 
mi je kot osebnost zelo blizu. 
Zaradi nerodnega presedanja, 
da bi bolje videl predavatelji-
co, mi je padel etui za očala na 
tla. Ko sem ga hotel pobrati, 
mi je stol pred mano to pre-
prečil tako, da mi je bližnje 
srečanje z njim pustilo veliko 
buško na čelu.

Prekletstvo tega dne je bilo 
s tem končano, kot da bi se za 
konec pojavil še kakšen »ne-
zakonski« mladič iz podze-
mlja in mi še malo ponagajal.

TATJANA CVIRN
Južna Italija1.

BARBARA POPIT
Grenlandija2.

IGOR VERDEV
Normandija3.

TANJA KOŠTOMAJ
Kambodža4.

ANJA KOVAČIČ
Brazilija5.

IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

KRAJ, POŠTNA ŠTEVILKA:

TELEFON/GSM:

E-NASLOV:

KUPON

Obkrožite zaporedno številko potopisa
za katerega glasujete:

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 9.8. 10.

Navdušite nas s potopisom!

Pokrovitelj akcije 
Navdušite nas s potopisom:

www.optimist.si

Avtor najboljšega
potopisa po izboru
bralcev prejeme:
potopisa po izboru

Izžreban bralec/bralka
prejme:

Navdušite nas s potopisom:

Izžreban bralec/bralka
prejme:

Zapisane podatke bomo uporabili izključno za namen te akcije in 
ne v komercialne namene.
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Slikarka Suzana Švent na domači kmetiji s staršema, ki se nad Dobrno 
ukvarjata z izletniškim kmečkim turizmom.

Slikarka nevsakdanjih tem
Ustvarjalni plaz akademske slikarke Suzane Švent – Njeni akti pričajo o staranju in minljivosti – Nareku trga se noče podrediti

Mlada akademska slikar-
ka Suzana Švent z Dobrne 
se je v slovenski likovni 
javnosti dobro uveljavila. 
Trenutno so njene slike na 
ogled v galeriji železarske-
ga muzeja na Teharjah, spo-
mladi se je predstavila na 
dveh razstavah v Velenju, 
v začetku leta na razstavi 
v Ljubljani in še kje. Njene 
slikarske teme so nevsak-
danje: javnosti posreduje 
likovna sporočila o strahu 
in boju z njim, gola telesa 
njenih aktov se zdaleč ne 
morejo primerjati s kakšni-
mi Afroditami in Apoloni.

Na teharski razstavi z naslo-
vom Škarje in platno predsta-
vlja Šventova svoj cikel punčk 
in njihovega soočanja z gospo-
dom Strahom. V prvem delu 
so na ogled slike, kjer se punč-
ka z njim še ne sooča, kar pov-
zroča njegovo rast in mu daje 
moč. »Nato je prikazana, kako 
se umika v svet sanjarjenja in 
lebdeča opazuje svet realno-
sti pod seboj. Vse dokler ne 
ugotovi, da se je treba Strahu 
zazreti neposredno v oči, tako 
da ga povabi na svoj stolček na 
soočenje,« pravi o razstavlje-
nih punčkah njihova slikarska 
mama. V zadnjem sklopu je 
prikazana rešitev, povedana v 
naslovu razstave.

Nevsakdanji akti
Njene slike dajo veliko mi-

sliti. V velenjskem Razstavi-
šču Gorenje je že spomladi 
predstavila svoje akte žen-
skih in moških teles. »Ljudje 
so včasih ob pogledu na moje 
akte prav zgroženi, saj ni ni-
kjer mogoče najti tako čislane 
romantične lepote,« odgovarja 
slikarka, lepa ženska Suzana 
Švent. »Moji akti govorijo o 
življenju, staranju, minljivo-
sti, drugačni lepoti telesa, kot 
jo srečujemo v vsakodnevnih 
medijskih podobah,« razmi-
šlja mlada slikarka. Zanjo je 
pomembno, da gledalec ob 
njenih aktih razmišlja tudi o 
sebi. Vsi akti so bili naslikani 

Šahovska prvakinja
»Sklepam, da ima največ zaslug za mojo slikarsko pot 

ravno kraljevska igra,« meni akademska slikarka Suzana 
Švent z Dobrne. Nekoč je bila najbolj znana kot odlična ša-
histka, med drugim je bila mladinska državna prvakinja, 
ki je osvojila naslov mojstrske kandidatke. Našo državo je 
zastopala na različnih mednarodnih tekmovanjih.

Na začetku je bil šah zgolj igra, v kateri se je merila z 
očetom in bratom, vendar so jo zmage razvadile. »Začeli 
so se treningi, ki so prinesli teorijo in odnesli prosti čas, 
vendar je bilo tudi polno veselja. Kazali so se namreč rezul-
tati,« se spominja uspešnega šahovskega obdobja. Nato je 
stopnjevanje v tej smeri ni več mikalo, saj jo je premamila 
strast do slikanja in risanja. »Zdaj odigram kakšno partijo 
le še občasno, da se lahko jezim nase, ko padem v kakšen 
teoretski mlin,« je še povedala Suzana Švent.

po živih modelih, saj ji ne-
posredna prisotnost modela 
veliko pomeni. Figuralika ji 
je od nekdaj blizu, med štu-
dijem in eksperimentiranjem 
se ji je skušala izogniti, vendar 
se ji je vrnila kot bumerang.

V Velenju je bila letos na 
ogled še ena njena razstava, 
kjer je predstavila kolaž Ti-
tovo Velenje, nekaj manjših 
slik in razglednice z motivi 
nekaterih njenih slikarskih 
del. S svojimi fotografijami na 
temo vsakdanjika na domači 
kmetiji na Dobrni je spomla-
di sodelovala na fotografski 
razstavi mladih evropskih 
umetnikov v Rovaniemiju na 
Finskem. Na daljnem severu 
so si lahko ogledali upodobi-
tve molže Šventovega očeta, 
mamino okopavanje na vrtu, 
dobrnsko kmečko malico …

Čokoladne maske
Letos, v 27. letu življenja, 

je na likovni akademiji di-

plomirala. Njena diplomska 
naloga je vzbudila veliko 
pozornost, o njej so celo po-
ročali mediji. Njen (pomen-
ljiv) naslov je Gledalčeva 
emacipacija: V čokoladnem 
gledališču spektakularnega 
kapitalizma. Gledalec so-
dobne likovne umetnosti se 
namreč prepogosto znajde 
v vlogi potrošnika. Praktični 
del diplomske naloge Suza-
ne Švent je bil v Galeriji In-
ternacionala Centra kulture 
Španski borci, kjer so bile 
razstavljene njene čokoladne 
maske. »Želela sem uporabi-
ti material, ki je danes – ko 
je prežvečeni kapitalizem 
kriv za vsa pomanjkanja in 
krivice tega sveta – že sko-
raj neopazen del vsakdanji-
ka. Včasih je bila čokolada 
znak bogastva in prestiža,« 
je spomnila Šventova. Njene 
čokoladne maske, namešče-
ne na simboličnih ogledalih, 
so lahko udeleženci po javni 
predstavitvi kar pojedli. Na 
koncu so gledalci v ogledalih 
ugledali sebe. »Nagovorili so 
me družba in njeni odzivi na 
stanje, v katerem smo, njena 
pasivnost in apatičnost,« še 
pojasnjuje.

Postala je akademska sli-
karka. »Imam srečo, da sem 
izbrala izobrazbo, ki me je na-
učila najbolj univerzalnega je-

zika, s katerim lahko govorim 
povsod, zato se prestopanja 
geografskih meja ne bojim,« 
razmišlja Šventova, ki je danes 
že v mednarodni likovni kolo-
niji na Poljskem. Ta bo trajala 
skoraj pol meseca. Pravi, da 
likovne kolonije in druženje s 
slikarji preprosto obožuje, saj 
je spoznala nekaj čudovitih 
ljudi, ki širijo njena obzorja.

Skala in plaz
»To, da sem študij konča-

la, je skala, ki se je zvalila 
s hrbta in sprožila pravcati 
ustvarjalni plaz. Zrušil se 
je romantični mit o tem, da 
lahko umetnost ustvarjajo le 
trpeči ljudje. Ne bo držalo!« 
se veseli novega poglavja ži-
vljenja mlada slovenska aka-
demska slikarka. Pred poto-
vanjem na Poljsko je narisala 
naročeno karikaturo in posli-
kala nekaj pladnjev, kjer so 
njene unikatne ilustracije. V 
sodelovanju z akademskim 
glasbenikom ustvarja po-
seben glasbeni priročnik, 
prav tako nastaja obširnejši 
projekt v sodelovanju z Mu-
zejem novejše zgodovine 
Celje. Po fotografijah nekda-
nje Dobrne, ki jih je ustvaril 
mojster Pelikan, bo naslika-
la stavbe in ljudi današnjega 
časa. Nato bo prišlo do javne 
sopostavitve Pelikanovih in 
njenih del.

Nastaja še marsikaj. Ob 
ustvarjanju čokoladne diplo-
me se je naučila delati s čo-
kolado in izdeluje unikatne 
čokoladne lizike in praline, 
izdeluje tudi svojo linijo brez-
glutenskega peciva. »Iščem 
dodatne vire zaslužka, saj 
svojih slik nikakor ne želim 
podrediti nareku trga,« je od-
ločna slikarka Suzana Švent. 
Med letošnjimi počitnicami je 
prav tako delala v počitniškem 
varstvu otrok, kjer so otroci 
nadvse uživali med risanjem 
pobarvank po svojih željah.

Tudi za redno službo se ozi-
ra. Položaj mladih slikarjev v 
Sloveniji seveda ni najbolj 
rožnat. »To, da odkupov del v 
prodajnih galerijah skoraj ni 
več, ni ravno voda na avtorjev 
mlin. Skoraj povsod se poslu-
žujejo koncesijske prodaje, 
kar niso več zgolj problemi 
mladih slikark in slikarjev,« 
odgovarja Šventova.

BRANE JERANKO
Foto: BJ, arhiv 
Suzane Švent

Akademska slikarka Suzana Švent v svojem ateljeju na domači turistični 
izletniški kmetiji na Dobrni.

Med njenimi deli: punčka in njena srečanja z gospodom Strahom. Na 
koncu je vzela v roke simbolične škarje in platno.

Slika drugačne akte, njeni modeli niso lepi kot iz pravljice.

Trenutno med drugim poslikava pladnje.
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Odmev

Predmet zdrah
Prejeli smo odziv na čla-

nek z naslovom Predmet 
zdrah med občino in ko-
munalo tudi odvetniška 
družba, ki je bil objavljen 
v Novem tedniku, št. 34, 
21. 8. 2014, na strani 7, av-
torice Anje Kovačič. Odve-
tniška družba Turk iz Lju-
bljane, ki je v članku prav 
tako nastopala s pojasnili 
glede zapletov pri izbiri 
direktorja komunalnega 
podjetja v Gornjem Gradu, 
se je na članek odzvala z 
naslednjim pojasnilom.

»Ne držijo navedbe v 
članku, da se je ministrstvo 
za notranje zadeve izreklo 
za pristojno za obravna-
vo predpisa o ustreznosti 
pogoja za razpis novega 
direktorja. Ministrstvo za 
notranje zadeve, služba za 
boljšo zakonodajo, upravne 
procese in kakovost, je kot 
pristojno ministrstvo podalo 
pozitivno mnenje, smiselno 
enako mnenje pa je podalo 
tudi Združenje nadzornikov 
Slovenije.«

Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke v 
skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 vrstic, 
daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih avtoma-
tično zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, morajo biti 
pisma podpisana in opremljena s celotnim imenom, naslovom 
ter s telefonsko številko avtorja, na katero lahko preverimo 
njegovo identiteto. V časopisu pismo podpišemo z imenom 
in s priimkom avtorja ter krajem, od koder je doma.

UREDNIŠTVO

Omenjena služba je po za-
pisanem odmevu Odvetniške 
družbe Turk pristojna za po-
dajo mnenj v tovrstnih zade-
vah in tudi pripravlja oziroma 
sodeluje pri pisanju besedil 
zakonov s tega področja (to 
pomeni, da je pripravljavcu 
odgovora znan namen spre-
jetja besedila predpisa). V 
svojem mnenju je zapisala: 
» … da ni zadržkov, da zaseb-
nopravni subjekt za zasedbo 
delovnega mesta ne bi zah-
teval izkaza o opravljenem 
strokovnem izpitu, če se oce-
ni kot nujno ali potrebno, ne 
glede na to, da lahko tisti, ki 
zaseda mesto predstojnika 
nosilca javnega pooblastila v 
upravnih zadevah odloča že 
na podlagi zasedbe delovne-
ga mesta.« In še: »Ne more pa 
se glede izpolnjevanja pogoja 
o opravljanju izpita iz splo-
šnega upravnega postopka, 
v zasebnopravnih razmerjih 
med delodajalcem in delav-
cem, uporabljati določil Za-
kona o splošnem upravnem 
postopku.« Smiselno enako 
izhaja tudi iz mnenja Zdru-
ženja nadzornikov Slovenije, 
v katerem je zapisano: »Po-
stavljanje dodatnih pogojev 

ali kriterijev (poleg zakonskih 
in statutarnih), po katerih se 
presoja kandidate, ni le dovo-
ljeno, temveč je to običajna in 
priporočena praksa korpora-
tivnega upravljanja.«

»Ne glede na navedeno pa 
je tudi ministrstvo za pravo-
sodje v svoji zadnji dopolnitvi 
odgovora zapisalo, da glede 
na svoje pristojnosti ne more 
odločati oziroma presojati o 
pravilnosti oziroma skladnosti 
konkretnega postopka izbire 
direktorja javnega podjetja z 
veljavnimi predpisi, ter potr-
dilo, da področna zakonodaja 
za mesto direktorja javnega 
podjetja niti ne določa niti ne 
izključuje. To pa je v naspro-
tju s prvotnim mnenjem iste-
ga ministrstva, ki se izključ-

no objavlja v članku,« so še 
zapisali v Odvetniški pisarni 
Turk, d. o. o. Po njihovem 
mnenju iz celotnega mnenja 
ministrstva za pravosodje, ki 
je svoje prvotno mnenje dva-
krat spreminjalo, izhaja, da 
je postopek izbire direktorja 
komunalnega podjetja Gornji 
Grad potekal zakonito oziro-
ma da postavljeni pogoj ni 
postavljen v nasprotju z zako-
nom. Članku se očita, da na-
vaja le del mnenja ministrstva 
za pravosodje, ki je izvzet iz 
konteksta, ne omenja pa se, 
da je isto ministrstvo svoje 
mnenje kasneje spremenilo 
in dejansko potrdilo zakoni-
tost postavitve pogoja.

Odvetniška pisarna Turk,
Ljubljana

Prejeli smo

Razsvetljave še 
vedno ni
Javno sprašujem, kdaj 

misli Elektro Celje spet ure-
diti javno razsvetljavo od 
Pečovnika 12 do Pečovnika 
30 (cesta na Celjsko kočo)? 
Javne razsvetljave nimamo 
že od žledoloma. Ponoči je 
v tej soteski trda tema in nas 
je strah, ko gremo kam peš, 
kajti že do soseda moraš 
imeti baterijo. Ko pokličeš 
Elektro Celje, te ignorirajo, 
da se s tem ukvarjajo v Elek-
trosignalu, tam pa dobiš od-
govor, da Elektro Celje nima 
urejene napeljave … Sramo-
ta! Zanima me, kdaj mislijo 
stvar sanirati.

STANE GJURAN,
Celje

Ni prepovedano 
za pešce
Drage občanke in občani, 

kadar kje na Celjskem vidi-
te tablo z napisom cona za 
pešce, to pomeni zgolj, da 
ni prepovedano za pešce. Da 
tam vozijo kolesa, motorji, 
kotalkarji, rolerji in da smejo 

kamra
www.kamra.si

ZGODBE IZ 
KAMRE

tudi pešci stopicljati poleg. S 
plahim in paranoičnim kora-
kom.

Iz koga se delate norca, 
povejte mi. Desno od mosta 
na Otoku ste postavili neke 
table in celo fizično blokado? 
Dajte no odstraniti te železne 
zavijugane drogove, saj se 
mora dnevno na tisoče kole-
sarjev in motoristov truditi, 
da obvozijo to neumnost! 
Dajte raje postaviti znak, da 
je prepovedana hoja pešcem, 
in bo rešen ta nesmisel! Vsi 
se namreč vozijo po tej ozki 
asfaltirani potki, ki je široka 
kot malo širša preproga pri 
moji stari mami.

Tiste carinike, ki so pred 
letom izgubili službo, pa jih 
zdaj pošiljate po gostinskih 
lokalih zafrkavat poštene go-
stince za vsak cent …, pošljite 
v park in naj si zaslužijo pla-
čo! Naj ustavljajo tisoče in ti-
soče kršiteljev dnevno. Dokler 
ne bodo dojeli, da je cona za 
pešce namenjena pešcem in 
ne vsem, tudi ne audijem in 
beemvejem (ker ne moremo 
zapeljati skozi kovinsko blo-
kado, čez travo pa tudi ne).

ALEKSANDER CEPUŠ,
Celje

Po prodaji Karničnikove-
ga dvorca je Klepejeva god-
ba zašla v težave. Poleg tega 
je ustanovitelj godbe zbolel, 
zato jo je do njenega zato-
na leta 1982 vodil občinski 
redar in vojaški godbenik 
Gašper Kolman.

Leta 1887 je iz okolice Ptuja 
prišel v Laško Josip Windisch, 
po poklicu steklar in trgovec s 
steklom in porcelanom. Pred 
prihodom v Laško, kjer si je 

Laška pihalna godba 
skozi čas (2) Josip Windisch, ustanovitelj »druge godbe« v Laškem

uredil delavnico in trgovino, 
je bil klarinetist v vojaški god-
bi. Leta 1890 je zbral 12 do 14 
godbenikov. Od tega jih je 
nekaj »prevzel« iz Klepejeve 
godbe, na »pomoč« pa so prišli 
tudi s Svetine. Godbenikom je 
med drugim zagotavljal tudi 
prostor za vaje. V ustnem iz-
ročilu, ki ga je zabeležil Edo 
Jelovšek, je izpričano, da je 
bil predvsem veseljak in zelo 
družaben.

Godbeniki Klepejeve in 
Windischeve skupine so 
bili slovenski kmetje, obr-
tniki in delavci. Nastopali 
so predvsem na cerkvenih 
slovesnostih, porokah, pri 
podoknicah, pogrebih, na 
izletih in seveda na veseli-
cah. V glasbenem programu 
tedanjih godbenikov je bil 
obvezno »Radecki marš«. Ta-
krat je bil sploh čas maršev, 
polk, jodlerjev, ländlerjev, 
sculhplattlerjev, čardašev, 
mazurk, valcerjev in podob-
nih plesov.

Na notnih pultih so imeli 
predvsem nasledenje sklad-
be: An der schönen, blauen 
Donau, Du liebe Wiener-
stadt, Holzhackermarsch, 
Herkules, Donau Wellen, 
Über den Wellen, Küssen ist 
keine Sünd, Schnell polka, 
Zweischritt polka, Schotisch, 
Steierish …

Med prvo svetovno vojno 
se je Windischeva skupina 
razšla, ker so godbeniki mo-
rali oditi na fronte, s katerih 
se jih je vrnilo le malo. Tako 
je naslednja leta do šmihelske 
nedelje leta 1922, ko je ime-
la zadnji nastop, godba bolj 
životarila.

SREČKO MAČEK

Uporabljeni viri:
- Nad sto let tradicije godb 

na pihala v Laškem, 1971
- 130 let Laške pihalne god-

be, 1992
- 140 let Laške pihalne god-

be, 2002

Prihodnjič: Ustanovitev 
nove, »tretje« godbe pod vod-
stvom Franca Ropreta

Rubriko pripravlja Osre-
dnja knjižnica Celje.Josip Windisch (1862–1932)

Godba Josipa Windischa na Marija Gradcu na »škapulirsko nedeljo« leta 1912

Laški godbeniki na poroki v Rifengozdu leta 1909
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V Aeroklubu Celje smo od 24. junija do 20. avgusta gostili indijskega državlja-
na Srinivasa Nyayapathija iz manjšega indijskega mesta Pune s 4,5 milijona 
prebivalcev.

Veseli Janez tudi v 
Šentjurju

V sodelovanju z Deželo Celjsko smo v po-
letnih mesecih spodbujali obisk Šentjurja. 
Rezultat tega je bil tudi obisk gostov iz bli-
žnjih zdravilišč.

Panoramski avtobus je pobiral obiskovalce 
v zdraviliščih Dobrna, Zreče, Laško, Rimske 
Toplice, Rogaška Slatina, Podčetrtek. Gostom 
smo v kratkem popoldanskem ogledu pred-
stavili osrednje zanimivosti občine. Ogledali 
so si Muzej Južne železnice in se seznanili 
z arheološkim parkom Rifnik. Program se je 
končal v glasbenem duhu, saj so si ogledali 
zbirko Pesem Južne železnice – spominsko 
sobo New Swing Quarteta in Ipavčevo hišo. 
Vrhunec doživetja je bil koncert mlade nadar-
jene citrarke Tajde Krajnc in flavtistke Neže 

Špoler. Ob odhodu so mnogi dejali, da jim bo 
pesem Kje so tiste rožice še dolgo odzvanjala 
v ušesih, pri čemer je bila potrjena misel, da 
imajo tukajšnji prebivalci glasbo v svojih genih.

Organizacija tovrstnih aranžmajev terja pre-
cejšnjo prožnost organizatorja kot tudi ponu-
dnikov turističnih storitev in kratke odzivne 
čase, saj se obiskovalci odločajo za obisk zadnji 
trenutek in tudi skupine so zelo heterogene 
tako starostno kot tudi narodnostno. Poleg slo-
venskih gostov smo gostili še avstrijske, ruske, 
češke in italijanske obiskovalce. Zato menimo, 
da imajo tovrstni obiski tudi dolgoročnejše pro-
mocijske učinke in navdušenje obiskovalcev 
nas navdaja z optimizmom.

BREDA KOVAČ RETUZNIK

Jože Gračnar z Vrha 
nad Laškim je našel celo 
vrsto gob, tako užitnih 
kot drevesnih. Največjo 
drevesno gobo je našel 
na višini 10 metrov. Fo-
tografiji obeh najdb nam 
je poslal njegov prijatelj 
Matic Štorman, mi pa ob-
javljamo to, na kateri je 
Jože z dežnikaricami ali 
po domače »marelami«, 
ki jih je nabral prejšnji 
teden, ko je bilo lepo 
vreme.

Zgornji trg na platnih
Zgornji trg in okolica Šentjurja so konec 

avgusta spet zaživeli na platnih ljubiteljskih 
likovnikov. Štirinajstega ex tempora so se 
poleg domačinov udeležili tudi ustvarjalci 
iz Laškega, Domžal in Celja. Devetnajst sli-
karjev amaterjev in njihov nekdanji mentor, 
likovni pedagog Ivo Brodej, so izkoristili 

prelep sončen dan ter se poklonili vedutam 
Šentjurja. Dela bodo v Galeriji Zgornji trg na 
ogled zadnje dni septembra. Člani Društva li-
kovnih ustvarjalcev Rifnik pa upajo, da bodo 
podobna srečanja svojo tradicijo v Šentjurju 
ohranjala še naprej.

StO

Šolanje Indijca v Aeroklubu Celje

Indijec Srinivas z Boštjanom Pristavcem, naslonjen na krilu Borut Žerjav

»Marele« in drevesne gobe

Zaupate nam že

69 let

Srinivas je naslov in reference naše letalske šole našel 
na spletnih straneh našega kluba in Agencije za civilno 
letalstvo RS. Njegova želja je bila nostrificirati indij-
sko nacionalno jadralno licenco v evropsko in dodatno 
pridobiti evropsko pooblastilo za učitelja jadralnega 
letenja.

Poleg tega je želel leteti še s kakšnim drugim tipom 
jadralnih letal in opraviti krajši prelet po Sloveniji. Ob 
izredno ugodnih vremenskih pogojih mu je uspel prelet 
kar 358 km z vrnitvijo na naše letališče. Samostojno je 
poletel tudi z jadralnima letaloma DG100 in DG300.

Celotno logistiko in organizacijo šolanja je prevzel Borut 
Žerjav, upravnik in vodja šole v Aeroklubu Celje. Žerjav 
priznava, da se tudi sam ni zavedal, da bo za izvedbo tega 
projekta treba toliko različne dokumentacije in logistične-
ga dela. Klub pa je pri tem pridobil dragocene izkušnje.

Navdušen nad pokrajino in klubom
Srinivas, ki je bival v hostlu v Petrovčah, se je na letali-

šče vozil s klubskim kolesom. Po opravljenem preletu je 
bil navdušen nad raznoliko pokrajino naše dežele in je 
obljubil, da bo naslednje leto naš klub ponovno obiskal, 
zaradi naših članov in korektnih odnosov pa obljublja še 
več učencev iz Indije.

3. avgusta je v Agenciji za civilno letalstvo RS brezhibno 
opravil teoretični del izpita iz letalskega prava in člove-
škega delovanja v letalu. Predzadnji dan je pod nadzorom 
Boštjana Pristavca, ocenjevalca za jadralno letenje z vsemi 
pooblastili, vrhunskega jadralnega pilota, ki je v minu-
lem novoletnem obdobju v Namibiji za las zgrešil svetovni 
hitrostni jadralni rekord na preletu 1250 km, opravil še 
praktični del izpita.

Da ne bi bilo preveč idealno, je za zadnji logistični izziv 
našega upravnika Boruta in Srinivase ob odhodu poskrbela 
prtljaga na brniškem letališču, ko kovčki niso ustrezali teži 
in odprtini za letalsko prtljago.

BOJAN PLEVČAK
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Obisk vrhunskih 
igralcev

V ponedeljek, 25. avgusta, so v košarkarskem 
klubu Celjski vitez tudi uradno pričeli novo se-
zono 2014/2015. Ob tej priložnosti sta mlade 
košarkarje obiskala vrhunska slovenska igralca 
Beno in Samo Udrih. V enournem skupnem dru-
ženju so fantje izvedeli veliko o njunih začetkih, 
karieri, načrtih za prihodnost in še veliko zani-
mivega. Ob koncu druženja sta vsem podpisala 
majice, drese in žoge. Za spomin na prijetno 
druženje sta prinesla tudi dres, ki ga je Beno 
nosil v NBA.

Promocijsko besedilo

Prava akrobatka
Marjeta Okorn z Brega pri Polzeli šteje 14 let in že 

zelo zgodaj se je pokazalo, da ima veliko akrobatskih 
sposobnosti.

Posebej spretna je pri vožnji s kolesi, ki jih obvladuje 
kot malokateri vrstnik. Zelo si je želela enokolesnik, ki je 
tudi cirkuški rekvizit, in pred kratkim ga je tudi dobila. 
Brez težav se je naučila vožnje in z njim na domačem 
dvorišču izvajala razne akrobacije. Uči pa se tudi igranja 
na harmoniko in njen cilj je bil, da bi med vožnjo na 
enokolesniku igrala na harmoniko. Dejala je, da bo v 
dveh mesecih to spretnost obvladala, a jo je v dobrih 
štirinajstih dneh.

TT

21. avgusta smo v Kulturnem centru Moskovrečje že 
četrtič v Moskvi od leta 2000 odprli našo razstavo. Po-
stavljena je iz likovnih izdelkov iz arhiva mednarodnih 
razpisov revije Likovni svet iz Celja.

Na odprtju so sodelovali direktorica umetniškega centra 
Moskovrečje Svetlana Nikolaevna, direktorica Likovne šole 
Artino Beograd Svetlana Vešić Ralević, predsednik Združe-
nja abstraktnih slikarjev Rusije David Ru, ataše za kulturo 
Veleposlaništva Republike Slovenije v Moskvi Andreja Ba-
nutai, prorektorica akademije akvarelov iz Moskve Natalija 
Kurbatova, folklorna skupina Žavoronki iz Moskovrečja in 
številni drugi. Ob tej priložnosti je direktorica Moskovrečja 
izrazila željo, da bi naslednje leto v njihovem centru odprli 
novo razstavo z izdelki iz našega arhiva v veliko večji gale-
riji. David Ru je predlagal, da bi ob naslednji mednarodni 

razstavi abstraktnega slikarstva sveta predstavili našo zdaj 
razstavljeno kolekcijo v Moskvi.

Presenečeni nad kakovostjo razstavljenih likovnih del 
so v Moskovrečju že zdaj predlagali, da bi razstava ostala 
v galeriji do decembra in ne, tako kot je bilo predvideno, 
do 15. septembra. Največji kompliment razstavi je zapis 
na spletni strani ob objavi fotografij profesionalne fotore-
porterke Margarit Lukatzkaje iz Moskve: »To je razstava, 
ki nikogar ne more pustiti ravnodušnega.«

Do konca leta je ostalo še nekaj velikih projektov, kot sta 
14. Mednarodna grafična delavnica akademskih avtorjev 
na temo Arhitektura Celja in mednarodna razstava likov-
nih del iz arhiva, ki jo bomo novembra postavili v Gani.

MIHAILO LIŠANIN

Krajani Planine pri Sevnici in krajevni odbor združenja 
za vrednote NOB so na bohorski jasi pod Možnico sredi av-
gusta slovesno obeležili 70. obletnico osvoboditve Planine 
pri Sevnici.

Že v prvem letu vojne je na območju Planine in bohorskih 
gozdov delovala I. celjska četa. Čez te hribe in globače so se 
prebijali I. štajerski bataljon, Kozjanska četa, Kozjanski bataljon, 
Kozjanski odred ter končno legendarna XIV. divizija. Sredi tega 
ozemlja se je kratek čas, jeseni 1944, širilo svobodno Kozjansko. 
Po osvoboditvi Planine, ko je bil velik del planinskega trga pož-
gan, je v Šentvidu pri Planini začela delovati partizanska šola. V 
tem času je tam nastal tudi pevski zbor. Del bogate partizanske 
zgodovine je tudi gledališka dejavnost v Šentvidu. V tistem času 
so na Planini ustanovili dom ljudske prosvete s knjižnico in čital-
nico, z vaško godbo in vaškim odrom. Na Netopirju v Bohorju pa 
je nastala večja partizanska bolnica. Na nedeljski slovesnosti je 
spregovoril podžupan Občine Šentjur Robert Polnar, obletnico 
pa so počastili tudi praporščaki številnih organizacij.

StO, foto: ML

Marjetka na enokolesniku s harmoniko

Četrta celjska razstava v Moskvi

Planina kot svobodna oaza Kozjanskega
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 4. ČE plod

 5. PE plod

 6. SO korenina

 7. NE korenina do 18. ure

 8. PO od 18. ure cvet

 9. TO cvet do 12. ure, od 13. ure list 

 10. SR list

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2014, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

Bilo je sobotno dopoldne, ko je 
imelo Društvo za zaščito živali 
Veles kot vedno stojnico v Celju. 
Zazvonil mi je telefon in na drugi 
strani se je oglasila gospa, očitno 
šokirana. Povedala mi je, da je v 
Lahomnem nad Laškim pod sla-
pom na skali poškodovan kuža, ki 
se ne odziva na klice. Prosila je, če 
ga lahko pridemo rešit. Povedala je 
še, da je klicala na različne naslo-
ve, a se ni nihče odzval.

S članico Lidijo Dobočnik sva takoj 
pospravila stojnico in se odpravila v 
Lahomno v prisotnosti našega kužka 
Benija, ki nas vedno spremlja. Tam 
smo videli kužka, ki je verjetno padel 
čez slap in se poškodoval, tako da ni 
mogel priplavati do brežine. Takoj 
sem ocenil, da brez čolna akcije ne 
bomo mogli izpeljati. Nenadoma je 
v vodo skočil naš kuža Beni in odpla-
val do njega ter ga začel vleči s skale, 
da bi z njegovo pomočjo priplaval do 
brežine, vendar je bil verjetno zagoz-
den in precej poškodovan. Na takšen 
način je poskusil večkrat, vendar mu 
ni uspelo. Takrat je Beni na brežini 
zagledal debelejšo vsaj tri metre dol-
go palico, jo z gobčkom zgrabil in od-
plaval proti ponesrečencu. Če bi se je 
prijel, bi ga odvlekel na suho, a tudi 
to ni uspelo, saj je bil kuža štiri dni 
pod slapom in je bil zelo prestrašen.

Da bi kužka čim prej rešili, sem 
poklical gasilce v Laško, če lahko pri-
peljejo čoln. Takoj so se odzvali, v eni 

Veles in gasilci pomagali Črtu

S pomočjo laških gasilcev je reševalna akcija uspela.

NAGRADNI RAZPIS

Do konca avgusta smo sprejemali fotografi je vaših ljubljenčkov in nabralo se jih je 
veliko. Kar nekaj smo jih že objavili, ostale bodo še prišle na vrsto po vrstnem redu, 
kot ste nam jih pošiljali. Tokrat objavljamo še tri iz vaše pošiljke, prihodnji teden pa vas 
bomo spomnili na vse do sedaj objavljene fotografi je in vas povabili h glasovanju. Tako 
bomo dobili zmagovalca prvega kroga in nato bomo »vajo« ponovili vse do fi nalnega 
obračuna. Na koncu bomo nagradili tistega avtorja, ki bo s kuponi bralcev zbral največ 
glasov. Nagrado bo prispevalo podjetje Hana-Ana iz Zadobrove pri Škofji vasi.

V Arclinu pri Škofji vasi je doma tale beli lepotec, ki sliši na ime Snoopy. Njegova lastnica Dragica Jezernik 
je zapisala, da je vesel, prijazen in igriv kuža, ki jih vsak dan razveseljuje. Ko se utrudi pri igri z žogico, gre 
počivat k svoji punčki.

Na kavču, v bazenu in travi

Da ne bodo nastopali le pasji ljubljenčki, nam je Tatjana Pevec z Ložnice pri Žalcu poslala fotografijo 
domačega osem let starega mačka Jerryja, ki je v vročini dal vse štiri od sebe in se hladil na travi.

Take fotografije so bile sicer le-
tošnje poletje bolj redke, očitno 
pa je bilo v sosednji Avstriji kdaj 
tudi vroče in sončno. Od tam, 
natančno iz kraja Suha, nam je 
pisala Maja Vrhnjak in ob fo-
tografiji pripisala: »Z Nukijem 
uživava v bazenu.«

VSAK ČETRTEK

ZGODBE S CELJSKEGA – NOVICE IZ 33 OBČIN

tednik@nt-rc.siwww.novitednik.com

95.1    95.9    100.3    90.6      MHz

www.radiocelje.com

Največ informacij s Celjskega

Jernejeva 
nedelja v 
Zibiki

Že vrsto let na Jernejevo ne-
deljo člani Prostovoljnega ga-
silskega društva (PGD) Zibika 
in kulturno društvo pod pokro-
viteljstvom krajevne skupnosti 
pripravijo prireditev Jernejeva 
nedelja.

Začne se s Šaljivimi igrami, ga-
silsko veselico in kravjo ruleto. 
Letos je tekmovalo 12 ekip: SK 
Sejalec, ŠD Kristan Vrh, KIMI Ko-
strivnica Rogaška Slatina z Dru-
štvom podeželske mladine (DPM) 
Šentjur, I love Sveti Štefan, DPM 
Šmarje pri Jelšah, Nezbiše, ŠD Pri-
stava pri Mestinju in Tinsko, Prva-
kinje iz Loke pri Žusmu, TD Skriti 
biser Sladka Gora, ter ekipi iz PGD 
Šentvid in Gaberke pri Šoštanju. 
V petih igrah, ki jih je napisal in 
režiral Marko Ketiš, so prikazali 
aktualne dogodke preteklega leta 
doma in v svetu.

Po končanih igrah so si igralci 
dali duška s kopanjem v blatu. 
Zmagala je ekipa KIMI Kostriv-
nica z DPM Šentjur, druga je bila 
ekipa I love Sveti Štefan, ki je za 
las izgubila tretjo zaporedno zma-
go. Sledila je gasilska veselica z 
ansamblom Petka. Zanimivost 
vsakoletne prireditve pa je kravja 
ruleta. Letos je bila dobitnica kra-
ve Regina Scholinsky iz Nemčije.

MILENKA BLAŽEVIĆ

uri smo že začeli akcijo reševanja in 
ga pripeljali na suho.

Videli smo, da ima precej poškodb 
in da je v slabem psihofi zičnem sta-
nju. Preveril sem, ali je čipiran. Na 
srečo je bil, tako da smo našli lastni-
ka. Psa smo dali v avto in ga peljali 
k lastniku. Ob srečanju je njegov go-

spodar potočil kar nekaj solz sreče, 
da je kužek spet doma. Je namreč 
invalid in mu je pes v veliko pomoč, 
saj mu prinese palico, ko jo potrebu-
je, prinaša mu kokošja jajca iz gnezd 
in podobno, skratka je zelo pameten 
kuža. Ker ima gospod majhno invali-
dnino, smo ga naslednji dan obiskali 

in mu prinesli veliko hrane za kužka, 
ki mu je ime Črt. Tudi v prihodnje bo 
deležen naše pomoči.

Zahvala velja gasilski enoti Laško 
za tako hitro ukrepanje in pomoč pri 
reševanju. Pri našem delu se geslo 
glasi: v slogi je moč.

DUŠAN VENGUST

Reševalna akcija psa v okolici Laškega
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»Vodniki reševalci smo prostovoljci. To je naš način življenja. Svojemu psu se 
enostavno razdajamo in ustrežemo njegovim potrebam, ki mu jih narekuje delo. 
Pripravljeni smo na vse v vsakem trenutku,« pripadnost svojemu psu in reševanju 
ljudi v stiski pojasni Ferdo Hrovat.

Rešujejo, ker to 
radi počnejo
Od poslušnosti k iskanju in reševanju – 165 vodnikov in psov reševalcev iz de-
vetih evropskih držav

Pri vsakemu psu se kdaj zgodi, da noče ubogati. A so 
za to krivi vodniki sami, je prepričan Ferdo Hrovat, 
vodja tabora.

»Ko pes išče neznanega človeka in ga najde, se po-
kaže, koliko je res izurjen. Zato smo udeležence iz 
devetih držav razvrstili v osemnajst mešanih ekip,« 
pojasni Duška Hrovat.

Psi so lahko čuvaji in naši najboljši prijatelji hkrati. Do-
kaz za to je 165 reševalnih psov, ki so se z vodniki urili v 
Varpolju, kjer je bil že 21. Mednarodni letni tabor vodnikov 
reševalnih psov. Že devetič ga je organiziralo Kinološko 
društvo Zgornje Savinjske doline, 40 pa je bilo udeležencev 
z Danske, Nizozemske, Madžarske, iz Romunije, Avstrije, 
Nemčije, s Hrvaške in iz Italije, od koder je prišlo največ 
udeležencev. Mednarodna udeležba je pripomogla k izme-
njavi izkušenj in navezavi osebnih odnosov med vodniki 
reševalci.

Eno od pogrešanih oseb je pes našel na stari skrinji na podstrešju. Vonj se zaradi vročine še hitreje dviga 
od tal, zato je težje najti pogrešanca. Poleg tega pes išče z nosom, zato šele ko najde vonj, pogleda proti 
predmetu.

Mednarodna izmenjava izkušenj
Na delovišču so vrvno tehniko reševanja vadili vodniki 

iz tujine. Nizozemka Esther Lubbe se je na vrvi s svo-
jim psom Yorrijem šele drugič v življenju spustila proti 
reki, kjer so našli pogrešano osebo. »Bil je star osem 
tednov, ko sem ga dobila. Od takrat skupaj trenirava.« 
Pomembno je, pripoveduje, da zgradiš zaupanje. »Psa 
ne smeš razočarati, tako kot ne človeka. Če mu daš jasna 
navodila, jih bo razumel.«

Esther Lubbe: »Morala sem pomiriti psa. Bil je nervozen. Zelo je 
pomembno, da se pes počuti sproščeno in ni pod stresom, da se 
zaveda, da se mu nič ne more zgoditi.«

Vodnik je pri urjenju psa zelo 
pomemben
Na mednarodnem taboru so sodelovali tudi celjski 

reševalni psi. Eva Gologranc, podpredsednica Kinolo-
škega društva reševalnih psov Celje, se z reševanjem 
ukvarja že štirinajst let. »To je že moj drugi pes, s katerim 
treniram. Borderski ovčar je hitrejši, bolj željan dela kot 
zlati prinašalec, ki sem ga imela prej. Prinašalca sem 
morala bolj motivirati za delo in ga spodbujati, tega pa 
moram miriti.«

Eva Gologranc: »Čas s Hillom sem želela preživeti karseda koristno. 
Psa urim, ga učim, učim se tudi jaz, da znava pomagati tistim, ki 
pomoč potrebujejo.«

Štiridnevna vadba na ta-
boru vodnikov in psov je na 
terenu vsebovala elemente is-
kanja pogrešancev, delo med 
ruševinami in premagovanje 
terenskih ovir. »Pomembna 
sta druženje in izmenjava 
mednarodnih izkušenj ter 
različnega načina dela. Spo-
znavajo in popravljajo napa-

ke, pridobivajo nova znanja, 
nove prijeme,« pojasni tajnica 
Kinološkega društva Zgornje 
Savinjske doline Duška Hro-
vat.

Pasma ni 
pomembna
O pasmah, ki so primerne 

za šolanje za reševalne pse, 
ne moremo govoriti, je pre-
pričan Ferdo Hrovat, vodja 
letošnjega tabora. »Vse je od-
visno od nas, kako jih vzgo-
jimo. Vsi so lahko reševalni 
psi, razen težkih in agresiv-
nih.« Gre za načrtno šolanje, 
ki se začne pri treh mesecih. 
Že od začetka moramo ve-
deti, zakaj smo si želeli psa, 
svetuje.

Tudi posvojeni psi iz zave-
tišč so primerni za reševalne 
pse, a vzgojna pot je zah-
tevna. »Posvojitelj mora biti 
vztrajen in mora vedeti, kako 
pristopiti k psu, ki je v zave-
tišču doživel ogromno travm, 
kar se pozna pri obnašanju 
in odnosu do človeka,« meni 
Hrovat. Pes reševalec je dru-
žinski pes. Vzgojen in šolan 
rešuje, ker to rad počne, in ne 
zato, ker mora, še dodaja.

Ljudje pse 
socializirajo
Miselnost ljudi, zakaj ima-

jo pse, se z leti spreminja, je 
prepričana tudi Duška Hro-
vat. Na tečaj osnovnega šo-
lanja in učenja poslušnosti 
prihajajo tudi psi s podeželja, 
ki so dolga leta preživeli na 
verigah. Če se pes začne učiti 
poslušnosti pri treh mesecih, 
lahko prvi izpit za reševanje 
opravi pri osemnajstih. »Nje-
gova delovna doba lahko tra-
ja do dopolnjenega desetega 
leta. Metode se ves čas spre-
minjajo, a še vedno velja, da 
ga lahko samo skozi igro in 
nagrado navadijo, da bo iskal 
z veseljem,« pojasni Duška.

Različni pasji 
karakterji
Tudi psi so različni, enako 

kot ljudje, zato menjavanje 
okolja in vodnikov nekate-
rim ustreza, nekaterim ne. 
Nekateri imajo več izkušenj, 
nekateri manj. Na taboru pa 
so vsi izpostavljeni drugač-
nemu okolju in ljudem, kot 
so vajeni doma. Nekateri so 
preplašeni, zato imajo zanje 
pripravljene lažje situacije 
reševanja, spretnejši in pogu-
mnejši pa hitreje nadgradijo 
znanje za napredovanje. A 
vsi so na koncu nagrajeni – z 
igračo ali s hrano.

ANJA KOVAČIČ
Foto: GrupA
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Spravite umazanijo z 
rok na pravilen način
Vedno bolj priporočeno tudi razkuževanje

Rubriko Za zdravje ureja Simona Šolinič. 
Predloge oziroma ideje ji lahko posredujete 
na simona.solinic@radiocelje.com

Dotik je nekaj najlepšega 
v življenju, pravijo. Vsako-
dnevno jih ljudje »opravi-
mo« nešteto. Dotikamo se 
različnih površin, predme-
tov in tudi ljudi. Z vsakim 
dotikom prihajamo v stik z 
mikrobi in umazanijo. Da 
so majhni mikrobi lahko 
velika težava, velikokrat 
pozabimo. Pravzaprav na 
to večkrat pozabijo starejši 
kot mlajši. Z začetkom šol-
skega leta se učenci in dija-
ki ne začnejo učiti samo iz 
knjig, ampak jih ozaveščajo 
tudi o pravilnem umivanju 
rok.

Vzgoja o nevarnosti mi-
krobov se začne že v vrtcih. 
Tako že malčke učijo, kako, 
kdaj in koliko časa je treba 
roke umivati, da so čiste. Če 
bi rekli, da je vsaka umaza-
na roka za zdravje zelo ne-
varna, bi zganjali preveliko 
paniko. A težave se lahko 
pojavijo, kadar pride uma-
zanija v stik z notranjim de-
lom telesa. Drugače poveda-
no – v stik s sluznico. Takrat 
nastane tveganje za različne 
okužbe. Ljudje se pogosto 
podzavestno dotikamo oči, 
nosu ali ust. In takšen dotik, 
če so roke umazane, je po-
vabilo mikrobom za vstop v 
telo. Velik dejavnik tveganja 
za okužbe so tudi poškod-
be kože. Če je koža zdrava, 
deluje seveda kot varovalo 
telesa, a če so na njej rane, 
je tudi to priložnost, da mi-
krobi prihrumijo v telo in 
»zganjajo« okužbe.

Umivanje pred 
nego in po njej
Kot pravi klinična mikro-

biologinja z Inštituta za jav-
no zdravje, zdravnica Jana 
Kolman, je treba pravilno 
umivanje rok ozavestiti. S 

Umivanje in …
Pri umivanju rok je pomembno slediti pravilnemu 

postopku. Roke je treba pod toplo tekočo vodo najprej 
dobro splakniti. Nato na vlažne roke nanesemo milo 
in ga vtiramo najmanj dvajset sekund po vsej površini 
dlani, torej po hrbtišču, med prsti obeh rok in palci ter 
predeli pod nohti. Večina ljudi seže po milu že takoj na 
začetku, torej ko ima še suhe roke, kar ni prav. Če roke 
najprej nekoliko splaknemo, curek vode odnese kar lepo 
število mikrobov s površine. Miljenje, ki sledi, je zato 
bolj učinkovito. Nato sledi dobro spiranje mila s toplo 
tekočo vodo z rok, ki jih osušimo. Najbolj priporočeno 
je brisanje do suhega s papirnato brisačo. Pipo je treba 
šele nato zapreti s komolcem ali papirjem, ne pa z umito 
roko, še posebej če nismo doma. To so osnovna higienska 
pravila. Predvsem za otroke je znano, da če se enkrat tega 
pravilno naučijo, postopka nikoli ne pozabijo.

 … razkuževanje rok
Zatem ko razkužilo nanesemo na skrčeno dlan, obe 

dlani podrgnemo drugo ob drugo najmanj petkrat, nato 
razkužilo vtremo še v hrbtišče roke. Sledi vtiranje v pro-
store med skrčene in iztegnjene prste, nato s skrčenimi 
prsti ene roke podrgnemo v dlan druge roke. Z zaprto 
dlanjo nato krožno razkužimo še palec. Sledi vtiranje 
razkužila še v prstne blazinice in nohte.

Ko se roke posušijo, so razkužene. Postopek mora tra-
jati od 20 do 30 sekund.

Ali ste vedeli?

Z doslednim umivanjem rok bi lahko za polovico zmanj-
šali število smrti otrok zaradi drisk in za četrtino zaradi 
akutnih okužb dihal. Besede, da je umivanje rok z milom 
cepivo, ki preprečuje okužbe, so tako še bolj razumljive.

Z umivanjem rok odstranimo z dotikanjem pridobljene 
mikrobe, ne pa zaščitnih, ki jih imamo stalno na rokah in 
tudi drugje po koži in nas v ščitijo pred vdorom morebitno 
škodljivih vrst.

Mnogokrat ljudje pri umivanju rok enostavno pozabijo milo ali razkužilo dodobra vtreti tudi v medprstne 
prostore ali v dele, kjer je nakit. (foto: SHERPA)

Telefonske slušalke so tudi vir mikrobov … (Arhivska)

tem namreč ljudje zmanj-
šajo kakršno koli možnost 
okužbe. »Roke moramo 
umivati vedno, ko so vidno 
umazane. Tudi po uporabi 
stranišča in pred jedjo. Roke 
umivamo tudi pred in med 
pripravo hrane ter po njej, še 
posebej dosledno, če smo v 
stiku s surovim mesom, z 
jajci, morskimi školjkami, s 
svežo neočiščeno zelenjavo 
ali sadjem,« razlaga Kolma-
nova. Ljudje hranijo dojenč-
ke, majhne otroke, negujejo 
starejše, bolnike. »Umivanje 
rok je zato nujno tudi pred 
hranjenjem drugega, pred 
nego in po njej, tudi po me-
njavi plenic ali po brisanju in 
umivanju otroka po uporabi 
stranišča,« dodaja. Jesen je 
čas prehladov, kar pomeni 
več smrkanja, kihanja in ka-
šljanja. Če oseba, ki je pre-
hlajena, nima robčka, mora 

kihniti ali zakašljati v rokav, 
saj s tem ohrani čiste roke in 
ne prenaša virusov. Slednje 
je izjemno pomembno v za-
prtih prostorih, malo manj, 
če je na prostem. V času pre-
hladov je treba imeti pri sebi 
robčke za enkratno uporabo 
in jih po »smrkanju« odvreči. 
Tudi domače živali so lahko 
vir mikrobov, zato je umiva-
nje rok nujno po dotikanju 
hišnih ljubljenčkov, četudi 
so to akvarijske živali.

Drobni nasveti
Kolmanova priporoča 

tudi umivanje rok, ko pri-
demo domov. Saj se zunaj 
dotikamo različnih površin 
v trgovinah, lokalih, tudi 
bankah … Preden se lotimo 
domačih opravil, moramo z 
rokami nujno in najprej pod 
vodo. Ob tem obstaja kup 
dodatnih drobnih nasvetov, 
ki se jih je primerno drža-
ti. »Če smo na potovanju in 
vode ni v bližini, naj bodo 
v torbici vsaj vlažilni robč-
ki. Sendvič na primer lahko 
jemo tako, da ga odvijemo, 
a se ga pri tem neposredno 
ne dotikamo, če imamo 
umazane roke. Enako je, ko 
jemo s priborom in se hra-
ne ne dotikamo. Kadar je na 
rokah rana, naj bo pokrita,« 
svetuje zdravnica. Vsakdo 
dnevno opravi kar nekaj 
telefonskih klicev, tudi med 
jedjo. Telefon pred tem od-
lagamo v torbice, na mize, 
sedeže. S tem dobesedno 
pobiramo mikrobe, preden 
telefon ponesemo z rokami v 
neposredno bližino ust. Ko-
liko ljudi se spomni očistiti 
mobilne telefone ali telefon-
ske slušalke?

Razkuževanje z 
namenom
V zdravstvenih domo-

vih, na hodnikih in v sobah 
bolnišnic so razkuževalna 
sredstva. Z namenom. V teh 
prostorih se je še toliko bolj 

pomembno držati pravilne-
ga umivanja rok in nato še 
razkuževanja. »Razkužilo 
je nekoliko bolj učinkovito 
v primerjavi z umivanjem 
rok, saj odstrani več mikro-
bov. S zavedati se moramo, 
da razkužilo ne deluje na 
umazanih rokah. Takrat je v 
vsakem primeru roke treba 
umiti in šele nato razkužiti,« 
dodaja zdravnica. Razkuži-
la, ki sicer deluje hitro in je 
tudi enostavno za uporabo, 
nikoli ne nanašamo na vla-
žne roke, ker zmanjšamo 
njegov učinek, ampak na 
suhe. Po razkuževanju niko-
li ponovno ne spiramo rok 
niti jih ne brišemo v papir 
ali brisačo. Doma ni treba 
imeti razkužila, a je pripo-
ročljivo. Še posebej če ljudje 
skrbijo za bolnega svojca ali 
za nekoga, ki ima po telesu 
rane, ki jih je treba oskrbeti. 
Takrat je treba roke umiti in 
razkužiti pred nego in po 
njej, ran pa se čim manj do-
tikati. Razkuževanje rok je 
neobhodno tudi, kadar je v 
družini nekdo, ki ima hude 
prebavne motnje, v bližini pa 
so otroci.

Strožje v 
bolnišnici
Glede razkužil je drugačna 

situacija v bolnišnici. Bolni-
ki so namreč zaradi svojega 
slabega zdravstvenega sta-
nja še toliko občutljivejši. 
Žal tega ne upoštevajo vsi 
obiskovalci bolnišnice ozi-
roma svojci bolnikov, ki 
prihajajo dnevno na obiske. 
Ob vstopu v bolnišnico in na 
oddelek, kjer bolnik leži, bi 
si morali vedno umiti roke 
z vodo in milom, nato pa si 
jih še razkužiti. Na to opo-
zarjajo številna obvestila na 
hodnikih in v sobah. Četudi 
se zdravstveno osebje in či-
stilke trudijo, da so površine 
očiščene, je jasno, da vseh 
mikrobov z njih ne morejo 
popolnoma odstraniti. Obi-

skovalci se pogosto ne držijo 
niti priporočil, naj ne sedijo 
na bolniških posteljah in da 
naj osebnih stvari ob obi-
skih ne odlagajo na mize v 
sobah. Mnogokrat na obiske 
prihajajo otroci, ki posedajo 
na tleh ali se jih dotikajo z 
rokami. S tem ko se ljudje 
ne dotikajo drugih površin, 
preprečujejo, da bi mikrobe 
razširjali ali da bi prišli do 
bolnika, saj bi mu to lahko še 
dodatno škodovalo. Bolnik 
je namreč bolan, morda ima 
infuzijo, okoli njega so raz-
lične cevke, morda jih ima 
napeljane v pljuča, nos, žilo, 
sečila … Bolnik z ranami je 
»odprt« za vstop mikrobov 
in je zato v zelo ranljivem 
položaju. Umivanje in raz-
kuževanje rok sta nujna tudi 
ob odhodu iz bolnišnice. »Te 
stvari je treba upoštevati, saj 
tako varujemo svoje zdravje 
in tudi bolnike,« še pojasnju-
je Kolmanova.

Brez zadržanosti
Vseh dnevnih telesnih sti-

kov seveda ne moremo pre-
prečiti, saj bi bili popolnoma 
izolirani od sveta. A če upo-
števamo osnovna pravila, se 
lahko izognemo marsikateri 
okužbi. Tudi pri rokovanju. 
»Pri tem ni treba biti zadr-
žan, saj gre za normalen 
stik. Res je, da z dotiki pobi-
ramo določene mikrobe, ki 
pa so neškodljivi, dokler ne 
pridejo do sluznice. Posvojiti 
je treba navado, da si roke 
redno umivamo. Potem smo 
čisto varni,« dodaja sogovor-
nica. Tudi v javnih toaletnih 
prostorih ni skrbi, če pri tem 
upoštevamo dobro mero pre-
vidnosti. Če je v žepu kakšno 
razkužilo, ki ga uporabimo 

po umivanju rok, je to lahko 
še dodatna pozitivna stvar. 
Kolmanova razlaga še, da 
so včasih zdravstveni stro-
kovnjaki za številne virusne 
okužbe domnevali, da se 
prenašajo po zraku, a so sča-
soma spoznali, da je glavni 
način prenosa okužbe ravno 
preko rok in z vnosom v telo 
preko sluznice.

Očistite delovno 
mizo
Bliža se jesen, čeprav je 

jesensko vreme že tukaj. 
Prišel je čas za povečano 
število prehladnih obolenj. 
Ta ljudi spravijo tudi k 
zdravniku in v bolniški sta-
lež. Poglejmo primer. Ose-
ba, ki dela za mizo, kjer sta 
računalnik in telefon, mora 
zaradi okužbe k zdravniku 
in nato v bolniški stalež. Po 
treh dneh se vrne v služ-
bo, ker se počuti bolje. Ali 
obstaja ponovna možnost 
okužbe, saj se je vrnila za 
delovno površino, ki se je je 
v času okužbe dotikala, ni 
pa je ob vrnitvi razkužila? 
»Možno je, vendar smo spet 
pri tem, da do okužbe pride 
le, če mikrobe po dotikanju 
človek vnese v telo preko 
sluznice. Življenjska doba 
mikroorganizmov na delov-
nih površinah je približno 
sedem dni, bakterije preži-
vijo tudi mesec, če je okolje 
zanje ugodno,« pojasnjuje 
mikrobiologinja. Zato sve-
tuje redno čiščenje delovne 
površine. Računalniška tip-
kovnica in telefonska slu-
šalka sta namreč lahko vir 
mikrobov.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA, 

arhiv NT (TimE)
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Uradno še kraljuje po-
letje, a na cestah je vse v 
znamenju hladnejše polo-
vice leta. Nižje temperatu-
re, visoka vlažnost, mokro 
cestišče, manj dnevne sve-
tlobe, megla, vse to zahteva 
pripravo avtomobila in nas 
samih na drugačne razme-
re, na povečano nevarnost 
za morebitno nesrečo in po-
večano skrb za vzdrževanje 
železnega konjička.

Med najpomembnejšimi 
ukrepi je zagotovitev kar 
najboljše vidljivosti. Videti 
in biti viden je ena od za-
konitosti varne vožnje. Med 
vožnjo moramo dobro videti 
vse, kar nas obkroža, tudi 
naše vozilo morajo drugi 
udeleženci v prometu opaziti 
pravočasno. Še posebej ker je 
september čas, ko se pojavi-
jo na cesti šolarji, med njimi 
tudi najmlajši, ki se kot pešci 
prvič pojavljajo na cesti brez 
spremstva.

Videti, biti viden
Veliko avtomobilskih ne-

sreč se zgodi zaradi slabe 
vidljivosti. Med drugim se 
na cestah začenja pojavljati 
jesenska megla. Delovanje 
avtomobilskih luči mora-
mo v tem času še pogosteje 
preverjati. V Sloveniji je že 
od leta 1998 predpisano, da 
morajo avtomobili zaradi 
boljše vidljivosti voziti s pri-
žganimi lučmi tudi podnevi. 
Še posebej pomembno je, da 
v gosti megli dobro delujejo 
meglenke našega avtomobi-
la. To, da vozimo z vključe-
nimi meglenkami v jasnem 
vremenu, je milo rečeno 
odveč in na škodo drugih 
voznikov. Močna svetloba 
jih slepi in nekatere spravlja 
v nevarnost. Ne pozabimo, v 

Začenja se hladnejši del leta
V tem času je treba večjo pozornost nameniti vidljivosti, pnevmatikam in zavoram

močnem dežju meglenk ne 
uporabljamo. To, da meglen-
ke uporabljamo takrat, ko ni 
treba, je seveda kaznivo.

Za boljšo vidljivost je prav 
tako pomembno redno čišče-
nje stekel, sprednjih žarome-
tov, zadnjih luči in stranskih 
smernikov. Zanimiva je tudi 
ugotovitev strokovnjakov, 
da ima vsak šesti avtomobil 
motne ali porumenele žaro-
mete zaradi poškodb. Vožnja 
s takšnimi žarometi lahko 
zmanjša vidljivost celo do 80 
odstotkov.

Prilagodimo 
hitrost
Med slabšo ali slabo vidlji-

vostjo je treba hitrost avtomo-
bila seveda prilagoditi razme-
ram na cesti. Zaradi svoje in 
tuje varnosti moramo vožnjo 
upočasniti. Pri vidljivosti do 
petdeset metrov daleč sme 
voznik voziti največ petdeset 
kilometrov na uro, pri vidlji-
vosti do sto metrov največ 
osemdeset kilometrov na uro 
in pri vidljivosti do sto petde-
set metrov največ sto kilome-
trov na uro. Vožnja v megli 
je za voznika bolj utrudljiva, 
zato se mora za nujen počitek 
ustaviti prej, kot bi se sicer. 
Med vožnjo v gosti megli še 
bolj kot drugače velja, da so-
potniki ne oviramo voznikove 
zbranosti.

Varnostna razdalja
Vožnja s prekratko varno-

stno razdaljo je med najpo-
gostejšimi vzroki prometnih 
nesreč. Večina voznikov vozi 
preblizu. Zlasti agresivni vo-
zniki se »prilepijo« v bližino 
predhodnega vozila, da bi 
voznika počasnejšega vozila 
prisilili, da bi se jim umaknil s 
prehitevalnega na vozni pas.

Po Zakonu o varnosti ce-
stnega prometa ne sme biti 
varnostna razdalja med vo-
ziloma, ki vozita po istem 
prometnem pasu, krajša od 
razdalje, ki jo pri hitrosti, s 
kakršno vozi, prevozi v dveh 
sekundah. Pri hitrosti sto ki-
lometrov na uro znaša tako 
varnostna razdalja vsaj 54 
metrov, pri hitrosti 130 kilo-
metrov na uro vsaj 72 metrov. 
V ugodnih prometnih razme-
rah se lahko varnostna raz-

dalja skrajša, vendar ne sme 
biti krajša od razdalje, ki jo 
vozilo pri hitrosti, s kakršno 
vozi, prevozi v sekundi.

Pnevmatike in 
zavore
V mokrem vremenu, ki je 

značilno za hladnejšo polo-
vico leta, so ustrezne pnev-
matike še bolj pomembne. 
Če v mokrem vremenu zavi-
ramo, moramo imeti vedno 
v mislih, da je za ustavljanje 

na mokri podlagi potrebna 
daljša zavorna pot. Pri nižjih 
temperaturah letne pnevmati-
ke zagotavljajo slabši oprijem. 
Ustrezna in dobra pnevmatika 
nas lahko v usodnih trenutkih 
reši. Umirjena vožnja seveda 
pomeni boljši oprijem pnev-
matik na cestišču. Računajmo 
tudi na morebitno umazanijo 
na cestišču, na ostanke olja in 
ostanke zemlje z njiv.

Prav tako posvetimo po-
sebno skrb zavoram, ki so v 

mokrem vremenu slabše od-
zivne. Ustrezne pnevmatike 
in urejene zavore so nam v 
pomoč tudi, ko pride do akva-
planinga, splavanja, ko avto 
zaradi preveč vode na cesti-
šču dvigne. V takšnem pri-
meru se lahko zgodi, da av-
tomobil povsem izgubi stik s 
podlago, zato lahko končamo 
v kakšnem obcestnem jarku. 
Med akvaplaningom ne zavi-
ramo in ne obračamo volana.

BRANE JERANKO

V Avtohiši Škorjanec se je dogajalo
Sandi in Alojz Škorjanec v razstavnem salonu Avtohiše Škorjanec

V petek, 29., in v soboto, 30. avgusta, so v Avtohiši Škor-
janec za svoje stranke pripravili Dneve odprtih vrat.

Dogajanje je bilo pestro, možno je bilo testirati vse modele 
vozil KIA, nudili so brezplačne cenitve vozil in za rabljeno 
vozilo ponudili tudi do tisoč evrov več. Hkrati so predstavili 
nov prodajni program kakovostnih skuterjev SYM. V trgovi-

ni z rezervnimi deli so predstavili orodje za mehanike in po 
akcijskih cenah omogočili nakup rezervnih delov in dodatne 
opreme. Poleg tega so za svoje obiskovalce organizirali tudi 
nagradno žrebanje s privlačnimi nagradami, seveda pa ni 
manjkala niti obilica dobre volje, glasbe in prigrizkov.

Promocijsko besedilo

V mokrem in hladnem vremenu so ustrezne pnevmatike še bolj po-
membne. (Foto: GrupA)
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 116

Kdaj ste nazadnje dobili 
kaj zastonj? Težko vpraša-
nje, a ne, saj je v današnjih 
časih prav vse treba plačati, 
celo deževnico. Pa tudi ob ka-
kšnem nasmehu ali prijazni 
besedi se živčno sprašujemo, 
koliko nas bosta stala. No, 
meni se je zgodilo zadnjič v 
enem od celjskih gostišč in 
šok je bil tako velik, da si še 
vedno nisem opomogla.

Nikoli se nisem imela za 
kakšno prav posebno uspe-
šno kuharico, čeprav je vse, 
kar pride iz mojih loncev, 
užitno. Tako vsaj trdijo tisti, 
ki obiskujejo mojo kuhinjo. 
Včasih se sicer zgodi, da se 
mi kaj ponesreči in takrat se 
spomnim prijateljice Kata-
rine, odlične gospodinje in 
velike dame, ki mi je pred 
več kot četrt stoletja, ko 
sem stopala na samostojno 
kuharsko pot, razkrila ne-
kaj malih skrivnosti malih 
kuharic. Njene trditve, da 
mora vsaka dobra gospo-
dinja vedno imeti v hladil-
niku pečenko in čokoladno 
torto, ker nikoli ne ve, s 
katere strani bo priletel ka-
kšen obisk, se sicer ne dr-
žim. Je preveč draga. Kadar 
pa v loncu kljub velikemu 
trudu nastane katastrofa, 
se spomnim njenega na-
sveta ter ob pomoči malce 
bešamela, nastrganega sira 
in gratiniranja postavim na 
mizo jed z dolgim imenom 
in francoskim naglasom. In 
smo vsi zadovoljni – jaz, ker 
mi je finta spet uspela, moji 
domači pa, ker mislijo, da 
je mati pogruntala »novo« 
jed. Bog te požegnaj, Kata-
rina.

Malce sem skrenila, kaj-
ne. Ampak takšne smo me, 
amaterske kuharice, ki skr-
bimo, da ima družina vsak 
dan na mizi nekaj toplega. 
Vsaj enkrat na mesec pa se 
mi, to moram priznati, ob 
pogledu na štedilnik zame-
gli pred očmi in takrat je edi-
na rešitev katero od bližnjih 
gostišč. Najstarejši moški 
član družine običajno osta-
ne doma ob skledi solate, 
ker se mu ne ljubi postopati 
po gostilnah, če ob mizi ne 
sedijo vsaj trije njegovi kvar-
topirski kameradi in na mizi 
ni vsaj deset steklenic piva. 
Zato se na kulinarično do-
godivščino odpraviva s si-
nom sama. Pri tem imava 

Poletna
Direktor hotela sliši, kako šef recepcije reče nekemu gostu: 

»Ne, tega pa pri nas nimamo!«
»Kako, nimamo? Seveda imamo!« se vmeša direktor.
Gost se zahvali in odide.
»Kaj pa je vprašal?« reče direktor šefu recepcije.
»Vprašal je, ali imamo pri nas veliko dežja.«

Izgubljeni
Starejši gospod in mladenič se zaletita z vozičkom v trgovi-

ni, ko iščeta svoji ženi. Starejši predlaga, da ju poskusita najti 
skupaj, in vpraša mlajšega, kako izgleda njegova. Mladenič 
začne opisovati: »22 let, vitka dolgonoga blondinka z modrimi 
očmi, velikimi prsmi, v minici …«

Vpraša starejšega gospoda: »Kako pa izgleda tvoja?«
Ta odgovori: »Brez veze, greva iskat tvojo …«

Konec je blizu
Župnik in zvonar stojita sredi vaške ceste in zabijata v 

zemljo tablo z napisom: »Konec je blizu, obrnite se, dokler 
ni prepozno.«

Mimo pripelje avto, voznik pa skozi okno zakriči: »Pustite 
ljudi pri miru, vi verski fanatiki!«

Čez nekaj trenutkov se zasliši cviljenje zavor in nato glasen 
pok. Zvonar se obrne k župniku: »Gospod, mislim, da bi bilo 
morda bolje, če bi enostavno napisali: Most je porušen.«

Kaj je to?
Kaj je to: štirje v sobi in samo eden dela?
Trije državni uslužbenci in klima …

Kazen
Kakšna je kazen za poligamijo?
Več kot ena tašča …

Alkoholna
Res je, da nam bo alkohol skrajšal življenje.
Ampak videli bomo dvakrat več!

Podjetniška
Podjetnik pravi drugemu:
»Saj bi se smejal na svoj račun, a imam blokiranega!«

Spraševali smo vas, koliko let že deluje Radio Celje, ki 
bo kmalu praznoval okrogli jubilej.

Pravilen odgovor se glasi: 60 let.
Med pravilnimi odgovori smo izžrebali kupon bralke 

Zinke Potočnik iz Zreč, ki ji bomo poslali majico NT&RC.

Kako se imenuj marketinška priloga, ki jo tokrat naj-
dete priloženo Novemu tedniku?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 9. sep-
tembra, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Ce-
lje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

Bo za naslednjič
Na vprašanje, ali ima kdo predlog za rubriko Zanimi-

vosti, se oglasi Špela Ožir: »Imam dojenčka. Ampak se 
še ni rodil …«

Dva evra!
Ko naše »generalne« Tee Podpečan zaradi dopusta ni 

bilo v službi, so nas s kavo pridno zalagali bralci in po-
slušalci. Takoj ko se je vrnila, je od nas spet zahtevala 
dva evra za nakup te nepogrešljive dnevne spremljevalke. 
Višek vsega pa je bil stavek, ki ga je izrekla dan po tistem, 
ko smo ji vsi že izročili zahtevani znesek: »Ker je kava v 
trgovini znižana, mi dajte še enkrat dva evra …« Tako je 
to pri nas. Ko cene padejo, mi plačamo še več!

Železo rjavi, če ga na uporabljamo, stoječa voda se skali 
in zaledeni na hladnem. Enako neaktivnost zmanjšuje 
ostrino uma. (Leonardo da Vinci)

Filmska igralka Marlene Dietrich (1901–1992) je bila 
nekoč na predavanju o inteligenci moških in žensk. Po 
predavanju je predavatelj »najlepšo babico na svetu« 
vprašal, ali ima kaj dodati. Marlene mu je odgovorila: 
»Mogoče je res, da so moški bolj inteligentni od žensk, 
ampak jaz še nisem videla žensko, ki bi tekala za neu-
mnim moškim in občudovala samo njegove lepe noge.«

Najdražji burger
velike težave, ker je gostišč 
v Celju komaj za vzorec, pa 
še izbirčna sva oba. Ampak 
to poletje sva doživela veliko 
razodetje – ugotovila sva, da 
v središču mesta delajo sla-
stne burgerje. Ker pa nisva 
ne on ne jaz kakšna posebno 
strastna mesojedca, je polo-
vička za vsakega dovolj. To-
rej en burger, en krompirček 
in dva krožnika. Tako je bilo 
tudi zadnjič. Užitek je bil 
popoln, čeprav sva morala 
nanj čakati dlje kot običaj-
no. Ko je s krožnika izginil 
še zadnji krompirček in sva 
se potrepljala po ravno prav 
napolnjenih trebuščkih ter 
zaklicala natakarju, da bi 
rada plačala, pa šok. »Je re-
kel šef, da ni treba plačati, 
ker ste tako dolgo čakali,« je 
bil njegov odgovor.

Sploh se ne morem spo-
mniti, kako sem prišla iz 
gostilne. Sin pravi, da sem 
se malce tresla, spodnja če-
ljust pa da mi je od presene-
čenja padla skoraj do popka. 
K sebi sem prišla šele doma, 
takrat pa me je začelo razži-
rati. Zakaj za božjo voljo je 
bil tale burger zastonj? Se je 
morda po mestu že razširil 
glas, kako tečna baba sem? 
Pred kratkim sem namreč 
demonstrativno odkorakala 
iz nekega drugega gostišča, 
ker po skoraj eni uri čaka-
nja na mizi pred mano še 
vedno ni bilo naročene pice. 
Čeprav se je skoraj polovica 
natakarske ekipe zapodila 
za mano in me prepričeva-
la, naj počakam samo še tri 
minutke, sem besno in tudi 
glasno vztrajala pri svojem. 
Ne, najbrž ni bilo to. Gotovo 
nisem edina, ki povsod uve-
ljavljam svoje potrošniške 
pravice!

Kaj pa če sva se jim zasmi-
lila? Kaj, če so si rekli, poglej-
te uboga reveža, že drugič 
sta naročila en sam samcat 
burger in bila sta zelo lačna, 
saj je v hipu izginil z njunih 
krožnikov? Najbrž so opazili 
tudi sinove pošvedrane če-
vlje. Ampak naš mulc že vse 
svoje življenje nosi pošve-
drane čevlje! Nove obuje šele 
takrat, ko mu stari že skoraj 
razpadejo na nogah.

Še cel kup drugih vprašanj 
se mi je zapodil po glavi in 
me bega še danes. Razžira-
nja zaradi zastonj burgerja 
nikakor noče biti konec. Vse 
skupaj je šlo celo tako daleč, 
da se gostišču na široko iz-
ogibam, če ne gre drugače, 
pa odbrzim mimo s sklonje-
no glavo. Ne, tole se mora 
nehati. Zato bom jutri šla 
tja in plačala tisti prekleti 
burger. Pa še napitnino bom 
primaknila. Ker preprosto ne 
prenesem misli, da nikoli več 
ne bom mogla okusiti kepice 
sočnega mesa, slastne oma-
ke in v domači peči spečene 
štručke.

MATILDA

Težave na igrišču
Celjski nogometaši so imeli na zadnji tekmi težave. Če 

so bili proti Mariboru neverjetno dobri, so se tokrat proti 
Ljubljančanom »pokakali«. In to dobesedno, saj je večino 
moštva prizadela viroza in so se komaj premikali po igrišču. 
Še sreča, da so jo odnesli brez golov. Kaj pa, če so Ljubljan-
čani izvedeli, kjer bodo Celjani pred tekmo pojedli kosilo?
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Ona: Pomagali boste prijate-
ljici v težavah, saj ste bili prav 
vi tisti, ki ste v največji meri 
prispevali k njenemu zaplete-
nemu položaju, tako posredno 
kot tudi povsem neposredno. 
Sicer pa je to le del vašega na-
črta.

On: Težko je sedeti na dveh 
stolih, zato pazite, da ne boste 
pristali na tleh. Sicer pa vam 
gre še kar dobro, vsaj kar se 
tiče poslovnih zadev. Na tem 
področju boste imeli več kot 
ugodno priložnost. Izkoristite 
jo.

Ona: Nenadoma vas bo 
zgrabila silna želja po nežno-
sti, toda pazite, da ne bo nek-
do tega izkoristil. S prijatelji se 
boste prav prijetno zabavali in 
še nekoga boste spoznali. Iz-
koristite ponujeno priložnost.

On: Prijatelj bo prispeval 
delež k vajinemu skupnemu 
poslovnemu projektu, ki ga 
pripravljata zadnje čase. Zdaj 
je poteza vaša, zato nikar ne 
odlašajte, ampak pošteno plju-
nite v roke.

Ona: Čeprav vas bodo prija-
telji zasuli z različnimi ponud-
bami na poslovnem področju, 
bodite previdni, preden se 
spustite v kakšno tvegano na-
ložbo. Dober premislek vas bo 
rešil pred precejšnjo fi nančno 
polomijo.

On: Najbolj vas veseli, če 
vam ni treba nič narediti, 
vendar tako ne boste mogli ži-
veti v nedogled. Ljudje se vas 
bodo enostavno naveličali in si 
poiskali družbo nekje drugje. 
Poskrbite, da ne bo tako.

Ona: Svoje težave boste zau-
pali napačni osebi, saj bo vaše 
intimne skrivnosti raztrobila 
naokoli in znašli se boste v 
precejšni zadregi. Drugič bo-
dite pazljivejši in dvakrat pre-
mislite.

On: Odkrito se boste pogo-
vorili s sodelavci in razčistili 
nesoglasja iz nedavne prete-
klosti, ki so v vaš odnos vna-
šala vse preveč nemira. To bo 
dober znak za uresničevanje 
ciljev, ki so pred vami in ki so 
vse prej kot skromni.

Ona: Pomešali boste poslov-
ne in zasebne zadeve, tako da 
naenkrat ne boste vedeli, ne 
kod ne kam. Kljub temu vas 
čaka izredno erotično doživetje 
z nekom, ki ste ga doslej bolj 
spoštovali kot občudovali …

On: Prijetna neznanka vas 
bo več kot očitno osvajala, kar 
vam bo na nek način izredno 
všeč. Kaj kmalu pa se bo spo-
gledovanje sprevrglo v precej 
konkretnejše zadeve, zato ni 
strahu, da bi konec tedna pre-
živeli sami.

Ona: Pogovor s šefom vam 
bo sicer precej pomagal pri na-
predovanju, vendar boste mo-
rali storiti še kaj drugega, če 
želite cilj tudi doseči. V zraku je 
mnogo različnih kombinacij …

On: Nekomu boste dali še 
eno priložnost, saj mu tega 
enostavno ne boste znali od-
reči. To se vam bo vsekakor 
dobro obrestovalo in to že ve-
liko prej, kot to mislite v tem 
trenutku.

Ona: Če boste dovolj pretka-
ni in potrpežljivi, se vam bo 
hitro zgodilo, da boste v svo-
je ljubezenske mreže ulovili 
osebo, ki vam že dlje ne pusti 
mirno spati. Upiranja enostav-
no ne bo.

On: Pri nekaterih stvareh 
ste vse preveč prepričani vase, 
a lahko se vam pripeti, da se 
vam bo vse skupaj pošteno iz-
jalovilo. Malo manj govorite in 
več delajte, saj bodo vaša dela 
govorila sama zase.

Ona: Na čustvenem podro-
čju se vam obeta precejšnje pre-
senečenje, ki vam bo naredilo 
kar nekaj veselja. Kljub temu 
da ste se še pred kratkim poču-
tili odveč, boste tokrat povsem 
v središču dogajanja.

On: Presenečenje, na katero 
se pripravljate že dlje časa, se 
vam bo popolnoma posrečilo 
in rezultati ne bodo mogli izo-
stati. Prijateljica vas bo pova-
bila na prijeten pomenek, ki 
se bo končal malo drugače kot 
ponavadi.

Ona: Ljudje vam vse preveč-
krat očitajo stvari, za katere 
niste popolnoma nič krivi. 
Povzdignite glas in se zavze-
mite zase, drugače vas bodo 
tekmeci dobesedno pohodili. 
Je že tako, da je zdaj čas neu-
smiljene konkurence.

On: Sprenevedanje vam ne 
bo prav nič koristilo, ampak 
se vam lahko še zelo maščuje. 
Obiskal vas bo star znanec in 
vam predlagal sodelovanje z 
obojestransko koristjo. Potru-
dite se in ne bo vam žal.

Ona: Doživeli boste prijetno 
presenečenje. Pokažite svoje 
občutke in se prepustite par-
tnerjevi roki, ki je vsekakor 
zanesljivejša od vaše. In pri-
jeten teden se bo prelevil v še 
prijetnejši konec tedna v dvoje.

On: Srčna izvoljenka se bo 
počutila nekoliko zapostavlje-
no, zato je še najbolje, da se ji 
izdatno posvetite in jo morda 
povabite v kino ali na sprehod. 
Glede ljubezni ni sicer nič na-
robe, vendar poskusite prežive-
ti malo več z njo.

Ona: Najprej se boste res 
malo obirali, vendar boste 
kasneje pošteno zagrizli v ure-
sničevanje poslovnih načrtov, 
ki ste jih do zdaj vztrajno pre-
lagali. Uspeh bo prišel prej kot 
pričakujete.

On: Obiskali boste nekda-
njega prijatelja in pri njem 
preživeli prijetno popoldne ob 
obujanju spominov na dobre 
stare čase. Potem se čim prej 
vrnite domov in se posvetite 
tudi svoji partnerki, ki že dlje 
pogreša vašo bližino.

Ona: Mnogo pričakujete, 
zato boste nekoliko razočara-
ni, saj se vse vaše želje kljub 
prizadevanjem ne bodo po-
polnoma uresničile. Toda še 
vedno vam bo ostalo precej 
manevrskega prostora, ki ga 
boste s pridom izrabili.

On: Čustveno boste neurav-
novešeni, ker boste hoteli po-
kazati, da ste lomilec src, zra-
ven pa se boste sami zaljubili, 
kar vam bo v precejšnji meri 
porušilo načrt. Je že tako, da 
gre življenje včasih svojo pot.

Nagradna križanka

Nagradni razpis
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BESED

ČLOVEK, KI 
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IVAN 
CANKAR
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KUGUAR
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(EMIL)
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KAVKAŠKO 
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PRI POD-
ČETRTKU
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JAKOVINE

POVELJE

KNJIGA 
JANEZA 
JANŠE

NOTRANJA 
NAPETOST

GALINA 
ULANOVA
TENORIST 

(JURIJ)

MOLEDO-
VANJE

ELEKTRIČAR 
(REDKO)
ZELENICA  
V PUŠČAVI

MUSLIMAN-
SKI VERSKI 
POGLAVAR

RAST-
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KRAJ V 
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DREVORED
MAJHEN 

DIRKALNI 
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TROPSKA 
DIŠAVNA 
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SMUČARSKI 
KLUB

KARTA PRI 
TAROKU

EGO

BODIČASTA 
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EMIL  
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POŠKODBA 
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TOVARNA V 
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TORBICA 
(POG.)

KRAJ PRI  
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TROPSKA 
RASTLINA 
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SADOVI

TRENUTEK

POTA-
KNJENEC

NABIRANJE 
PROSTO-
VOLJNIH 

PRISPEVKOV
LETEV

BITOLA

KRAJ PRI 
LENARTU

3K
KRAJ V 

MIRENSKI 
DOLINI

ZABAVNA 
ODDAJA

STARINAR

STRESLJAJ 
(REDKO)

SLADKO-
VODNA 

PLOŠČATA 
RIBA

VZHOD 
(ANG.)
PRED-

STOJNIK 
FAKULTETE

PREPIR

AMERIŠKI 
REŽISER 
(OLIVER)

POLT

NEKD. NORV. 
SMUČAR 
(KJETIL 
ANDRE)

PREIZKUS 
ZNANJA
PEVKA 

HORVAT

NEKDANJI 
POLJSKI 

KONJENIK
AM. IGRALEC 

(BRAD)

RADON

SLOVENSKA 
IGRALKA 
(ANČKA)
PESNIK  

ZAJC

ENCIM V 
ŽELOD. 
SOKU
OZKA 

 DESKA
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JELEN
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IGO  
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SLUŽBENO 
MESTO 
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BOSANSKI  
PESNIK 
KIŠEVIĆ

GRŠKA 
BOGINJA 
ZEMLJE

NOGA 
(SLABŠ.)
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1. nagrada: zlat obesek za verižico in knjiga Celjske Mo-
horjeve družbe

2. nagrada: bon za nedeljsko kosilo za dve osebi v Gosti-
šču Hochkraut v Tremerju

3. nagrada: bon za šiviljski servis Flikca iz Celja

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 9. 
septembra.

Rešitev nagradne križanke iz št. 35
Vodoravno: POOT, FIDES, OBSIJANOST, SLAST, DESA, 

TITO, LISEC, OK, ČVEK, NY, SPOMINJAŠ, MI, VENO, TONA, 
VENDETTA, KSI, TAT, ALI EN, ELLA, ZBORI, JEZ, AMINI, 
OBAREK, EV, ZNANIK, POL, KA, NASVET, COLORADO, 
OTROK, SAFIR, DAVI, SOČNOST, NATAKAR, TRN, GIOTTO, 

GRAJA, OPANKAR, SR, TERA, MOTIKE, TJ, OH, MATLIN, 
SICILIANI, TON C, KRIK.

Geslo: Zadnji počitniški dnevi

Izid žrebanja
1. nagrado, zlat obesek za verižico in knjigo Celjske Mo-

horjeve družbe, prejme: Jožica Rožencvet, Bistriška 70, 
Poljčane.

2. nagrado, bon za nedeljsko kosilo za dve osebi v Gosti-
šče Hochkraut v Tremerju, prejme: Nika Gaberšek, Dobrič 
25, Polzela.

3. nagrado, bon za picerijo Zanzibar v Šentjurju, prejme: 
Jožica Skosples, Čopova 6, Laško.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade bomo poslali po pošti.
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Spomini 
ob 
glasbi

V atriju Savinove hiše v 
Žalcu je bil v petek festival 
akustične glasbe, na kate-
rem so se predstavili znani 
glasbeni sestavi in posame-
zniki. Med osrednjimi gosti 
so bili člani celjske skupine 
Kladivo, konj in voda, ki so 
bili pred več kot tremi de-
setletji glavni pobudniki 
»originalnega« akustičnega 
festivala, ki je v Žalec priva-
bljal veliko množico glasbe-
nih sladokuscev. Novodob-
na različica v petek ni bila 
priložnost zgolj za obujanje 
teh spominov, temveč tudi 
za sproščen klepet obisko-
valcev, ki tudi danes, ko so 
v ospredju druge glasbene 
zvrsti, prisegajo na akustič-
ne ritme.

ŠO, foto: SHERPA

Večno mlada zasedba Kladivo, konj in voda se je pred leti spet zbrala 
in dokazala, da sploh še ni pozabljena in za odpis. Z leve: Dani Bedrač, 
Sine Videčnik, Damjana Golavšek in Avguštin Penič

Trojica, ki jo očitno povezuje ljubezen do glasbe (z leve): Matjaž Juteršek je direktor ZKŠT Žalec, modna 
oblikovalka Tanja Basle se zadnje čase vse bolj spogleduje s politiko, njen mož Danilo Basle pa kot sekretar 
skrbi za člane žalske obrtno-podjetniške zbornice.

Generalka v mestu
Preden je Zavod Celeia s prireditvijo Dežela Celjska vabi z obujanjem viteških časov 

na Starem gradu v soboto razveseljeval predvsem otroke, je nekakšno generalko v petek 
uprizoril na celjskih ulicah. Snežana Gabrovec (na sredini) in Jerneja Kolar iz zavoda sta 
bdeli nad dogajanjem, medtem ko Božo Mulej iz celjske Antike na svoji stojnici ni imel 
srednjeveških listin, se je pa našlo veliko druge stare literature.

NC, foto: SHERPA

Sedem let in tri dni
Kar tri dni je trajala slovesnost na obnovljenem gradu Lemberg, ki so ga konec tedna 

predstavili širši javnosti. Nič čudnega, saj ga je novi lastnik Franci Zidar obnavljal kar nekaj 
let. Grad je lani slavil 800-letnico prve omembe, zato so program letos poimenovali 800+1. 
Prišli so številni gostje in množica nastopajočih.

NC, foto: SHERPA

V ozadju je prenovljen renesančni hodnik gradu Lemberg, spredaj pa lastnik Franci Zidar z ženo Barico, 
celjsko odvetnico, ki mu tako kot vsa družina stoji ob strani pri njegovih prizadevanjih, da bi grad postal 
pomembno kulturno, izobraževalno, poslovno ter informacijsko središče.

Na konje 
in igrala

Zadnjo avgustovsko nedeljo so 
nekateri preživeli na konju. Center 
konjeniškega športa Celje je namreč 
imel dan odprtih vrat z možnostjo 
brezplačne ježe, vožnje s kočijo in 
ogledom različnih nastopov. Vrhu-
nec dneva je bila otvoritev novega 
otroškega igrišča z lesenimi, otrokom 
prijaznimi igrali, ki sta ga zasnovala 
mlada arhitekta Mojca Črešnik in Ma-
tija Kovač.

NC, foto: SHERPA

Hugo Bosio ml., ki vodi marketing v konjeniškem centru, si 
škarij ni pripravil zato, ker bi potreboval striženje, pač pa jih 
je namenil trem damam, ki so prerezale trak do novega otro-
škega igrišča. Ene škarje so mu sicer na začetku še manjkale, 
na koncu pa je vsaka le imela svoje.

Tako so se dela lotile (z leve) Tadeja Fendre, 
direktorica celjske enote Vzajemne, brez 
katere ne bi bilo igrišča, podžupanja Me-
stne občine Celje Darja Turk in direktorica 
konjeniškega centra Nika Bosio. Otroci so 
že komaj čakali …


	01_NT
	02_NT
	03_NT
	04_NT
	05_NT
	06_NT
	07_NT
	08_NT
	09_NT
	10_NT
	11_NT
	12_NT
	13_NT
	14_NT
	15_NT
	16_NT
	17_NT
	18_NT
	19_NT
	20_NT
	21_NT
	22_NT
	23_NT
	24_NT
	25_NT
	26_NT
	27_NT
	28_NT
	29_NT
	30_NT
	31_NT
	32_NT
	33_NT
	34_NT
	35_NT
	36_NT
	37_NT
	38_NT
	39_NT
	40_NT
	41_NT
	42_NT
	43_NT
	44_NT
	45_NT
	46_NT
	47_NT
	48_NT



